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ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

Núm.
d'identificació

Nom i Cognoms Assisteix

39916091M AARON PUEYO MAROTO SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIE BARROSO SÍ

37741870C FRANCISCO JAVIER OCHOA SANZ SÍ

39916823R Ferran Conejo da Pena SÍ

39472673G GERARD MARTÍN ARIAS SÍ

39883210Z LAURA OLMO GARCIA SÍ

75706355S MARIA ELIDIA LÓPEZ REDONDO SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39873608A SERGI SALADIÉ GIL SÍ

47766565G SOPHIE HUESCA TANNER SÍ

24414442B Sílvia Pujol García SÍ

29198530F
VICENTE  VAYÁ  MORTE
(INTERVENTOR)

SÍ

39936331M YOLANDA MARQUÉS CALÍN SÍ

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió,
procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia i es manifesta:



«Bona tarda. Són les sis i tres minuts. Comencem doncs el segon ple d'aquest any 2025. Vam
fer un extraordinari per al·legacions al pressupost i aquest és el primer ple ordinari. Per tant,
dono la benvinguda i les gràcies a totes les persones que esteu veient, que esteu mirant-lo
directament i als que esteu a la sala presencialment.També als mitjans de comunicació, que
cobreixen religiosament tota l'estona aquest ple i ara ja comencem a donar inici.»

A) PART RESOLUTIVA

Aprovació de les actes del 28 de novembre de 2024 i del 9 de gener de 2025

Favorable
Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, Abstencions:
1, Absents: 0

S’ aproven les actes de les sessions especificades amb el vot favorable de dotze regidors (5
de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’ AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria
absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb l’abstenció del regidor de la
CUP-AMUNT.

AREA DE SERVEIS INTERNS
Expedient 263/2025. Estudi i aprovació de la pròrroga del conveni de la Xarxa Rescat
2025

Favorable
Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Regidor Francisco Javier Ochoa fa la següent explicació d’aquest punt de l’ordre del dia:
«Buenas tardes. En el año 24 se llevo a cabo la tramitación de la documentación para la
prórroga del convenio de la Xarxa Rescat.  Y, a mediados de enero de este año, desde el
Departamento de Interior,  se ha vuelto a solicitar el  inicio del trámite previo a la prórroga,
porque  no  se  pudo  llevar  a  cabo  por  razones  externas  al  Ayuntamiento  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de  l’Infant.  Por  ese  motivo,  y  a  este  efecto,  se requiere  el  acuerdo  del  pleno
municipal  para el inicio del trámite con el Departamento de Interior, significar que la Xarxa
Rescat  es  una  red  de  radiocomunicaciones  móviles,  creada  mediante  el  centro  de
Telecomunicaciones y tecnologías de la Información de la Generalitat de Catalunya, que da
servicio  de manera transversal  a diferentes colectivos  en el  ámbito de la  seguridad y  las
emergencias. Su finalidad es facilitar la labor de cada uno de estos colectivos, aumentando su
eficacia y eficiencia, y permitir una mejor coordinación entre ellos.

La red es propiedad de la Generalitat de Catalunya y su gestión técnica ha sido encomendada
al  Departamento  del  Interior.  Así,  el  principal  fin  de  la  prórroga  es  seguir  cubriendo  las
necesidades de comunicación de los servicios de emergencia y seguridad de la unidad de
Cataluña y de las administraciones locales de Cataluña que se adhieran».

Vist l’informe del tècnic de protecció civil que estableix:

«Atès que s’ha rebut per part de la Subdirecció General de Suport al Sistema de Seguretat en
l’Àmbit  Local  de la  Direcció  General  de Coordinació  de  les  Policies  Locals,  sol·licitud per
tramitar si s’escau el Conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior i l’Ajuntament de
Vandellòs i  l’Hospitalet  de l’Infant,  sobre les comunicacions realitzades mitjançant  la xarxa
RESCAT.

Per aquest motiu es sol·licita iniciar el tràmit de la pròrroga amb corresponent el Certificat de
l’acord del Ple pel qual s’aprovi.
Significar, que el Departament d’Interior, en compliment de les competències que exerceix en



matèria  de  seguretat  i  emergències,  té  la  responsabilitat  en  la  gestió  de  la  Xarxa  de
Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya.

La xarxa RESCAT és una xarxa de radiocomunicacions mòbils, creada mitjançant el Centre de
Telecomunicacions i Tecnologies de la Informació de la Generalitat de Catalunya, que dona
servei  de  manera  transversal  a  diferents  col·lectius  en  l’àmbit  de  la  seguretat  i  les
emergències.  La  seva  finalitat  és  facilitar  la  tasca  de  cadascun  d’aquests  col·lectius,
augmentant-ne la seva eficàcia i eficiència, i permetre’n una millor coordinació entre ells.

La xarxa RESCAT es basa en la tecnologia TETRA i es caracteritza per un ús eficient de la
banda  de  freqüències  de  seguretat  i  emergències,  la  possibilitat  de  comptar  amb
comunicacions xifrades, una bona cobertura en els àmbits urbà i rural i la capacitat d’establir
comunicacions entre grups d’usuaris de forma independent, o bé activar grups comuns per a
facilitar-ne la coordinació.

La xarxa RESCAT és propietat de la Generalitat de Catalunya i la seva gestió tècnica ha estat
encomanada pel Departament d’Interior al Centre de Telecomunicacions i Tecnologies de la
Informació de la Generalitat de Catalunya.

Per l’Acord del Govern GOV/174/2022, de 30 d’agost, pel qual es modifica l’organització de la
direcció i gestió de la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya
(Rescat), el Consell Rector de la Xarxa Rescat n’és el màxim òrgan de direcció, en defineix les
funcions i determina la forma de representació de l’Administració local de Catalunya en aquest
òrgan col·legiat.

La  Llei  4/2003,  de  7  d’abril,  d’ordenació  del  sistema  de  seguretat  pública  de  Catalunya
estableix  que  integren  el  sistema  de  seguretat  pública  de  Catalunya  les  autoritats  amb
competències  en la  matèria i  els  serveis  dependents de les administracions respectives,  i
també, els òrgans de coordinació i participació ciutadana. El sistema de seguretat pública de
Catalunya té per finalitat contribuir al desenvolupament de polítiques públiques de prevenció i
protecció eficaces en l’assegurament dels drets i les llibertats dels ciutadans, la preservació de
la convivència i el foment de la cohesió social. Així mateix, l’apartat 5 de l’article 5 de la Llei,
estableix que el  Govern,  sobretot per  mitjà del  departament titular  de les competències en
matèria de seguretat pública, i els ajuntaments han de promoure, en el si dels òrgans conjunts,
la  planificació  operativa  de llurs  serveis  de  seguretat  i  l’assignació  eficient  i  l’aprofitament
conjunt dels recursos, la integració dels sistemes d’informació policial i l’homogeneïtzació dels
estàndards organitzatius i operacionals.
En data 7 de novembre de 2012 es va signar  un conveni  de col·laboració entre les parts
intervinents que establia les condicions d’adhesió de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant a la Xarxa RESCAT creada pel Departament d’Interior. Que s’han portat a terme les
pròrrogues corresponents del conveni.

L’objectiu  del  present  informe  és  proposar  la  tramitació  de  la  pròrroga  del  conveni  que
s’adjunta  i  que  regula  les  condicions  generals  d’adhesió  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de  l’Infant  a  la  xarxa  Rescat,  amb  la  finalitat  de  cobrir  les  necessitats  de
comunicació dels serveis d’emergència i  seguretat  de la Generalitat  de Catalunya i  de les
administracions locals de Catalunya que s’hi adhereixin.»

Vista la proposta de resolució PR/2025/121 de 20 / de gener / 2025.

El  Regidor  Gerard Martin  pel  grup municipal  del  PSC-CP fa la  següent  explicació de vot:
«Bona tarda a tothom. Gràcies,  bona tarda als que estan presents, també als que s'estan
mirant des de la televisió municipal i des de la ràdio. Nosaltres entenem que és una qüestió
més de tràmit. Hem votat a favor perquè, com ha explicat el regidor, es tracta d'una qüestió
important pel nostre municipi, que té un cost inexistent pel mateix. I, per tant, és una qüestió
que beneficia la Policia Local. Com s'ha dit, és un conveni que data des de l'any 2012 i que és



a instància de la Generalitat».

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 30 de gener de 2025.
El Ple de l’Ajuntament per unanimitat dels tretze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP,
1 d’ AMVH-AM, 4 del PSC-CP i 1 de la CUP-AMUNT) que legalment el componen, ACORDA:
Primer.Aprovar per part del Ple de l’Ajuntament la pròrroga del conveni de col·laboració entre
el  Departament  d’interior  de  la  Generalitat  de  Catalunya  i  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant per a la seva adhesió a la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències
i Seguretat de Catalunya (Rescat) que s’adjunta com Annex 1.
Segon.Realitzar  l’inici  del  tràmit  afirmatiu  amb l’aportació  de  la  documentació  sol·licitada,
Certificat  de l’acord del  Ple per  qual  s’aprova la subscripció  del  conveni  i  el  Certificat  del
nomenament de l’alcaldessa a través d’EACAT.
Tercer.Facultar a l’Alcaldessa Assumpció Castellví Auví per a la seva signatura de l’esmentat
conveni, amb signatura electrònica.
Quart.Notificar  aquest  acord  al  departament  d’Interior  de  la  Generalitat  de  Catalunya,
secretaria, departament de policia local i a les regidories corresponents.

Expedient 5425/2024. Estudi i  aprovació de les tarifes del  servei de subministrament
d'aigua potable que presenta Comaigua SL per l'exercici de 2025 i inclusió de les tarifes
com Annex de l’Ordenança 16 Reguladora de les Prestacions Patrimonials de Caràcter
Públic no Tributari

Favorable

Tipus  de
votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 5,
Abstencions: 0, Absents:
0

La Regidora Laura Olmo fa la següent exposició d’ aquest punt de l’ordre del dia: «Bona tarda
a tothom.  L’actual  empresa gestora  del  servei  del  cicle  integral  de l’aigua   Comaigua,  ha
presentat les noves tarifes necessàries per assolir les despeses  que el servei preveu tenir a
curt  termini  al  nostre  municipi.  El  servei  compta  actualment  amb  l'abastiment  de  cabals
procedents de captacions pròpies i de la compra al consorci d’aigües de Tarragona (CAT). Les
tarifes vigents van ser aprovades pel ple de l’Ajuntament de 5 d’octubre de 2023 i  es van
aplicar a partir de l’1 de gener de 2024, però com veieu en aquesta memòria econòmica que
ens presenta Comaigua, per garantir la sostenibilitat de l’aigua i  el sanejament al municipi per
fer  front  a  l’emergència  climàtica  i  potenciar  la  residència  hídrica,  i  per  poder  assolir  les
despeses  necessàries  per  fer  front  a  les  despeses  de  la  gestió  de  l’aigua  al  2025,  s’ha
d’incrementar la tarifa del subministrament d’aigua potable.
Hi ha varis factors que intervenen en aquesta variació de tarifa :

increment notable  del consum d’aigua
increment de compra de aigua del cat, per un problemes d’intrusió salina als pous que es
preveu que continuï a curt i mig termini
cost de l’assistència tècnica
augment  del  cost  dels  canvis de normativa en el  control  analític  a tots  els pous del
municipi
personal
energia elèctrica
impostos i taxes

Comparant els rebuts del 2024 amb la nova tarifa que ens presenta Comaigua, per aplicar al
2025, suposa una mitjana d’un 27,6% d’increment per rebut trimestral, depenent sempre del
consum que  es  realitzi.  Per  saber  l’impacte  a  la  nostra  ciutadania,  us  exposo  exemples
perquè sapigueu una mica com us afectaria l’import als reculls trimestrals
Per un consum de 15 metres cúbics, actualment s'està pagant 26 euros al trimestre, i amb la
nova tarifa passaria a pagar-se 32 €, que és una diferència de sis € trimestrals. Anualment



vindrien a ser uns 26 €. 
Per un consum de 25 metres cúbics, que és el promig de totes les famílies, una mitjana d'una
família de 4 persones, ara mateix està pagant trimestralment 33 euros al trimestre i amb la
nova tarifa passaria a ser 43 euros.
L'increment seria 9€ trimestrals i anualment serien uns 38€. 
Actualment, i entre altres coses, s'estan instal·lant un hidrant soterrat al carrer de Estanislau
Figueres de Vandellòs. S'ha invertit en una desnitrificadora a Vanessa Park per garantir  la
bona qualitat  de  l'aigua.  S'ha  instal·lat  les  noves vàlvules de pressió al  llarg del  carrer  d’
Estanislau  Figueres, d'aquí de Vandellòs. S'ha gestionat el Terciari també a Vandellòs.
Les obres de la millora de la xarxa d'aigua al carrer Cesar Gimeno del nucli de l'Hospitalet. Es
netejarà el camí al Pou de l'Alzina i s'arranjarà el camí dels Masets per l'accés al pou d'una
maquinària  pesada.  S'està  estudiant  fer  un  terciari  a  la  depuradora de  l'Hospitalet,  es  va
adequar  també  la  depuradora  del  Vanessa  Park  amb  provisions  d'aigua  amb  cisternes,
s'invertirà en l'adequació de les depuradores de Masriudoms i MasBoquera, i properament, a
falta de la resolució d'una subvenció, com aigua invertirà al nostre municipi un projecte de
millora la xarxa de l'aigua per tal de disminuir l'increment de fuites provocat pel mal estat de les
canonades. 
Són  diversos  els  ajuntaments  que  han  augmentat  les  tarifes  a  conseqüència  de  la  forta
sequera de l'augment del cost de l'aigua. Alguns municipis que tenen la mateixa problemàtica
de salinització, com són Cambrils, han incrementat la seva tarifa en un 12%, Reus estan un
15, Tarragona amb un 45 i Girona amb un 33.
Tot depenent del consum, dels consums en metres cúbics. 
L'Ajuntament realitza les millores a la xarxa d'aigua sense repercutir en les despeses als veïns
pròpiament afectats, assumint justament que quan es fa una millora pel bé de tots és pel bé de
tots i no només per la part afectada. 
Entenem que la nostra gestió com a govern municipal és vetllar per a tots per igual i amb la
solidaritat amb els veïns de tots els nuclis.  Entre tots hauríem de reflexionar  i  pensar que
l'aigua és un bé escàs en els darrers mesos, les pluges han millorat lleugerament les reserves
d'envasament  però la sequera no es pot donar per superada. És per  aquest  motiu que la
ciutadania ha de fer un esforç per tenir un consum responsable i estalvi d'aigua.En resum, per
garantir de la sostenibilitat de l'aigua i el sanejament del municipi per fer front a l'emergència
climàtica i potenciar la residència hídrica, veient convenient l'aprovació d'aquestes tarifes que
ens presenta com a aigua.»

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP: «Bona tarda a tothom.
Bé, avui ens torneu a presentar per segona vegada després d'haver fet un increment de les
tarifes l'any 2024 per un import percentual de pràcticament un 8%, un 79%, segons diu l'estudi
de l'empresa concessionària. Sumant els dos increments des que esteu a l'equip de govern
s’està incrementant la tarifa del subministrament de l'aigua als veïns i veïnes, un 87%. Això vol
dir que si es paga un rebut de 100 euros en l'anterior mandat, ara començarà a pagar 187
euros. Del nostre punt de vista, això és incomprensible, la justificació política que s'està donant
no acceptable: en primer lloc, si el problema és la salinització dels pous, concretament el ja
passar, és a dir, de les captacions pròpies, i això fa que s'hagi d'incrementar la compra de
l'aigua al CAT, nosaltres ens preguntem per què no s'han contempla alternatives
També ens preguntem quines actuacions heu fet per evitar la salinització d'aquests pous. A
més, es preveu que aquest problema continuï a curt com a mitjà termini, per tant, s'haurà de
comprar encara més aigua al cat, continuarà incrementant el cost als veïns i es repercutirà
també en forma de tarifa. 
En segon lloc, no s'entén per què s'incrementen les tarifes si el volum dels cabals facturats
s'ha disminuït un 2,7% respecte de l'estudi de l'any 2022. Centrem una miqueta en el detall,
s'ha reduït al consum domèstic, és a dir, el consum de les llargs, sobretot en el tram d'excés.
Si bé sí que és cert que s'ha incrementat el consum industrial, però el balanç, al final, és una
reducció del 2,7%, i hi ha una previsió de consums del 2025 inferior al registrat de l'any 2024,
un 10%.



Per tant, les famílies estan gastant menys aigua al 2024 perquè estan més conscienciades i
igualment  se'ls  està  penalitzant.  Això  és  el  que  diu  l'informe que  ha  presentat  l'empresa
concessionària. 
En tercer lloc, l'any 2024 hi ha hagut més pèrdues d'aigua a la xarxa respecte de l'any anterior.
En total, tres punts en el rendiment de la xarxa, que ha passat del 58 al 55%. S'estan fent
suficients tasques de manteniments i d'inversions a les xarxes des de l'any 2023 per intentar
mantenir aquest rendiment de la xarxa o inclús incrementar-ho?, els resultats ens diuen que
no.

Després hi ha un altre aspecte que nosaltres considerem que és potser el més greu, i és que
ja l'any 2024 el Govern va acordar una rebaixa de la tarifa molt gran dels consums propis, dels
consums de l'Ajuntament, però va penalitzar als ciutadans. En aquell moment es va pactar
amb l'empresa concessionària una rebaixa de la tarifa dels consums de l'Ajuntament de 0,64 €
el metre cúbic a 0,11 € el metre cúbic, és a dir, un 82% menys del que venia pagant en el
mandat  passat.  Segurament  aquest  dèficit  que  ha  presentat  l'empresa  concessionària  de
111.000  euros,  30.000  euros  són  imputables  a  aquesta  rebaixa  que  s'ha  pactat  amb
l'Ajuntament, però sí que repercuteix tot aquest cost o tot aquest dèficit als veïns i veïnes del
nostre municipi. 
Des del nostre punt de vista èticament, això no és acceptable. L'Ajuntament hauria de pagar
com a mínim el mateix que com a mínim aquesta tarifa mitjana que està prevista per l'any
2025,  és  a  dir,  el  1,29  euros,  sinó  0,23  euros,  que  és el  que  heu pactat  amb l'empresa
concessionària.
Després, en cinquè lloc, nosaltres hem detectat que hi ha certes discrepàncies entre l'informe
que presenta l'empresa concessionària i l'informe que l'elaboren els tècnics municipals, que
després plasma també l'informe d'intervenció, segons com a aigua s'han produït unes pèrdues
de 190.000 euros I, segons els informes de l'Ajuntament, 111.000 euros, és a dir, un 41%,
menys. Tenint en compte que les pèrdues són la base per calcular després l'increment tarifari,
doncs nosaltres considerem que això s'hauria de revisar amb una miqueta més de detall. 
Després, continuem una mica analitzant l'informe, el període de referència, doncs aquí hi ha
hagut un canvi de criteri, perquè si bé, per justificar el increment de les tarifes per l'any 2024
s'ha pres com a base l'any 2022 l'estudi de l'any 2022 per justificar l'increment de les tarifes de
l'any 2025 no s'aprèn com a any de referència l'any 2023. S'aprèn com a referència un període
entremig,  és  a  dir,  des  de  setembre  del  2023 fins  a  l'agost  del  2024.  Aquí  poden sorgir
diferències substancials a favor nostre, a favor de l'Ajuntament o del servei.
Després, abans s'ha parlat de les comparatives de les tarifes respecte d'altres municipis que
s'ha argumentat que s'han incrementat, però us heu comparat amb el municipi de Montroig?
Per posar un exemple, en el tram més baix de consums, el municipi de Montroig està aplicant
als veïns 0,24 euros el metre cúbic. L'Ajuntament de Vandellòs i Hospitalet de l'Infant, amb les
tarifes que aprovareu ara l'any 2025, 0,74 euros el metre cúbic, és a dir, tres vegades més,
amb el municipi del costat. I en últim lloc, nosaltres considerem que és molt reprobable que
s'intenti  treure  importància  aquesta  pujada,  posant  com  a  exemple  el  que  representaria
quantitativament aquest increment. 
Objectivament,  nosaltres  el  que  creiem és  que  hauríeu  d'informar  a  les  famílies  del  que
suposa,  totes les butxaques de les llars, tots els increments de tarifes i preus que heu fet
mentre heu estat, mentre esteu a l'equip de govern, en aquest mandat, perdó.
Una  família,  nosaltres  sí  que  ho  hem  calculat,  una  família  usuària  dels  serveis  públics
municipals veurà com s'han incrementat 250 euros més el que paga l'Ajuntament en concepte
de tots els increments que heu fet. El 79% del rebut de l'aigua, el 20% del rebut de la brossa
fins al 70% en algunes activitats econòmiques, el 10% de la llar d'infants, el 10% de l'escola de
música, el 10% de les activitats esportives i el 9,49% del rebuig del clavegueram. Conclusió, i
acabo, nosaltres hem de ser que cal un estudi més detallat per part dels serveis tècnics de
l'Ajuntament,  perquè existeixen discrepàncies  entre l'informe de l'Ajuntament  i  l'informe de
l'empresa concessionària. Aquest fet probablement farà que nosaltres presentem al·legacions
a aquest acord. Després ho estudiarem.
Després també seria convenient valorar perquè l'Ajuntament no es fa responsable d'una part
de la factura atesa la disminució de la despesa de l'Ajuntament que paga un preu molt més



baix que els veïns. I en últim lloc, valorar per què, havent disminuït els consums de llars, i
d'això surt a l'informe de l'empresa concessionària, s'han de repercutir els majors costos del
servei.  S'està  castigant  l'esforç  que els veïns  fan per  fer  un consum més responsable de
l'aigua. Per aquest motiu, votarem en contra.»

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT:”Molt bon dia a tothom,
els presents aquí a la sala de plens i a tota la gent que ens segueix els mitjans de comunicació
municipals. L'empresa Comaigua, que hem de recordar que és una empresa que un 49% està
controlada per Sorea, Agbar, La Caixa, en definitiva, proposa aquest increment del 79,24%, no
del 20 i pico que ha dit abans la regidora. Per exemple, en el cas dels consums fins als 18
metres cúbics, que no són 15, són 18, cada metre cúbic s'incrementa dels 0,41 euros al metre
cúbic als 0,74. Això significa un increment en els rebuts entre 10 i 25 euros aproximadament
per trimestre, depèn dels consums, o el que és el mateix entre 40 i 100 euros a l'any. A més,
en  el  cas  de  l'aigua  subministrada  a  l'Ajuntament,  Comaigua  com ja  ha  apuntat  el  grup
socialista, proposa un increment de més del 100%, passant de 0,11 cèntims al metre cúbic a
0,23 cèntims al metre cúbic.
L'equip de govern, com ja s'ha exposat, defensa aquesta proposta presentada per Comaigua, i
la pregunta que mos fem és a quins interessos respon l'equip de govern municipal, els de tots
els  veïns  i  veïnes  del  municipi  o  els  d'una  empresa  privada  semiprivada,  amb  un  49%
controlada  per  La  Caixa?  Nosaltres  entenem  que  aquesta  pujada  és  inassumible  en  un
municipi on tenim unes rendes mitjanes inferiors a la mitjana catalana. Aquí tenim una renda
mitjana segons l'Idescat, l'Institut d'Estadística de Catalunya, de 14.600 euros, la mitjana de
renda catalana és de 17.600, i on la població ha hagut d'anar fent molts esforços cada vegada
més, sobretot aquests últims tres anys, degut a la gran inflexió que tenim actualment. A més,
hem de tindre en compte, la regidora ja ho ha exposat, que l'Ajuntament, amb recursos propis,
amb recursos propis, paguem una sèrie de millores a la xarxa que estalviem amb aquesta
empresa. Per tant, aquesta empresa és números redons. Tot són beneficis. La regidora ha fet
una bateria que jo en portava dos o tres exemples, però n'ha explicat moltíssims més, no?
Totes  les  millores  a  la  xarxa  d'abastament,  de  depuració,  tot  això  ho  acabem  pagant
l'Ajuntament.  Doncs  aquesta  empresa  són  tot  beneficis,  perquè  pràcticament  costos  de
manteniment  d'aquesta  infraestructura  no  en  té  cap.  A  part,  està  fent  negoci  amb  unes
infraestructures  que  el  seu  dia  va  pagar  també  els  pous  d'Hospitalet,  els  dipòsits  de
l'Hospitalet,  els  pous  i  dipòsits  de  Vandellòs,  etcètera.Per  tant,  tot  el  que  ens  plantegem
d'incrementar són beneficis per a aquesta empresa. Nosaltres entenem que el que hauríem de
fer és obrir un debat sobre la gestió de l'aigua, sobre la necessitat, des del nostre punt de
vista, de municipalitzar-la, seguint la tendència que ja a nivell mundial han encetat i han portat
a terme ciutats tan importants com París, Nàpols, Budapest, Buenos Aires, Berlín, La Paz,
també a Catalunya, municipis com Mataró, Manresa, Parets del Vallès, Montornès del Vallès,
Arenys de Munt, entre molts altres, que han passat una gestió privada de l'aigua que al seu dia
algú devia privatitzar a una gestió pública. Hem de tenir en compte que a Catalunya els 50
municipis catalans on és més barata l'aigua, en 48 la gestió és pública. I al contrari, als 50
municipis amb el rebut de l'aigua més cara, amb 44 la gestió privada. D'això ens hauria de fer
reflexionar. Nosaltres pensem que recuperar una gestió directa i pública de l'aigua permetria
una major flexibilitat per aplicar polítiques socials progressives. Ara tothom paga igual aquí al
municipi, tot i que hi ha una tarifa social, el número d'adherits no arriba a la desena en tot el
municipi I, per tant, si de la resta d'usuaris, no tothom cobra el mateix, ni tothom ingressa el
mateix, ni tothom té les mateixes despeses. Per tant, s'hauria d'aplicar també una tarificació
social, que això, si depengués exclusivament d'aquest plenari, doncs ho podríem fer, com que
depèn de tercers, també es pot fer, però l'equip de govern tampoc té mateixa intenció de fer-
ho. Permetria també abaratir aquests costos de l'aigua, en definitiva, i un millor control fins i tot
també  sobre  les  condicions  laborals  de  les  treballadores.  A  més  d'un  estalvi  anual
considerable a l'Ajuntament que no hauríem de pagar rebut de l'aigua com sí que mos toca
pagar ara.
Hem presentat una esmena, com bé ha anunciat l'alcaldessa, que entenem que no sé si la
debatrem  ara  a  continuació.  I  per  tant  aquí  hi  exposaré  els  motius  d'aquesta  esmena.
Gràcies.»



Intervé l’Alcaldessa manifestant:  «El  regidor  de la  CUP ha presentat  una esmena que  de
moment mirem que l'exposi, com que tots han pogut llegir. Si la pot exposar en dos minuts, no
caldria quatre, perquè pot resumir per no repetir tot el que s'ha dit fins ara. Si ho pot fer en dos
minuts, llavors direm si l'estimem o no i després ja procedirem si de cas al dir si l'acceptem o
no, i després hi ha el debat de portaveus del vot d'aquest punt.»
Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es fa la següent explicació de
l’esmena presentada:  «Molt  bé,  perfecte,  moltes gràcies.  Bé,  ja ho hem dit,  que hi  ha un
increment del 79,24% amb el rebut de l'aigua que, segons explica Comaigua el seu informe, a
la seua memòria diu que s'explica bàsicament aquest increment per un increment de l'aigua
que  s'ha  hagut  d'anar  a  buscar  al  transvasament  de  l'Ebre  a  través  del  CAT,  degut  a
problemes  d'intrusió  marina  que  han  afectat  els  pous  d'allà  passat  i  que  fan,  doncs,
insubministrable aquesta aigua en aquestes condicions. Diu, només per aquest factor, és a dir,
només pel fet d'haver d'anar a comprar aigua al CAT, l'increment que proposen d'aquest 79
per cent, doncs també un 79 per cent d'aquest increment ser deu amb aquest factor. Hi ha,
doncs, vora un 20 per cent aproximadament, que són altres factors que la regidora els ha
esmentat. Pot haver congelat el rebut de la llum, que pot haver increment de costos laborals
Això pot ser normal, aquest increment del 20 per cent, però un 79 per cent d'aquest increment
és degut, com diu l'informe, no ens ho estem inventant, al fet d'haver d'anar a comprar aigua.
La proposta que fa Comaigua i que l'equip de Govern recolza diu que ha de repercutir per igual
a tots els usuaris del municipi, independentment de l'origen de l'aigua. Així, els nuclis d'interior,
que se subministren amb pous propis, no és aigua del CAT, hauran de pagar el mateix que els
nuclis de la costa que, com diu, com aigua, han d'utilitzar aigua del CAT, que és molt més
cara. Des del nostre punt de vista, això no és just ni equitatiu amb tots els veïns del municipi i
ens preguntem per què els veïns de Mar Riudoms, Mas Boquera, Vandellòs han de pagar
aigua a preu d'or quan se subministren amb pous, que l'aigua és molt més barata i que, a més,
per cert, són pous que el seu dia va pagar també el poble, el municipi, l'Ajuntament. Nosaltres
entenem que amb aquests nuclis, per tant, l’esmema que hem presentat és que hi hagi dues
tarifes, una per als nuclis que utilitzen aigua del CAT i l'altra per als nuclis que només utilitzen
aigua de pous propis, on l'increment només hauria de ser del 16%, i no d'aquest 79%, ja que
no s'utilitzarà aigua d'aquest transvasament.
També hi ha una segona esmena, que és molt greu, que considerem que s'hauria d'incorporar
a les famílies monoparentals tant amb una tarifa com l'altra, en la dels nuclis de pous propis
com els nuclis que utilitzen aigua del CAT per tal de bonificar a les famílies monoparentals
igual que s'està fent amb les famílies nombroses. Gràcies.»

Intervé  la  Regidora  Laura  Olmo  manifestant:»L'objectiu  comú  de  l'actual  equip  de  govern
sempre ha estat, sense cap dubte, una acció conjunta de vetllar pels interessos de tots els
veïns del municipi. Sabem que a cada nucli té la seva pròpia història, les seves tradicions i els
seus propis desafiaments, però el que ens uneix és el desig de construir un entorn prospectiu i
sostenible per a tots. La col·laboració entre els nuclis no sols ens permet compartir recursos,
coneixements i experiències, sinó també enfrontar junts les adversitats que puguen sorgir a
qualsevol  nucli.  Torno a dir  que el compromís d'aquest  equip de govern sempre ha sigut i
sempre serà fins al final de la nostra legislatura vetllar pels interessos de la totalitat dels cinc
nuclis per igual. Pel tema de les tarifes que proposes a famílies monoparentals, l'Ajuntament
mitjançant serveis socials ja dona un ajut a totes les famílies monoparentals vulnerables per
poder fer front a aquesta despesa».
Per l’Alcaldessa es demana que es procedeixi a l'acceptació d'aquesta esmena o no s'aprova
aquesta esmena. I dit això, ja procedirem al torn de portaveus. I si hi ha alguna contesta més
que s'ha de fer a l'equip socialista i no només al de la CUP, també ho procedirem. 
Per  tant,  es procedeix a la  votació de l’esmena presentada per  la CUP  amb el  següent
resultat: vots a favor d’acceptar l’esmenta presentada:  un vot a favor (de la CUP-AMUNT)  i
dotze en contra (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del PP, 1 d’ AMVH-AM i 4 del PSC-CP). En
conseqüència no prospera la dita esmena 

L’ Alcaldessa manifesta: «Per tant, l'esmena no progressa. Si la regidora Laura em permet, sí
que m'agradaria tornar a remarcar unes coses que ha dit la regidora Laura abans de passar al



torn de portaveus, que no és el 70%, com diuen, sinó que és el 25%, o més o menys el 25, que
això no ho recollim, no fem cap recapte a l'Ajuntament, això és la factura com aigua, factura a
tots  els  usuaris,  no  entra  cap  diner  ni  nosaltres  ho  recaptem,  és  com aigua  amb qui  va
directament. I després sí que vull dir un punt que, si no, també m'agradaria que em corregís
l'interventor.  Aquí,  quan s'ha fet  esment  que els nostres tècnics de la casa,  que  treballen
intensament i ens en fiem totalment, fiquin dubte els seus informes, i que no estan correctes.
Per tant, m'agradaria que intervingués el senyor interventor i li aclarís aquests conceptes a la
regidora socialista.»

Per l’Interventor es fa la següent explicació: «Sí, bona tarda. Bé, del que s'extreu de l'estudi
econòmic  financer  que presenta  com a aigua,  concretament  a  la pàgina 45 de l'esmentat
estudi,  és  que  el  servei  d'explotació  llegeixo  literalment,  conté  de  resultats  del  servei  de
Vandellòs i l'Hospitalet de l'infant, corresponent al període de setembre 2023 a l’agost de 2024,
dona un resultat  de l'exercici  negatiu de ser  111000,24 euros,  que és el  que es trasllada
literalment a l'informe de la intervenció. Sí que és cert que la pàgina 15 de la mateixa memòria
econòmica La pàgina 15. Perdó, a la pàgina 19 se fa un resum de despeses i ingressos, però
aquí computen altres conceptes que no són purament el compte d'explotació del servei, que és
el que s'ha tingut en compte a efectes de l'informe d'intervenció. Per això, la diferència en un
és  una  i  en  el  resultat  de l'exercici  del  compte  d'explotació  que  al  final  és  el  que té  en
comptabilitat la empresa, són els 111024, que és el que es trasllada a l'informe d'intervenció.
No s'ha realitzat cap estudi diferent del que s'aporten en el compte d'explotació aportat per la
mateixa empresa concessionària de Comaigua.»

Intervé la Regidora Ma José pel grup municipal  del  PSC-CP manifestant:  «Simplement per
aclarir una qüestió d'interpretacions, en cap moment nosaltres posem en dubte el criteri dels
tècnics, hem estat al govern I, per tant, tota la confiança dels tècnics, perquè els coneixem
perfectament,  era  al  contrari.  Nosaltres  posem en dubte  l'informe que  presenta  l'empresa
concessionària.  I  continuarem  estudiant  aquestes  diferències  que  comenta  tenim  tot  el
interventor, perquè se'ns continua plantejant aquest dubte de quina és les pèrdues que s'han
agafat com a base per després calcular l'increment tarifari. Nosaltres continuarem estudiant i,
en tot cas, ja decidirem si presentem al·legacions o no.»

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’AMVH-AM fa la següent explicació de vot:
«Des d'AM, el  nostre vot serà favorable a l’aprovació de les tarifes de l’aigua potable que
presenta  COMAIGUA  per  a  l’any  2025.Tal  com  ha  explicat  la  regidora  Laura,  aquesta
aprovació comporta un increment de tarifes per a tots els veïns i veïnes del municipi, amb una
pujada d’uns 9 euros trimestrals per família.
Quin és el context que justifica aquest augment de tarifes?
Al nucli de l’Hospitalet de l’Infant hi ha dos factors clau:
·  La  major  part  del  subministrament  d’aigua  provenia  dels  pous  de  Llapassà,  actualment
salinitzats.
· L’augment del consum d’aigua.
Aquests factors han fet necessari adquirir aigua del Consorci d’Aigües de Tarragona (CAT),
provinent del transvassament de l’Ebre.
Com a equip de govern, treballem fer una política responsable, i això sovint implica prendre
decisions difícils, com aquesta pujada de tarifes. Tot i això, tenim molt clar que l’aigua és un bé
essencial i que tots els veïns han de disposar d’aigua de qualitat.
Aquest fet també ens ha de fer reflexionar sobre el canvi climàtic i les seves conseqüències:
cada cop l’aigua serà més escassa i cara, per la qual cosa és imprescindible fer-ne un ús
responsable.
I què passa amb els altres nuclis del municipi?
Entenem que alguns veïns i veïnes podrien pensar, com ha apuntat el GM de la CUP en la
seva esmena, que aquest augment no és just ni equitatiu perquè en altres nuclis els pous
tenen aigua.
Des del primer dia d’aquesta legislatura, treballem per a tots els veïns i veïnes del municipi
sense diferències ni exclusions. En aquest cas concret, el problema afecta l’Hospitalet, però



què passaria si en el futur la situació es repetís a Vandellòs?
Ho hem consultat, i si haguéssim de comprar aigua del CAT i portar-la fins a Vandellòs, el cost
seria  d’uns  2  milions  d’euros.  Què  hauríem de  fer  llavors?  Fer  que  només  els  veïns  de
Vandellòs ho paguessin?
Casos com aquest ja s’han donat en altres zones:
· A la urbanització Vanessa Park, durant mesos es van portar cubes d’aigua quasi diàriament,
amb un cost mensual de 6,500€. Hauríem de cobrar-ho als veïns? Evidentment que no.
· La reparació de la depuradora de Vanessa s’ha finançat amb el pressupost municipal i amb
subvencions, en aquest cas de la Diputació. Amb un cost aproximat de 78000€ dels quals
60000 van sufragar-se d´una subvenció de la Diputació.
També volem deixar palès la problemàtica que es presenta en tot el municipi: fuites contínues,
canonades amb molt estat i que aquest equip de govern treballa amb COMAIGUA per tal d
´anar solucionant aquesta situació, una situació que afecta a tots els nuclis.En conclusió, som
un govern que actua amb responsabilitat i solidaritat per a tots els vilatans, i així continuarem
treballant.”

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es fa la següent explicació de vot:
«Sí,  jo  voldria  fer  una exposició  a l'esmena del  grup municipal  de la  CUP, i  a l'aprovació
d'aquest punt de l'ordre del dia. Per començar la meva intervenció em vull deixar clar què és el
meu  pensament  sobre el  subministrament  d'  l'accés  l'aigua  pel  consum humà,  com a  bé
essencial i com a dret bàsic reconegut per l'organisme internacional de les Nacions Unides,
hauria de ser un bé susceptible de comerç, és a dir, un bé que ha de ser subministrat de
manera gratuïta a totes les cases.  Només vull  fer  una comparació,  perquè s'entengui una
mica. Algú paga quan visita un centre públic de salut? Algú paga les vacunes de la grip del
COVID.O la majoria de les vacunes infantils? Algú paga per portar el  seu fil  en un centre
escolar públic? Algú paga per un usuari de la biblioteca municipal? Només són exemples. La
resposta és no.O almenys no, de moment. Jo crec que l'aigua s'ha de posar al mateix nivell
d'aquests serveis bàsics imprescindibles perquè és essencial per a la vida. Però bé, com això
encara és una quimera, sembla que hem de seguir amb els estàndards establerts actualment.
És cert que aquest any les famílies pagaran una mica més d'aigua, de l'aigua domiciliària. No
és la  intenció  del  Govern augmentar  taxa i  impostos perquè Però hi  ha normes que ens
obliguen.  De moment, de totes maneres, perquè això sigui reversible, que ho pot ser, ens
marquen com a objectiu primordial el  foment de l'estalvi d'aigua, la reducció fins a la total
extinció del malbaratament d'aigua, dedicant inversions en la millora de la xarxa de distribució
per evitar pèrdues innecessàries i evitar al màxim els costos associats a la gestió del servei.
En relació amb la proposta de l'augment del preu de l'aigua domèstica de manera desigual,
afectant només una part de la població, volem expressar el nostre total desacord i preocupació
per les greus repercussions que aquesta mesura pot tenir en termes d'equitat, justícia social, i
perquè es comença a discriminar per qüestions de domicili, i es pot acabar per qüestions de
raça, d'idees o de religió. I això només té una definició. Qualsevol manera que s'afecti l'accés a
aquest recurs ha de basar-se en criteris justos i equitatius, evitant la discriminació. La proposta
del grup municipal de la CUP, en fer recaure l'increment del preu sobre un segment específic
de la població,  crea una desigualtat  artificial,  arbitrària i  injustificada,  Un augment  de preu
selectiu  pot  suposar  una  discriminació  encoberta  que  penalitza  determinats  sectors  de  la
societat, sense tenir en compte criteris de renda o capacitat econòmica. Per acabar, vull dir
que  no  podem  permetre  que  l'accés  a  un  recurs  tan  fonamental  com  l'aigua  es  vegi
compromès per mesures que no respecten els principis d'igualtat i justícia social. La gestió de
l'aigua ha de respondre a criteris de sostenibilitat i solidaritat, que garanteix que aquest Govern
no prendrà mai decisions arbitràries.»

Per la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP es fa la següent explicació de vot: «Bona
tarda. Jo em centraré solament en una part de la teva esmena que és referent a les famílies
monoparentals. Nosaltres, des de benestar social, ja tenim un conveni que el renovem cada
any amb l'empresa Comaigua. Li donem unes ajudes a les persones que ho necessiten, a les
famílies que ho necessiten.  A més,  vull  comentar  que ser  família monoparental  no ha de
significar estar en situació de risc. Per això treballem, totes les famílies tinguin les mateixes



oportunitats i accés als serveis municipals, independentment de la seva estructura familiar o
situació econòmica. Com a part de l'equip de govern no distingim a l'hora d'invertir els recursos
públics, ja que tots els vilatans formen part del mateix municipi,  i se'n beneficien del mateix
pressupost, tant si viuen en l'Hospitalet de l'Infant com si viuen en un altre nucli.»

Per la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP es fa la següent explicació:
«És un 79%, el vot també forma part en aquest argumentari, i és que l'increment de les tarifes
és  d'un  79%,  inclús  en  l'informe  de  l'empresa  concessionària  també  figura  així,  la  tarifa
mitjana, que és una dada molt representativa, s'incrementa també en un 79%. Per tant, no
confonguem una mica la gent, són aquests increments dels que esteu plantejant.»

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifesta: «Anar junts com a
municipi  no  vol  dir  uniformitat.  Anar  junts,  perquè  nosaltres  no  el  discutim,  no  vol  dir
uniformitat. Segons el que he fet dit aquí, encara serà culpa de la CUP que l'Hospitalet i també
a que no s'apliquin tarifes en funció de la renda, com deia la regidora de la FIC
Doncs res, els habitants dels pobles de Masriudoms sàpiguen que pagaran l'aigua com si la
agaféssim del CAT, encara que agafem dels pous nostres, que és molt més barata, i quan hi
hagi algun problema, i tant que ho ha de pagar l'Ajuntament, no a través del rebut de la llum.
L'exemple que has posat la regidora d'acció municipal ha posat un exemple de Vanessa Park.
Diu que ho han pagat entre tots. Home, i tant. I ho ha pagat l'Ajuntament, no Comaigua. Ho ha
pagat  l'Ajuntament,  i  aquí  estem parlant  de  les  tarifes  de  l'aigua,  que  és  diferent  de  les
reparacions, perquè, què, vol dir, les reparacions les pagarem entre tots. El que ens ha xocat
també més és que votéssiu, agafaré una miqueta el fil  últim de la justificació de vot de la
regidora,  el  PP,  és  que  fins  i  tot  votéssiu  en  contra  d'ajudar  les  famílies  monoparentals,
Almenys  que  sapiguem,  és  municipi  al  seu  programa  electoral  i  porta  i  cito  literalment
promoure la creació de bonificacions en impostos municipals per a famílies monoparentals.
Ja va  votar  en contra de  bonificar  l'IBi  perquè,  ho vam entendre,  l'Estat  ens ho prohibís,
bonificar l'IBi perquè és una llei  que depèn de l'Estat i  això no es pot bonificar,  però amb
aquelles taxes i impostos que sí que són municipals, també hi ha votat en contra. Ja dic, això
no afecta els partits que no sou més municipis perquè no m'he mirat els programes, però sí
que el de més municipi, i cito literalment, promou la creació de bonificacions. Aquesta era una
bona  oportunitat  perquè  igual  que  es  bonifiquen  a  les  famílies  nombroses,  doncs  també
bonificar  a  les  famílies  monoparentals  que  potser  no  tenen  tants  despeses  pel  nombre
d'efectius  demogràfics  que  tenen  a  la  seua  llar,  però  és  que  sí  que  tenen  una  sèrie  de
dificultats econòmiques sovint, i tot ajuda, doncs és benvinguda, ens ha sobtat.»

Intervé l’Alcaldessa per tancar el debat manifestant:»I bé per tancar ja aquest punt i aclarir que
aquí ningú enganya ningú i està a l'oposició, s'ha de fer debat a l'oposició i està al Govern,
doncs, al debat de Govern, però que aquest augment és d'un vint-i-cinc i escaig%, ja que no
només contempla la tarifa domèstica, sinó que quan es fa el gruix i l'informe de com aigua
ajunta també les tarifes industrials. Es fa el juny, per això és un 75. Però la domèstica, si es
mira tant al tant per cent, és aquest 20 i pico. I es pot comprovar a la pàgina 22 de la Memòria
Econòmica de Comaigua.»

Es procedeix a fer la votació de la inclusió de l’esmena presentada pel grup municipal de la
CUP-AMUNT que es desestimada per dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 d’AMVH-
AM, 1 del PP i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que
legalment el componen i amb el vot favorable del regidor de la CUP-AMUNT.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 30 de gener de 2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del
PP i 1 d’AMVH-AM) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb el vot en contra de cinc regidors (5 del PSC-CP i 1 d’AMVH-AM), ACORDA:

Primer.Aprovar  les  tarifes  presentades  per  Comaigua  SL  pel  servei  de  subministrament



d’aigua potable al Municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.
Segon. Comunicar aquest acord a Comaigua SL
Tercer. Comunicar aquest acord a la Comissió de Preus de Catalunya per al seu dictamen
corresponent.
Quart. Facultar a l'Alcaldessa per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb
aquest assumpte.

Expedient 384/2025. Estudi i  aprovació de la  proposta d'acord que presenta el  grup
municipal de la CUP-AMUNT sobre els Plans de prevenció, d'emergències i de protecció
civil i de reforç del Departament de Protecció Civil

Desfavorable

Tipus  de
votació: Ordinària

A  favor:  1,  En  contra:  8,
Abstencions: 4, Absents: 0

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es fa la següent explicació de
la proposta d’acord presentada:  «Es una proposta d'acord que és semblant  a la  que vam
portar al ple del mes d'octubre de l'any 23 i també al mes de novembre del 24, i que també
vam portar les esmenes i les al·legacions dels últims pressupostos d'enguany, de l'any 25, i
que en tots els casos l'equip de govern ja ha votat sistemàticament en contra.
Som un municipi amb 12 riscos naturals i tecnològics i que, per tant, hem abstindrem 12 plans
de Protecció Civil, a més del Penta, del pla d'emergència nuclear de la província de Tarragona,
I, per una banda, tenim aquests plans de protecció civil, com ja vam avisar fa un any, caducats
des de l'any 2022, i un penta que no s'actualitza des de l'any 2009 i hem de tenir en compte
que entremig, l'any 2011, hi va haver l'accident nuclear de Fukushima al Japó. Com van dir
diversos veïns amb una notícia de principis del mes de desembre, ara farà dos mesos, ningú
sap què fer amb cas d'emergència nuclear aquí al municipi, i com va dir l'alcaldessa, i cito
literalment  de la  seua frase  final  d'aquell  reportatge de TV3: Ens hem de  preparar  millor,
perquè estic segura que tindríem problemes. I això ho va dir sense despentinar, just quatre
dies en acabat d'haver votat en contra de la nostra moció, en què demanàvem l'ajustament,
l'actualització del Penta, entre altres qüestions que ara passaré a comentar. Per què el tornem
a demanar? Primer, creiem que al ple ens hauríem de posicionar i acordar en plenari reclamar
al Ministeri de l'Interior que té la potestat per actualitzar de forma immediata el PENTA.
Altra  banda,  hauríem d'instar  també  a  la  Direcció  del  Penta  actualitzar  tots  els  materials
informatius i divulgatius en matèria d'emergència nuclear que comencen a tindre ja uns anys
de vida, comencen a estar una mica desfasats i que a més no s'estan repartint, diguéssim, de
la  forma  més  adequada.  Hauríem  d'exigir  també  a  la  Direcció  del  Penta  un  major
desplegament del  programa de Formació i  Capacitació d'Actuants.  Els regidors que estem
aquí,  que  jo sàpiga,  cap han estat  convocats  a cap dels  cursos de formació  o d'actuació
d'acord amb les responsabilitats que tenim com a membres del PAMEM, del pla d'emergència
o d'actuació municipal en cas d'emergència nuclear. El Penta té previstos cursos de formació
per a actuants i nosaltres mai hem sigut convocats. Hauríem d'exigir a la direcció del Penta
que es complís el calendari dels programes de simulacres que no s'estan complint.
En  relació  al  nostre  PAMEM  creiem que  hauríem  de  desplegar  un  programa  regular  de
simulacres intern, com a mínim entre els actuants,  però també desplegar un programa de
sessions  informatives  i  formatives  a  la  població.  També  pensem  que,  ja  que  ara  hi  ha
pressupost, i que va estar un any l'equip de govern municipal sense fer res en aquest sentit,
ara ja tenim pressupost per fer l'actualització dels plans de protecció civil municipals, però, i
caldria començar la feina ja i que durant els propers mesos aquest treball fos entregat i fos
convalidat, d'alguna manera, o aprovat per Protecció Civil de la Generalitat. Pensem també
que s'hauria de revisar el planejament urbanístic per tal d'adaptar al risc d'inundació, Per molt
que el debat de comissions vam tenir aquest debat, per molt que el POUM de l'any XIV, doncs,
digui que hi ha una sèrie d'estudis que es fan en relació a la inundabilitat del municipi. Ningú
pot negar que, per exemple, la zona del Jonquet, que es va organitzar farà tres o quatre anys,



és zona inundable, i això només cal consultar el mapa de protecció civil en l'apartat de zones
inundables. Per tant, són coses que s'haurien de revisar.
També caldria revisar i reordenar l'accés a l'Hospitalet per la C 44, això és una cosa que hem
anat  reivindicant  també al  llarg  d'aquesta  legislatura  per  evitar  nous  episodis  d'inundació.
Podem tenir un POUM que digui que tot està bé, però quan plou allò s'inunda. Les últimes van
ser a l'octubre passat i l'Hospitalet se queda incomunicat. També creiem que el Departament
de Protecció Civil hauria d'estar dotat de més recursos humans i materials. No entenem que
un municipi amb 12 riscos més el Penta tingui un policia municipal que a temps parcial, és a
dir, a estones, fa de protecció civil entenem que fa una tasca, diguéssim, molt correcta des del
punt de vista operatiu i que, a més a més, li toca fer la feina a nivell preventiu i a nivell de
planificació, cosa que hauria d'estar fent un tècnic de protecció civil.
Aquí que tenim tècnics per tot en aquest municipi no entenem com un municipi amb 12 riscos
de protecció  civil  més el  PENTA no tinguem un tècnic  de protecció  civil,  no ho entenem.
També creiem que s'hauria d'elaborar i aprovar el pla de prevenció d'incendis, que l'haurien de
tenir fet des de l'any 95, això ja no ens afecta a nosaltres, ja afecta a un d'ajuntament anteriors,
i que aquest pla estès fet amb tota la col·laboració de totes les entitats que estan vinculades al
municipi d'alguna manera o altre al medi natural i a la prevenció d'incendis. També pensem
que s'haurien de fer de forma urgent i immediat les franges de protecció d'incendis forestals als
nuclis amb un informe que us vam fer l'estiu passat amb informació que ens vau passar des de
l'Ajuntament quedem per fer el 64% de les franges a dia d'avui i haurien d'estar fetes des de
l'estiu del 2021, i no estan fetes encara, també s'hauria d'incrementar la partida pressupostària
amb prevenció d'incendis forestals.
És un recull de propostes que nosaltres hem anat fent a la Comissió. Vam oferir i us vam dir la
possibilitat de debatre-ho.
Aquests dies hem estat parlant amb el regidor Javier Ochoa, en alguns moments semblava
que podíem arribar a una entesa. Nosaltres fins i tot vam manifestar que si caldria retocar o
retirar algun punt d'aquests per poder ser aprovada, doncs així ho faríem. Però, doncs bé, a la
tarda el regidor Ochoa em va dir que no faríem res, que ho deixaríeu com estava perquè no
tenia temps. Ens sobta que un regidor que està al 86 per cent en dedicació a l'Ajuntament des
de dijous passat està ahir no tingui ni un moment per sentar-se amb nosaltres i poder debatre
les coses i dir com a excusa que no tinc temps. Vam estar parlant ahir de matí per telèfon i
semblava que digueu-nos  què és el que no us sembla bé, què és el que hauríem de canviar,
ho podem debatre i mos podem arribar a entendre o no, però fruit del debat, no fruit de no tinc
temps o que des de dijous està avui pràcticament no se’ns hagi dit res.
Per tant, confiem que, malgrat això, pugui ser una senyal que hi votareu a favor, i que em
sembla que serà que no, però sorpreses més grans ens heu donat. Moltes gràcies. Us instem
al vot favorable amb aquesta proposta.»

Intervé el Regidor Francisco Javier Ochoa fent la següent explicació : «Buenas tardes. Esto, y
las 33 precs que dices al final, esto ya es un dejavu que viene en todos los plenos. Y no tengo
tiempo, porque a ti de sobre tiens bastante en todos los plenos y no lo hades perder a nosotros
también. Bueno, la actualización del PENTA, el plan de emergencia nuclear de Tarragona, es
un plan que es estatal,  que cuelga del  Ministerio del  Interior  y que afecta a  las centrales
nucleares de Ascó y Vandellòs. Los informes son del Consejo de Seguretat Nuclear, según el
señor Javier Díez, presidente del Consejo de Seguretat Nuclear de España, y el señor Ignacio
Araruce, presidente del Fondo Nuclear de España, las Centrales Nucleares son hoy mucho
más seguras que hace 30 años
Desde la Unidad de Protección Civil de la Subdelegación de Gobierno, se nos suministra todo
el material informativo y divulgativo cada año. Normalmente se hace llegar al Ayuntamiento a
la Formación general para la actuación en emergencias nucleares. Desde la Subdelegación de
gobierno  ya  se  están  haciendo  simulacros  tanto  en  Vandellós  como  en  Ascó  y  se  está
desarrollando  un  programa  de  implantación  de  simulacros  para  los  próximos  años.  Con
respecto al Duprocim, ya está presupuestado y en manos de la ingeniería Tisaire. Y cuando se
termine, empezaremos con el de la escuela Mestral y si da, con el de la Valdelors.



Respecto a la C 44 y las inundaciones estamos trabajando en una salida de emergencia en
alto,  donde está  ubicada  la  piscina  cubierta.  Y  también estamos empezando  a limpiar  el
barranco de Hifrensa,  donde desagua la C 44. 
En el año 2021 las funciones del Departamento de Protección Civil fueron asumidas por la
Policía Local y se designó un funcionario como responsable del Departamento. La dimensión
del departamento y sus funciones en la protección civil municipal vienen determinadas por la
transversalidad, colaboración y cooperación con los demás departamentos del Ayuntamiento,
siendo nexo de unión el responsable de la protección civil.

Debo decirle también que, aparte de la gestión operativa, también gestiona y propone partidas
pressupostarias  para  el  departamento,  elabora  documentos,  solicitudes  y  memorias  para
subvenciones en protección civil, articula y supervisa el control de la asociación de voluntarios
y realiza informes y protocolos de emergencia respecto a actividades y actos que se celebran
en nuestro municipio. Y una larga lista de tareas que vienen assignadas al Departamento de
Protección Civil. 
Así,  pues, por parte de este equipo de gobierno, por la dimensión del trabajo y resultados
realizados, creemos que es suficiente el personal assignado. 
Respecto a las franjas contra incendios, en los primeros meses de este año está previsto la
obertura y mantenimiento de franjas en Masboquera y Masriudoms, y también en la Almadrava
y en  Vanesa Park.  Todos estos trabajos  de mantenimiento y  obertura están estudiados y
planteados  con  la  Diputación,  el  Departamento  de  la  Generalitat  y  Serres  de  Llavería,  y
actualmente el Plan de prevención de Incendios forestales del municipio está de pendiente de
firma en la Diputación.
Aclararle al señor de la CUP y a resto de la oposición que el equipo de gobierno no realitza
proyectos sin pensarlos o para quedar bien o incluso porque desde la oposición se hagan
siempre  la  misma  petición  en  cada  pleno.  Sino  que  desde  el   análisis,  el  estudio,  la
programación y a su definitiva implantación, transcurra el tiempo necesario para establecer los
proyectos para la mejora de nuestro municipio y el beneficio de todos nuestros vecinos. Por lo
tanto, como la moción es la misma que la de noviembre, el voto también se repetirá.»

Pel Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP es fa la següent explicació: «Com
s'ha refermat tant pel regidor de la CUP, acaba de fer també el regidor de l'equip de govern,
doncs  està  presentada  una  moció  amb propostes  ja  recurrents,  una  bateria  important  de
propostes i nosaltres, doncs, com acostumem a fer, agafem aquestes propostes, anem una
per una, i és que realment la resposta nostra serà, ja els ha dit el vot, també serà el mateix que
ja hem tingut, és a dir, amb propostes que ens agraden, propostes amb les que estem d'acord,
propostes que potser no tant i d'altres amb les quals no hi podem estar d'acord, no? Així com
perquè la gent ens entengui així a nivell més individualitzat,  doncs, per exemple, nosaltres
estem d'acord en reclamar al Ministeri d'Interior l'actualització del PENTA. Evidentment, és una
qüestió que no està al nostre abast, no és la nostra competència, però si es considera oportú
des de l'equip de govern i des del pla, evidentment, instar aquesta actualització, evidentment hi
votarem a favor. L'actualització dels materials informatius i divulgatius s'ha parlat també d'això.
Crec que és una qüestió tan tècnica que les idees o els valors o les metodologies polítiques no
hi entren. Si es considera oportú fer-ho, què es fa, Si votarem sempre a favor. Després hi ha
altres  que hi  ha i  és una proposta  recurrent  del  grup de la  CUP és iniciar  amb caràcter
d'urgència els tràmits per a la reordenació viària de l'accés de la C 44 eliminant-se els passos
soterrats. Aquesta és una moció que s'ha portat. Nosaltres ja hem dit el nostre plantejament.
És una obra d'enginyeria que, pels costos que suposaria, i també per trencar amb la futura via
verda, doncs suposaria una obra, des del nostre punt de vista, que no seria bo pel nostre
municipi. Per tant, aquesta és una d'aquestes propostes que dic que no hi estem d'acord. Per
tant, el  sentit  del nostre vot serà abstenció, no perquè ens abstinguem del contingut  de la
moció, sinó perquè hi ha propostes que individualment, i així ho hem fet quan ha tocat, hem
votat a favor, i propostes que, quan així s'han presentat individualment, hem votat en contra
perquè considerem humilment que no és el millor pel nostre municipi. Per tant, el nostre sentit
del vot serà l'abstenció.»



Pel  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP-AMUNT  es  torna  a  intervenir
manifestant:«No, Primer de tot dir que em sembla una falta de respecte, dir-li al regidor Javier
Ochoa que digui que jo els faig perdre el temps aquí al Ple. És una falta de respecte, ja no
només a mi, sinó al Ple. Què hem de fer en un ple, sinó parlar les coses. Està callats, votar,
aixecar  la  mà, no,  hem de debatre les coses,  hem de parlar  i  hem d'estar  les hores que
calguin.  Aquí  cada  regidor  dels  que  estem  a  dedicació,  dels  que  només  cobrem  per
assistències, tot i que jo després no m'ho quedo, això, cobrem 450 euros per estar aquí, avui.
I què hem de fer, aixecar la mà i marxar cap a casa? No, s'ha de parlar les coses i han estat
les hores que faci falta. Per tant, sembla una falta de respecte que vostè digui que jo els faig
perdre el temps. 
Segon punt. Si tot està tan bé, com és que la gent del municipi majoritàriament no sap què fer
en cas d'una emergència nuclear?
Jo  crec  que  aquella  notícia  de  TV3  va  ser  exemple  en  aquest  sentit  a  tothom  qui  van
entrevistar, és que no en tenim ni idea. No en tenim ni idea. I això del farem, farem, farem està
molt bé, però no estem fent res. El Govern dels socialistes també ens ho feia. No, no, això ja
ho farem, això ja ho farem.
Però no es fa. La gent no tenim ni idea de què fer cas d'emergència nuclear. Com és que el
Duprocim. no es va fer l'any passat? Nosaltres, la primera moció, que dius que em facis tan
pesat, és repetir, no? Sí, molt bé, tan pesat.
La vam portar al novembre del 2023, Tenim lo Duprocim caducat de fa un any. I heu estat un
any sense fer el Duprocim, un document que la seva revisió val 7.000 i escaig euros. 7.000 i
escaig euros.  No res.  28 milions d'euros aprovarem enguany,  se van aprovar  enguany de
pressupost, més de 23 l'any passat i no vau trobar 7.000 euros per fer una actualització del
Duprocim, Ja han perdut un any?
En comptes de resoldre estructuralment els problemes que té l'Hospitalet a l'accés per la C 44
amb les vies soterrades, les propostes que plantegeu siguin temporals, i ja vaig dir a l’últim ple
del novembre, és el nostre punt de vista. S'han de mirar els problemes de cara. Els problemes
s'han de resoldre de cara i s'han de resoldre ara que tenim recursos. Si no, senyors del PSC,
Gerard, quant ho farem, això? Quan no tinguem un duro, ho hem de fer ara?
És ara que hem de resoldre aquests problemes. Obres costoses s'han de mirar de cara als
problemes i s'han de resoldre amb la màxima seralitat possible i amb una visió a llarg termini. I
no d'anar fent passos alternatius i no sé quantes coses voleu fer més. No entenem, ja ho hem
dit,  és que no mos cansarem de repetir-ho,  és una cosa que no mos entra  al  cap en un
municipi que tenim tècnics per tot, estan tenim per festes de tècnics. No siguem capaços de
tenir un tècnic de protecció civil amb dedicació exclusiva i no fer anar a un policia municipal de
bòlit pobre que, a banda de la seua feina de policia municipal, ha d'atendre. I dins de la seua
tasca de policia municipal, hi ha la part operativa de la protecció civil, però dins de les seues
hores de feina encara ha d'atendre totes les tasques de prevenció i de planificació. Això no es
seriós. Un municipi amb 12 riscos naturals i tecnològics més el pla d'emergències nuclear que
no tinguem un tècnic. D'on és vist això? 
A veure si és veritat que d'una vegada feu les franges de prevenció d'incendis, portem des de
l'inici de la legislatura dient que les heu de fer.
Des de l'estiu passat us vam fer un informe que el teniu, que falta el 60 i pico per cent, i l'any
passat sí que és cert que en vau fer unes quantes i que el Govern anterior no n'havia fet
pràcticament cap, i aquella era la línia a seguir, però per què no les feu? Si és una cosa que
val això, 30, 40, 50.000 euros? I això no costa res, ja parla amb el terreny de la Serra de
Llabereria, parla amb tothom i s'encarrega i es fan, si no costen res de fer, a l'estiu n'anàu fer
tres o quatre.
Vinga, regidors.
I ben fetes que estan, ja acabo. I només els que sigueu creients, reseu, perquè no ens passi
res.»

Torna  a  intervenir  el  regidor  Francisco  Javier  Ochoa manifestant;  «Lo del  Duprocim te  lo
explique  el  año pasado,  te lo  explique la  última vez.  Tenemos unos  cuantos  planes para
aprobar y unos cuantos más. Los presupuestos y los tiempos los marca el equipo de gobierno.
Y un plan de emergencia caducado no es un iogurt que hay que tirarlo, es el mismo plan de



emergencia que vamos a que me van a hacer este año, es el mismo del año pasado, o de
hace cuatro años, con las pequeñas variantes de los pequeños cambios que haya sufrido el
pueblo. Con lo cual, no nos engañemos, no tengo tanta prisa o a lo mejor me corre más prisa
cualquier otro plan.El tema del técnico, te lo digo ahí, la ¿Cómo te lo he dicho?  La dimensión
de trabajo del técnico de protección civil me da para que haga eso y me haga de policía. Si
tuviera un pueblo más grande o más problemas, seguramente lo ampliaría,  pero si no se
amplia protección civil es por algo. 
Los pasos soterrados, esa es tu idea.La podrás hacer quizás cuando estés en gobierno. Pero
mientras no, el gobierno decide si prefiere gastar el dinero en enterrar un paso soterrado o
limpiar un barranco o hacer una salida en alto. Estamos? Eso decir, esto lo entengo así de
claro. Y no me recuerdo cuál era el la última, pero insisto, los órdenes y los tiempos de las
franjas los marcamos nosotros.
Estamos invirtiendo. El problema de la inversión de los 28 millones es que en este pueblo hay
mucho,  mucho  trabajo  a  hacer.  Hay  mucho  mantenimmiento  a  sacar  adelante,  mucho
mantenimiento atrasado y mucho servicio en un pueblo de muchos kilometros cuadrados. Y
ahí, estamos dando muchos servicios. Tenemos que cumplirlos todos.
No puedo centrarme en las franjas y parar el resto del pueblo para tenerme unas franjas como
a usted le parezca bien. Por mí está bien.»

Torna a demanar la paraula el regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT per
fer una explicació de vot: « No entenem el vot contrari de l'equip de govern i l'explicació que ha
donat ara el regidor de No tengo prisa en actualitzar el Duprocim. Doncs mira, menys mal que
no ha passat res durant aquest temps i que no passi res durant aquest temps abans no estarà
actualitzat perquè tot i que és cert que és un formalisme i que val 7.000 euros que no val res,
si hagués passat alguna cosa durant aquests anys, perquè portem dos anys i una mica més
amb el Duprocim caducat. La responsabilitat civil i penal dels danys que hagués causat aquest
incident, recauria a l’Alcaldessa»

Al que l’Alcaldessa diu: «I al final hauré de tallar els micros perquè és el que es diu, i el ROM
ho fica exactament. Per tant, explicació de vot vol dir explicació de vot, i no renyar a l'altre
quan no em sembla bé el que diu el respectem, respectar-ho tot. I per tant, respecte per dues
bandes,  sí.  Vostè  s'ha queixat  d'una manca de respecte,  l'altra persona on nosaltres ens
podem sentir també ofesos quan se diu 'xapucero', o no 'xapucero', o quan se fa una cosa, i
per tant, respecte per dues bandes. Parlo de les dues bandes, no mai em decanto per una o
l'altra, i tinc molt clara la responsabilitat que cau com a alcaldessa.»Sí? I tant. I estem fent la
feina i els bombers ens diuen que el que realment estem fent és el correcte. I fem el que toca.
El que voldré vostè dir, vostè voldríem, i tant, nosaltres també en voldríem fer més, però els
diners donen pel que donen.
I el Duprocim s'està fent i ja se'ls hi va explicar el passat ple. No me n'estic rient jo de vostè.
De nosaltres sí. Ho està fent ara mateix. I tant que si se n'està rient a la cara.
No, no, és de riure? Val. Respecte, pèl que estem fent aquí. Sergi, regidor de la CUP, vostè el
primer que ha dit quan ha agafat la micro ha dit que volia respecte'm el que havia dit el regidor.
Ara li demano respecte jo.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 30 de gener de 2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1
del  PP  i  1  d’AMVH-AM)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que
legalment  el  componen,  amb  l’abstenció  dels  quatre  regidors  del  PSC-CP  i  amb  el  vot
favorable del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Desestimar la proposta d’acord especificada pel grup municipal  de la CUP-AMUNT
especificada en aquest acord.

Expedient 418/2025. Estudi i aprovació de la moció que presenta el grup municipal del



PSC-CP sobre el cost dels serveis públics municipals

Desfavorable
Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  5,  En  contra:  8,
Abstencions: 0, Absents: 0

El Regidor Gerard Martin pel grup municipal de la CUP-AMUNT realitza la següent explicació
de la moció presentada: «La moció que portem avui són aquestes mocions en les quals jo
hauré  d'emprar  algunes  paraules  que  sonen  molt  bé,  paraules  que  a  gestió  pública
s'acostumen  a  dir,  però  que  cal  aplicar  amb  fets.  I  és  que,  per  exemple,  parlaré  de  la
transparència en la gestió pública, que és un principi fonamental del bon govern. És a dir, és el
fet que les administracions siguem capaces de transmetre als ciutadans com es gasten els
teus diners,  en què s'utilitzen els seus diners I,  en aquest  cas,  específic,  quin cost  té els
serveis que s'ofereixen als ciutadans. Tot i que, en ocasions, aquesta transparència i aquesta
bona  governança  no  és  fàcil  o,  si  més  no,  exigeix  una  transparència  que  sigui  el  més
comprensible possible, perquè de poc serveix oferir una transparència, unes dades, oferir una
informació a la ciutadania si aquesta informació no és comprensible per part dels representats.
Així, doncs, el que pretenem amb aquesta moció és que la ciutadania conegui el cost efectiu
dels serveis públics que l'Ajuntament atorga. En aquest sentit, perquè la gent ens entengui i es
situï  una mica  de què sona  el  cost  efectiu dels  serveis,  aquest  Ajuntament,  com tots  els
ajuntaments de l'Estat, estan obligats a calcular i enviar al Ministeri d'Hisenda el cost efectiu
dels serveis que presta, en virtut a l'article 116TER  de la Llei reguladora de Base de Règim
Local I, a més, això queda regulat per ordres ministerials. En aquest sentit, d'una forma molt
simplificada, el cost d'efectiu és, per tant, el cost directe, la suma del cost directe més el cost
indirecte que li suposa a l'Ajuntament. En aquest sentit, nosaltres el que proposem és que es
doni  transparència o,  si  més no,  que es faci  més comprensible aquestes dades i  aquests
números a la ciutadania per tal de fer no només un exercici, i repeteixo, de transparència, que
és una paraula que queda molt maca, sinó també de conscienciació, de conscienciació en un
moment  en  què  tots  som,  jo  crec  que  aquí  alguns  potser  més  o  menys  conscients  del
problema que suposarà per a les arques públiques d'aquest municipi quan tanqui la central
nuclear de Vandellòs II.
En aquest  sentit,  doncs,  per  tal de preparar  aquest  futur post  nuclear, considerem que és
fonamental que la gent conegui el cost que té els serveis i que aquí molts cops hem parlat.
Utilitzaré com a exemple el cas de regidor Ochoa, que ens acostuma a parlar del cost de
l'autobús. Vaig utilitzar també també a la comissió. Per tant, nosaltres el que proposem és
aquesta informació que l'Ajuntament, i que l'equip tècnic d'intervenció, també fa tots els anys
per  arribar,  si  no  m'equivoco,  aquest  1r  de  novembre  amb  aquestes  dades  és  recopilar
aquestes dades i escollir, i aquí ve el contingut de la nostra moció, que l'Ajuntament, i això ho
deixem a l'equip de govern, que identifiqui aquells serveis que siguin susceptibles a donar-se a
conèixer a la ciutadania. Què volem dir amb això?
Que sigui  bé  per  rellevància,  bé  per  ús  o  bé  per  proximitat  amb  els  mateixos.  I  que  es
comuniqui i a qui em vulgueu ficar-la progressivament, perquè no cal tampoc, ara donar-li a la
població una gran quantitat de dades de la forma que us consideri oportuna. Des del nostre
punt  de  vista,  això  bàsicament  és  agafar  les  dades  que  ja  es  preparen  per  part  del
Departament d'Intervenció, que es presenten i que, de fet, són perfectament visibles per part
de la ciutadania, el Ministeri d'Hisenda, per exemple. El que passa és que qualsevol persona
que es fiqui en aquest Excel, jo el tinc obert aquí, és un Excel amb unes quantes pestanyes, i
que per a una persona potser que no està habituat a la gestió pública, doncs és un problema.
Perquè nosaltres el que proposem simplement és que la gent sàpiga quin cost efectiu té el
servei, que una persona, quan vagi a portar el seu fill a la llar d'infants, sàpiga realment el cost
real,  el cost efectiu que això suposa per nostre ajuntament, perquè segur que segurament
molts dels nostres ciutadans porten una sorpresa del cost que suposa molts dels serveis del
nostre municipi. I això és molt important conscienciar les persones del cost efectiu que té els
serveis que s'hi ofereixen. I, evidentment, si algun dels serveis que es considera oportú hem
estat mirant l'excel que remet el Ministeri d'Hisenda, no hi consta, perquè no es calcula, que es
calculi amb la mateixa metodologia que regeix per l'ordre del HP 2014 6 de novembre, amb els



criteris que estableix el capítol 2, que es calculi i que es doni a conèixer. No hem volgut posar
serveis en concret en la part de propostes, perquè a vegades sembla que si fem una moció
massa concreta se'ns vota en contra perquè és massa concreta.
Que l'Ajuntament, en aquest cas, que l'equip de govern decideixi quins són els serveis que
volen començar a traslladar aquesta informació, repeteixo, és agafar la informació que ja es
recull per part de l'equip d'intervenció i que es tradueix d'una forma molt més comprensible per
conscienciar i donar transparència. Moltes gràcies.»

La Regidora Yolanda Marqués fa la següent explicació de vot:"Bona tarda a tothom, bé com ja
sabeu,  aquest  document  porta  molts  anys  publicant-se  al  portal  de  transparència  de
l’ajuntament, i així ho continuem fent i ho farem. En els darrers anys les graelles que sortien en
aquest  document  estaven  extretes d’un full  de càlculs  d’Excel  (i  així  us  ho  va comunicar
l’interventor de l’ajuntament en les passades comissions).Aquest últim any (recordem per a
tothom que aquest document és presenta un cop a l’any), en comptes de fer-ho ha partir d’un
quadre d’excel com s’havia fet anys endarrere, és va elaborar a partir d’un quadre extret de la
plataforma “autoriza”. I molta gent es preguntarà que és autoriza? Doncs com bé  ens explica
a la web del Ministeri d’Hisenda, “La plataforma Autoriza  és un sistema de información para el
acceso centralizado a las aplicaciones de la Oficina Virtual para la Coordinación Financiera de
las Entidades Locales. Este sistema permite a los Interventores, Secretarios-Interventores y
sus ayudantes acceder a las aplicaciones mediante un sistema de usuario y contraseña que
se integra con todas las aplicaciones  a las que se accede desde la Oficina Virtual.” 
Així  doncs  el  que  enguany  es  pretenia  utilitzant  aquesta  plataforma,  no  era  més  que  la
oficialitat i originalitat del document, dotant així d’ ENCARA MÉS transparència els documents
que poden ser de rellevància per a la nostra població.
Ara bé, si que és veritat, i això és una cosa que haurem de millorar per l’any 2025. Aquest
quadre de la plataforma autoriza, no permet ampliar-lo amb el zoom i és veritat que la seva
lectura pot ser dificultosa per a algun usuari. Al detectar aquest problema, ho estudiarem i
mirarem com penjar-ho novament per a que sigui entenedor i fàcilment visible per a tothom.
En resum, podríem dir que no és un problema de contingut sinó de forma, que s’havia fet
aquest petit canvi per a millor, per dotar aquest document de més formalitat i originalitat, però
malauradament, la seva lectura no és fàcil. Així doncs ho millorarem per als anys propers, ja
que creiem que son dades importants que volem que tothom les pugui consultar.
Un cop explicat el funcionament d’aquest document, voldria contestar un a un els punts que
presenteu a la moció, i ho faré de manera molt ràpida:
1.Que  l’Ajuntament  identifiqui  aquells  serveis  susceptibles  d’informar  del  seu  cost  efectiu
donada la seva rellevància, ús i proximitat amb els ciutadans.
No creiem que l’ajuntament pugui dictaminar quins serveis son més o menys susceptibles per
un veí/veïna o per un altra, la susceptibilitat de les coses les marca l’objectivitat de cadascú
segons les seves necessitats o segons l’ús dels serveis que a aquell veí o veïna utilitzi més.
Així doncs el document que presentem és de tots els serveis, tots, sense deixar-nos cap ni
classificar cap d’ells amb una rellevància major o menor.
2. Que l’Ajuntament incorpori de forma progressiva la comunicació del cost efectiu dels serveis
identificats en relació a la proposta anterior.
No  ho  incorporem  de  forma  progressiva,  com  ja  he  dit  anteriorment  es  tracta  d’un  únic
document ANUAL que es presenta al Ministeri d’Hisenda, i a la població a partir del portal de
transparència de la pàgina de l’ajuntament. És a dir, s’incorpora tot d’una.
3- Que l’Ajuntament elabori un document anual senzill i entenedor per la totalitat de la població
en el que es plasmin els costos efectius del serveis identificats.
Això ja es fa. I és precisament aquest document al que porto tota la estona referint-me.
4- Que es publiqui
Ja és publica al portal de transparència de la web de l’ajuntament.
5- Que el contingut d’aquesta moció es doni a conèixer al conjunt de la població del municipi.
Tothom te accés a aquestes dades, la web de l’ajuntament és oberta a tota la població, i qui
vulgui consultar el document ho pot fer. És a dir, ja es dona a conèixer.
Com podreu imaginar, aprovar una moció que ja s’està fent no és molt lògic, entenem potser la
preocupació de que aquest document no es pugui ampliar o fer-se més gran per poder-lo llegir



bé. Com he dit abans estem treballant per a que això no torni a passar. Així doncs, per raons
obvies de coherència, ja que és un document que porta temps fent-se, el nostre vot és en
contra d’aquesta moció."

Intervé el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup municipal  de la  CUP-AMUNT manifestant:  «Ara
entenem que és una proposta que va en la línia que nosaltres defensem i proposem des de
l’any  2019 quan vam entrar  al  consistori,  per  tal  d’anar  preparant  el  municipi  per  al  futur
postnuclear. Formaria part d'aquesta campanya de sensibilització que hem d'anar fent, que és
cert que aquí hem tingut diversos equips de govern de tots els colors durant molts anys que
han anat impulsant  la prestació d'uns serveis que en alguns casos no amb tots estan per
damunt  del  que  potser  ens  pertocaria  pel  nombre  d'habitants  que  tenim.  I  això  ha  estat
possible gràcies a aquest diners extra que durant aquests anys ha portat bàsicament la central
nuclear Vandellòs II, i fer entendre a la gent que realment les coses tenen un cost, perquè si el
dia que tancarà la nuclear i passem a tindre un pressupost normal pel que ens pertocaria per a
habitants i per a la resta de l'activitat econòmica que tenim aquí al municipi, probablement o no
els podrem abstindrem o bé s'hauran de fer pagar uns preus per la prestació d'aquests serveis
públics  molt  més car.  Per  tant,  tot  el  que sigui  avançar  amb aquesta sensibilització de la
població cap al futur postnuclear, ens sembla correcta.Llàstima, però pel PSC de llavors, igual
que el Govern d'ara també, sempre ens votés en contra de la majoria de les propostes que
nosaltres anem fent  en aquest  sentit  de preparar el  municipi  per aquest  futur  postnuclear.
Tanmateix, nosaltres farem un vot favorable amb aquesta moció per estar alineada amb allò
que nosaltres creiem que s'ha de fer al municipi i els propers anys.

Torna a intervenir el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifestant: «Més
enllà  de  l'error  detectat  que  s'acaba  de  dir  al  portal,  jo  faré  tres  preguntes.  El  resultat
d'aquestes tres preguntes, per mi, és el definitori. I em dirigeixo especialment a la gent que ens
està escoltant. ¿La gent quan va a la llar d'infants apunta al seu fill sap el cost efectiu del
servei?
No. ¿La gent coneix el cos que té la piscina municipal coberta de l'Hospitalet de l'Infant? No el
sap. ¿La gent coneix el cos als serveis de brossa? Ara potser sí perquè se'l puja la taxa, però
he dit que no el coneixen.
Per tant,  si la resposta a aquestes tres preguntes és que no, això vol dir que l'exercici de
transparència  no  és  comprensible.  Qualsevol  de les  persones  que  ens  està  sentint  si  és
realment  quant  costa  un servei,  perquè quantes persones d'aquest  municipi  entren mirant
l'Excel? Quatre friquis, incloc. Ningú més. Per això es tracta que la transparència ha de ser
comprensible.
No només ha de ser transparència, perquè no és el mateix consultar que informar. No és el
mateix  penjar  un  document  a  internet  i  esperar  que  la  gent  el  consulti.  Perquè  això  és
transparència, però no és una transparència de bona governança. Són dades obertes, però no
és donar a conèixer la població d'una forma participativa i de proximitat, que és una paraula
que tant agrada l'equip de govern. Per tant, quan es diu també que no es pot seleccionar els
serveis, que és llavors els pressupostos.
Els pressupostos són una selecció d'aquelles partides pressupostàries que, des del punt de
vista de l'equip de govern, considera que ha de tenir prioritats. Per tant, òbviament que es
poden seleccionar serveis. I, òbviament, que és molt més important, per exemple, és molt més
fàcil que la gent entengui, per exemple, el cos de la llar d'infants que no pas, per exemple, el
cos de l’enllumenat públic,  que potser hauria d'anar més després, i no pas abans, del  llar
d'infants.
Després, el punt que es doni a conèixer, que és l'últim punt de la moció. Aquest és el punt que
s'acostuma a ficar a totes les emocions, és que es doni doni a conèixer el resultat de la moció,
no pas el resultat de les dades que repeteixo, si és que nosaltres no estem dient que no
s'estigui fent un exercici de transparència, estem dient que l'exercici de transparència, al que
estem obligats per llei, no és comprensible per a la població, perquè qualsevol de les persones
que ens està podria respondre que sí a alguna d'aquestes tres preguntes? La resposta és que
no. Per tant, no ho estem fent bé. Simplement és això.



Ja entenc que el vot serà en contra. Agrïm el vot a favor de la CUP i continuem treballant
perquè la gent es conscienciï de les dificultats que tindrà aquest municipi quan es tanqui la
centre nuclear i conèixer el cost real, el cost efectiu que et dels serveis. Això és fonamental.
Gràcies.»

Torna a intervenir la Regidora Yolanda Marqués:”Voldria contestar breument dos cosetes al
que ha comentat el regidor Gerard. Bé com has dit Gerard la gent del municipi pot ser no sap
el cost efectiu dels serveis, i  com has posat d'exemple el de la llar  d'infants, jo et poso el
mateix. Mirant els pressupostos de l'any, podem veure que 700.000 euros van destinats al
patronat de la llar, podríem pensar que aquest és aproximadament el seu cost, que això dividit
entre les quasi 100 famílies que tenim inscrites podríem saber el  preu del cost del  servei.
Óbviament els preus que tenim a les llars municipals no s'apropen al cost del servei, ni de
lluny, ja que tenim uns costos dels serveis molt molt baixos, i només cal veure com a exemple,
els costos dels mateixos serveis que hi ha als municipis veïns per comparar-ho.Si més no, si
creieu que aquest document és tant important, com és que mai el vau elaborar en els 12 anys
de govern que va estar l'equip socialista? Gràcies."

Pel Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP es manifesta:»Si no me han de
creure a mí, citaré uns professors de la velocitat de Málaga y de Granada que parlen de que
los beneficios, los beneficiados con la publicación, esta información son la ciudadanía y la
administración pública en general, al poder tomar decisiones sobre la eficiencia, con la que se
presten los servicios públicos locales en relació a la publicació d'aquestes dades d'una forma
comprensible. Després, el cost efectiu no és el mateix que els pressupostos, ni molt menys. De
fet, el cost efectiu, ho he dit, està al capítol 2 de l'ordre ministerial que he mencionat, és la
suma cost directe, cost indirecte. I ni tan sols és el mateix que el cost real, que també s'ha
mencionat
Són dos casos diferents. El cost real s'estableix per primer cop a la Llei 8/1989, de tasques i
precios públics, i serveix precísament per fixar l'establiment de les taxes i els preus públics,
regulat també per l'orde del 1714% al 2013 del 2020 de setembre. Per tant, són conceptes
completament diferents. El cost efectiu no el defensem aquí. Se'ns ha parlat del pressupost, no
té absolutament res a veure.
Per això el Ministeri demana als municipis que donin aquesta informació i al cor real tampoc.
Per tant,  no hi  ha gaire cosa més a dir.  Són conceptes completament  diferents i  ja  està.
Lamentem, en tot cas, el vot negatiu.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns de 30 de gener de 2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1
del  PP  i  1  d’AMVH-AM)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que
legalment el componen i amb el vot favorable de cinc regidors (4 del PSC-CP i 1 de la CUP-
AMUNT), ACORDA:
Primer.Desestimar la moció que presenta el grup municipal del PSC-CP especificada.

Expedient 5138/2024. Estudi i aprovació inicial de la modificació del reglament del casal
de joves

Favorable
Tipus  de
votació: Unanimitat/Assentiment

Per  la  Regidora  Laura  Olmo  es  fa  la  següent  explicació:  «Principalment  el  motiu  de  la
modificació  del  reglament  de Règim intern dels  Casals  dels Joves ve motivat  per  la  seva
actualització, ja que fa més de 12 anys que no s'actualitza i els edificis ja no són els mateixos i
els usos dels casals són ben diferents. Ara també acull el servei de cangur, el Casalet, i per
tant els i les usàries d'aquests equipaments també són uns altres. Darrerament s'ha fet una
revisió d'aquest document i s'ha adaptat als actuals usos d'aquests equipaments.»



Intervé la  Regidora Sophie Huesca pel  grup municipal  del  PSC-CP manfiestant:»Doncs la
meva explicació també és molt fàcil i senzilla. Hem vist que el document de reglament d'usos
del Casal no es renovava, com has dit, des de 2012. I bé, per a nosaltres aquesta actualització
és positiva, necessària. Hem vist que s'han afegit algunes normatives d'ús noves, perquè els
espais són diferents, les necessitats són diferents, ara, les heu adaptat a les circumstàncies
actuals I, en definitiva, creiem que van en benefici de tots i totes i per això votarem a favor.»

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT: « Com ha explicat la
regidora, només es tracta de posar al dia l'ús dels casals de joves del municipi, que tenien
diverses mancances, atesa la quantitat de modificacions que hi ha al nou document. Com que
es tracta  d'una aprovació  inicial,  nosaltres mos la  mirarem amb calma I,  si  s'escau,  ja  hi
presentarem al·legacions,  sobretot  per  mirar  i  poder  comprovar  algunes  qüestions  que no
s'adeqüen a la legislació vigent a nivell  nacional o estatal.  Per tant, de moment farem una
abstenció i ja valorarem si en el període d'exposició pública fem algunes al·legacions o no.
Gràcies.»

Atès que a l’any 2012 es va aprovar el Reglament de Règim Intern dels Casals de Joves del
municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.
Vist  que  S’ha  fet  una  revisió  del  document  i  s’ha  adaptat  als  actuals  usos  d’aquests
equipaments.
Vista la proposta de resolució PR/2025/5 de 2 / de gener / 2025.

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 30 de gener de
2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del
PP, 1 d’AMVH-AM, 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze
que legalment el componen, i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:

Primer. Aprovar el nou Reglament de Règim Intern dels Equipaments Juvenils que s’adjunta
com annex 2.
Segon.  Sotmetre  a  informació  pública  pel  termini  de  30  dies  hàbils  comptats  a  partir  de
l'endemà de la seva publicació edictal tant al Butlletí oficial de la província com al Diari oficial
de la Generalitat  de Catalunya i  als Taulers d´anuncis  de la  Corporació.Exhaurit  el termini
sense haver-se presentat cap tipus d´al.legació i/o reclamació l´acord esdevindrà en definitiu
sense necessitat d´ulterior acord, procedint-se a la publicació del text íntegre del reglament.
Tercer. Contra la publicació de l´aprovació definitiva d’aquest reglament es podrà interposar
recurs contenciosadministratiu davant de la Sala contenciosadministrativa del Tribunal Superior
de  Justícia  de  Catalunya,  en  el  termini  de  dos  mesos  comptats  des  de  l´endemà de  la
publicació de l’aprovació definitiva, d´acord amb el que disposa l´article 107.3 de la Llei 30/92,
de  26  de  novembre,  de  règim  jurídic  de  les  administracions  públiques  i  del  procediment
administratiu comú, modificada per la Llei 4/99, de 13 de gener i els articles 10.1 b), 25.1 i 46.1
de la Llei reguladora de les jurisdicció contenciosadministrativa del 13 de juliol de 1998.
Quart.Aquest reglament entrarà en vigor l´endemà de la seva publicació al Butlletí oficial de la
província de Tarragona, i sempre que s´hagi donat compte de la mateixa a l´Administració de
la Generalitat i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils previst a l´art. 65.2 de la Llei
7/1985, de 2 d´abril, de Bases de Règim Local.
Cinquè.Notificar aquest acord a l' Àrea de Joventut als efectes oportuns.

Expedient 3854/2024. Estudi i aprovació del conveni de col.laboració per l'execució de
les actuacions finançades a través del fons de transició nuclear amb IDETSA.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  12,  En  contra:  0,



Abstencions: 1, Absents: 0

El Regidor Ferran Xavier Conejo fa la següent explicació:»Bona tarda a tothom. Com ja vam
comentar a les comissions, la presentació d'aquest conveni no és un requisit que sigui aprovat
per  al  plenari,  però  considerem  que  des  de  l'Administració  i  que,  per  transparència  i
coneixement de tots, és positiu que es presenti i es sotmeti a dictamen.
Aquest  conveni  té  com  a  objecte  regular  la  col·laboració  entre  l'Ajuntament  davant  de
Vandellòs i l'Hospitalet i la societat pública IDETSA per a l'execució de determinades accions
en matèria de promoció econòmica i objecte de finançament per part del Fons de Transició
Nuclear, entre les quals hi destaquen les plantes fotovoltàiques tant a l'Hospital de l'Infant com
a la que s'està estudiant  a Vandellòs.  Com podreu veure en el  contingut  del  conveni  s'hi
defineixen les responsabilitats, tant de l'Ajuntament com per part d'IDETSA, per a l'execució de
la línia de transició energètica que correspon a la construcció de les plantes fotovoltaiques de
consum col·lectiu, així com la transferència i com es realitzarà dels 370.000 euros procedents
del fons per dur a terme aquestes instal·lacions que estan indicades a l'annex 1 del conveni. I
en principi no té cap secret més i ja diem que és important veure aquest tipus d'accions per a
l'execució dels fons que reben i coordinar-se i cooperar entre administracions».

Intervé la Regidora Ma José Gómez pel grup municipal del PSC-CP manifestant:»Sí, molt bé,
breument  nosaltres,  com bé ha dit  el  regidor,  no  té  cap  misteri  aquest  conveni,  per  tant
nosaltres votarem a favor, li donarem suport. Gràcies.

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant:»Sí, aquest
és el quart i últim punt que porta l'equip de govern avui a la part diguéssim del ple, a la part de
debat i votació. Com van dir el regidor, van fer purament de tràmit, pel qual ja ho ha explicat
molt bé, l'Ajuntament és qui formalitza amb IDETSA un traspàs de diners perquè provinents
del Fons de Transició Nuclear perquè els inverteixi efectivament IDETSA en la instal·lació de
dues plantes fotovoltaiques d'autoconsum compartit,  una a l'Hospitalet  de l'Infant,  a la  Llar
d'Infants, que ja està pràcticament acabada, aquests dies ho heu anunciat per xarxes, i l'altre
en principi  a Vandellòs,  tal  com s'havia d'haver  fet  ja  l'any  passat,  però sembla que serà
aquest any. Per tant, això és un formalisme perquè després, a nivell de justificació, aquestes
despeses, doncs quedi clar que són uns diners que s'ha gastat i d'èxit, però que venien de
l'adjudicació que s'ha fet a través dels fons de l'Ajuntament. Només aprofitem l'avinentesa per
seguir insistint a l'equip de govern per tal d'impulsar una transició energètica aquí al municipi
d'una forma ambiciosa, d'una forma valenta, d'una forma això que dèiem, mirant el present i el
futur  de  cara,  amb  visió  a  llarg  termini,  amb  més  instal·lacions  d'autoconsum  per  a
l'Ajuntament,  amb més instal·lacions d'autoconsum compartit,  com aquestes que ara estan
tirant endavant, amb rebaixes a l'IBI, com vam demanar, i tot i que hi va votar en contra, doncs
seguim insistint en aquestes peticions, eximint de la llicència d'obres, com fan un munt de
municipis, a la gent que es fica plaques fotovoltaiques a casa, incrementant la partida d'ajudes
a la instal·lació de plaques, i per tant, animar a seguir en aquesta línia, a intentar ser més
valents i més valentes des del Govern a l'hora d'impulsar una transició energètica que miri més
enllà  d'aquest  autoconsum compartit,  que és  molt  necessari,  però que  cal  fer  uns  quants
passos més encara».

Fets i fonaments de dret:
1.- És d’interès municipal potenciar i dinamitzar l’activitat econòmica del municipi de Vandellòs i
l’Hospitalet de l’Infant.
2.- Que el municipi és conscients d’arribar a acords de col·laboració públic-públic per continuar
fomentant actuacions de desenvolupament econòmic local.
3.- Iniciatives de Desenvolupament Empresarial Les Tàpies, SA (IDETSA) te la consideració
del mitjà propi personificat i servei tècnic de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant
sempre que es compleixi l’article 32.2 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del
sector públic.



4.- L’objecte social d’IDETSA compren, entre d’altres, la següent activitat a desenvolupar per la
societat:  “q) La gestió, explotació, manteniment integral, adequació i administració de totes les
instal·lacions d’energia renovables, per encàrrec de l’Ajuntament, per concessió, arrendament,
o mitjançant qualsevol altre títol.”
5.- L’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant davant del repte de fer front a l’impacte
del tancament de les centrals nuclears del territori vol promoure diferents actuacions dins del
propi  municipi,  ubicat  dins  de la  zona  de  planificació  d'emergència  nuclear  a  les  centrals
nuclears d'Ascó i Vandellòs (PENTA), relacionades amb la promoció econòmica, la generació
de llocs de treball o la transició energètica, tot tenint en compte les línies d’actuació prioritàries
i objecte de finançament per part del Fons de Transició Nuclear i amb la finalitat de promoure
el desenvolupament socioeconòmic i de transició energètica.
6.-Que l'objecte del present conveni és regular la col·laboració entre l’Ajuntament de Vandellòs
i l’Hospitalet de l’Infant i la societat pública IDETSA, per a l’execució de determinades accions
en matèria de promoció econòmica i objecte de finançament per part del Fons de Transició
Nuclear
7.-Vist i examinat tot el conveni de col·laboració entre IDETSA i l’Ajuntament de Vandellòs i
l’Hospitalet  de l’Infant per  a l’execució de les actuacions finançades a través dels Fons de
transició Nuclear. 
8.-Vist l´existència de partida pressupostària i que disposem de crèdit pressupostari suficient
per  atendre  aquest  conveni  (  2025-22-433-74000  /  433-7:  Inversió  planta  fotovoltaica
autoconsum) per import de 370.000€.
Vista la proposta de resolució PR/2025/205 de 24 / de gener / 2025.
Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 30 de gener de
2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1 del
PP, 1 d’AMVH-AM i 4 del PSC-CP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze
que legalment la componen, i amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT, ACORDA:
Primer.-  Aprovar el conveni de col·laboració per l’any 2024/2025/2026 entre l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i IDETSA que s’adjunta com annex 3.
Segon.  Autoritzar l’aportació pendent de 199.283,40 € a IDETSA.
Tercer. Facultar  a  l’Alcaldessa  tant  àmpliament  com  sigui  possible  per  la  materialització
d’aquest acord.

Expedient 419/2025. Estudi i aprovació de la moció que presenta el grup municipal del
PSC-CP sobre la implantació d'un sistema d'indicadors per avaluar l'impacte del fons de
transició nuclear al Municipi.

Desfavorable

Tipus  de
votació: Ordinària

A  favor:  4,  En  contra:  8,
Abstencions: 1, Absents: 0

Pel  Regidor  Gerard Martin pel  grup municipal  del  PSC-CP es fa  l’  explicació de la moció
presentada:«Bé, sembla que avui hem portat dues mocions que tenen bastant a veure amb les
qüestions relatives al futur postnuclear del nostre moció que ens interessa i de què cal parlar.
Hem portat una moció de caire més tècnica, se'ns ha tombat per tal que la gent conegués els
serveis, el cost efectiu dels serveis. Ara portem una moció perquè la gent sàpiga, i aquesta
esperem que no se'ns tombi també,  que la gent  sàpiga com s'estan invertint  els fonts de
transició  nuclear.  I  no  tant  com s'estan  invertint,  sinó  sobretot  que el  mateix  ajuntament,
especialment l'equip de govern, ni també hi deixa, i també evidentment que els empresaris i
les persones que han dubtat aquest fons, tinguin la capacitat de veure tendències, d'avaluar i
la capacitat de veure, en definitiva, si s'està fent bé la gestió dels fons d'atenció nuclear o no.
No faré tampoc una diatriba en relació al què són els fons d'atenció nuclear. Jo crec que la
gent  que ens  està  veient  i  que  està  interessada en  el  futur  d'aquest  municipi  ja  se'l  sap



perfectament. El que sí que m'interessa és la intenció que ha de tenir és la de transformar
socioeconòmicament el nostre municipi, de permetre passar aquest impàs, aquesta situació
que  tenim amb el  recurs  que  ens  proporciona  la  central  nuclear  Vandellòs  II  fins  al  seu
tancament.  Necessitem aquests fons per  fer aquest període de transició.  En aquest sentit,
nosaltres el que portem és una moció bastant senzilla, molt concreta també, en què estem
demanant és que l'Ajuntament de maneres de l'Hospitalet de l'Infant, en estreta col·laboració
amb IDETSA quan no pugui  ser d'altra forma, defineixi  uns objectius municipals  de gestió
d'aquests fons, és a dir, què volem fer com a municipi amb aquests fons, on volem arribar,
quines  metes  ens  volem marcar  I,  evidentment,  establir  uns  indicadors,  és  a  dir,  aquests
objectius que ens marquem, com hem d'arribar?Estem anant bé, estem anant malament, amb
aquests  indicadors,  repeteixo,  per  veure  les  tendències  i  per  veure  com s'estan  invertint,
perquè no puc utilitzar la paraula gastant, perquè són uns fons que s'han d'invertir en el futur
d'aquest  municipi  pel  desenvolupament  de  les  dues  empreses  i  per  l'atracció  també
d'empreses de fora del municipi. També portàvem un segon punt, que era que si es considera
convenient per tant, no és un punt obligatori de la moció, sinó que si l'Ajuntament considera
convenient que aquesta gestió dels indicadors i de la seva fixació es fes de forma conjunta
amb altres municipis o a través de la MIDIT.És a dir, entenem que les necessitats del nostre
municipi  poden  ser  més o  menys diferents  dels  municipis  colindants,  seria  important  tenir
col·laboració amb ells per establir aquests indicadors I, sobretot, per fer el seu corresponent
seguiment. I per últim, doncs, que evidentment, ja que no es farà aquesta publicació anual, faci
ja i entenem, del cost efectiu dels serveis, almenys que es faci aquesta publicació anual de
com està funcionant la fons de transició nuclear, a partir d'aquests indicadors. Repeteixo, això
per nosaltres és fonamental.No podem pretendre rebre aquesta quantitat de diners anualment
sense tenir uns indicadors de seguiment que ens permetin veure si la feina que s'està fent és
la que es vol fer en relació als objectius marcats i si això és el que les empreses del nostre
municipi necessita. Moltes gràcies».

Intervé  el  Regidor  Ferran  X.  Conejo  manifestant:»Sí,  jo  ja  intervindré  ara,  jo  ja  explicaré
l'orientació del vot referent al que és la moció. Bé, com ja ho ha presentat molt bé el Gerard.
Finalment es tracta de crear uns indicadors de seguiment i avaluació d'intendències i de la
incidència que té el Fons de Transició Nuclear al que és el nostre municipi. 
Però, en primer lloc, la maximització de l'impacte positiu del fons, agafo una part de la part
expositiva, dels fons no depèn dels indicadors, sinó que fem, evidentment, definir unes línies
estratègiques a nivell  municipal  que permeti l'impuls  econòmic amb una diversificació més
accentuada que sigui independent, evidentment de la central. 
Formar part de la Secretaria Tècnica, per acompanyar, assessorar amb criteris de garantia
jurídica  d'eficàcia  i  proximitat  dels  diferents  projectes,  sent  membres  claus  en  aquesta
Secretaria,  no  només  per  participar  sinó  també  ser  membres  clau  en  tot  el  que  és  el
desenvolupament i en la preparació de les bases de les subvencions per disposar d'un ampli
coneixement del territori, les seves fortaleses, les seves debilitats, identificant les oportunitats
en matèria de diversificació i atracció empresarial. I un cop consolidats tots aquests objectius
definir evidentment uns indicadors, però que després incidiré en aquesta part que és la part de
la moció.
Primer em volia aturar en un punt que tenia una mica de dubte que era la part dispositiva. El
primer que comentava que l'Ajuntament de Vandellòs i  l'Hospitalet  de l'Infant,  amb estreta
col·laboració amb IDETSA defineixi uns objectius municipals. 
En primera instància, jo veia com una insinuació, si no teníem uns objectius definits però una
mica m'ha quedat com a marcada, o almenys a l'exposició de la meva interpretació, com si no
els tinguéssim. I llavors això sí que ho fico en dubte, perquè evidentment nosaltres tenim unes
línies de promoció econòmica i  ocupació,  de cara parlo  únicament  amb els fons,  amb un
increment  pressupost,  evidentment,  l'Ajuntament  aquest  any  ha  rebut  uns  diners,  això  no
significa que en els propers anys els rebi l'Ajuntament per dotar les línies de subvenció. S'han
revisat les bases reduint els requisits per tal que les empreses que quedaven fora de les línies
de subvenció que es creaven des d'acció poguessin tindre unes subvencions ja sigui a través
de l'Ajuntament amb uns requisits una mica més tous i poder tirar endavant aquests projectes



que tant  se'ls  hi  havia promès amb els fons.  Potenciació dels  negocis,  doncs  això també
aconsegueix una potenciació dels negocis i afortunadament el nostre municipi té un atur tècnic
al voltant del 5%. 
També tenim la línia de transició energètica, anteriorment hem aprovat un punt que va enfocat
a  la  creació  de  les  plantes  fotovoltaiques.  També  van  pujar  al  que  és  la  partida  de  les
subvencions de plantes fotovoltaiques, estudis de projectes comuns entre administracions I,
evidentment, la definició de noves línies estratègiques, d'optimització del procés de la gestió a
l'aigua que també hem parlat anteriorment amb els increment dels preus.
Línia de territori. També estem treballant  en projectes de territori amb la participació de la
Diputació de Tarragona i altres municipis i avaluació d'alternatives per a l'atracció d'empreses,
coneixent les limitacions que tenen els nostres polígons i  amb l'objectiu, com he comentat
abans, amb la diversificació de l'activitat industrial d'una manera independent a la central, que
per sort això crec que ja s'està assolint d'una manera bastant satisfactòria. 
Ja passem a la part dels indicadors, que seria els corresponents indicadors de seguiment i
avaluació de la incidència al fons. Es dona la circumstància que a la darrera reunió ordinària
de l'òrgan de govern del fons, que es va fer el 15 de gener, entre els acords es va encarregar
la realització d'un estudi  de l'impacte de les actuacions un cop s'avancin una proposta de
distribució dels propis fons. Així mateix, com tenir en compte en les propostes de distribució,
informes i pressupostos per a les zones 1 i 2 de la planificació que estableix la Llei 5/2020.És a
dir,  la  mateixa  Secretaria  tècnica,  de  la  qual  és  membre  IDETSA segons  l'article  9.b  del
reglament vers aquesta Cort, té com a objectiu l'elaboració d'uns indicadors de seguiment de
les  actuacions  públiques,  d'avaluar  el  seu  impacte  i  que  seran  homogenis  per  a  tots  els
ajuntaments.  Per  tant,  el  que  sol·licita  aquesta  moció  està  en  curs  de  manera  global  i
homogènia. Lligat amb el punt anterior, des d'IDETSA ja s'ha demanat el SOC, un càlcul a
mida de tota la zona empenta i per població, creant una comarca hipotètica pròpia, per dir-ho
d'alguna manera, els que estan en empenta a 1 o zona Vandellòs, per saber quina és la nostra
posició de sortida, ara mateix, i anar avaluant com anem evolucionant. Aquesta informació ha
estat  compartida  a  la  darrera  reunió  de  la  Secretaria  per  tal  d'ajudar  a  la  creació  dels
esmentats indicadors comuns, i aquesta iniciativa i aquesta anticipació ja engegada per part
d'IDETSA ha estat  ben rebuda per  tots els membres com no pot  ser  d'una altra manera.
Aquests indicadors i els que es generin des de la Secretaria s'aniran alineant als objectius i
creant els barems oportuns, un cop consolidada la posició de sortida de tots aquests municipis.
Per tant, al final, aquí hi ha una desestimació de la moció, però no va en un sentit que no sigui
adequada disposar dels indicadors, sinó tal com proper. Al contrari, és una acció necessària,
però que actualment, com ja estic argumentat aquí, ja està en curs i la resta de propostes que
inclou la moció no ofereixen cap, un extra al que he esmentat com estaria evolucionant tota
aquesta feina per part de la Secretaria I, per tant, incorporar alguna cosa, Ja queda esmorteït
tot  amb  el  que  estàveu  demanant  també  amb  aquesta  moció.  La  creació  d'indicadors
addicionals que podríem fer de manera específica avui, ara mateix, seria una duplicitat o seria
una càrrega de feina addicional que ara mateix crec que amb el que ja s'està fent des de la
Secretaria, tenint en compte, doncs, l'homogeneïtat de tots els ajuntaments, crec que és la
línia positiva actualment.»

Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant:»Nosaltres
entenem que és una moció un tan contradictòria agafant algun dels elements que ha comentat
ara el regidor Ferran. És cert que, per una banda, demana establir un sistema d'indicadors de
seguiment i avaluació, i això és un tema sempre molt interessant i entenem que aquí el que es
demana és que es facin des del municipi. És la manera d'anar veient si anem pel bon camí, si
s'està complint allò previst, veiem que per l'altra demana que l'Ajuntament fixi els objectius
d'inversió d'aquests fons de transició nuclear. Clar, això és una qüestió, fixar els objectius a
què poden anar destinats aquests diners és una cosa que ve fixada per les mateixes bases del
Fons  de  transició  nuclear  si  bé  dona  uns  certs  marges,  però  sí  que  hi  ha  unes  àrees
temàtiques i uns objectius que venen determinats per una llei. De fet, és una llei que la CUP
considerem injusta tant  a nivell  nacional com a nivell  d'aquí  del  municipi,  i  aquest  inici  de
legislatura, d'ara fa mig any aproximadament al Parlament, se té previst tornar a aportar una
proposició de llei per modificar aquesta llei dels fons de transició nuclear amb l'objectiu de



millorar aquesta llei.  De fet,  el mes d'octubre del  2023 recordareu que vam presentar una
moció en el ple, el grup Municipal de la CUP, que va ser aprovada amb els vots de l'equip de
govern i el nostre i l'abstenció del PSC, que instava molt al Parlament que tramités aquella
proposició de llei que havia presentat la CUP per tal de millorar fons de transició nuclear. De
fet, amb aquesta proposició de llei que pensem que és el que haurien d'estar debatent sobretot
aquí al municipi i al conjunt de municipis afectats o beneficiats en aquest cas pels fons de
transició nuclear, el fet que ara mateix aquests fons només destinen un del recaptat del que
paguen les nuclears que van amb aquest impost, la meitat van al fons i l'altra meitat s’ ho
queda  la  Generalitat.  Per  tant,  això d'entrada  ja  ens  sembla  injust,  perquè  si  l'afectació
territorial, allò que grava l'impacte d'aquestes centrals està aquí al territori, doncs entenem com
és que la Generalitat s'ha de quedar el 50% la proposició que fa la llei que defensa la CUP al
Parlament és que la Generalitat es pugui quedar entre un 5% i un 10% en conceptes de gestió,
de recaptació i  transferència, però el gruix hauria d'anar als municipis afectats perquè amb
aquest 90% puguem tindre molts més recursos per afrontar en garanties aquesta transició pots
nuclear. També creiem, a banda d'aquesta qüestió, que jo és un tema que crec que en aquest
primer punt hi estem tots bastant d'acord, que aquests fons s'estiguin en funció de la distància,
la població i la superfície municipal afectada, que és una cosa que fa en ENRESA amb els
residus radioactius i que és establir una fórmula objectiva aprovada durant el marc d'aquesta
llei  i  que sigui just amb els territoris,  que estigui graduat en funció de quan més distància,
menys té veus afectat, això és obvi, i com més a prop i més població tens i més superfície
municipal  tens,  més  hauries  de  cobrar.  Ara  mateix,  això  no  funciona  així,  és  un  tot  un
revolutum. El regidor ja ho ha explicat, s'ha reformat no sé quantes vegades el reglament. Hi
ha  moltes  lluites,  generant  moltes  disputes  entre  partits,  entre  municipis,  entre  territoris.
Pensem que la manera objectiva d'acabar amb això és establir el mateix que fa ENRESA amb
els residus. Quant de lluny estàs, quanta població tens, això et toca l'any. I així acabaríem amb
aquest debat. A banda, també creiem que les mesures finançables, ja que el que es grava és
l'impacte  ambiental,  hauríem d'anar  majoritàriament actuacions en matèria ambiental.  Com
que el medi ambient podem dir és tot, aquí inclouríem tasques de prevenció d'incendis, de
transició energètica, de creació de comunitats energètiques, de gestió forestal, de potenciar
sector agrícola i ramader i no tant poder cap al tema més industrial. En tot cas, es podria crear
un altre impost o amb altres impostos que ja paguen aquestes nuclears abstindrem qüestions
més d'activitat industrial. I també creiem que aquesta recepció dels fons, que si poguéssim
ampliar  el  90% que  anés  en aquests territoris,  doncs  estaria  molt  bé,  només pogués ser
gestionada per agents públics i privats del propi territori afectat, perquè aquí hi ha un munt
d'activitats  econòmiques  que  amb  aquests  ajuts  podrien  millorar,  podrien  créixer,  podrien
musculars, podrien ferles més fortes, ni podrien aparèixer d'altres, però sempre pensant en el
teixit productiu del nostre territori. Perquè ara està passant que fins i tot aquest 50% que va als
municipis, també una part la Generalitat també se'l reserva per les seues coses, i per captació
de grans empreses. I, clar, el que no podem és caure una altra vegada en el mateix error que
vingui una gran empresa, o dos o tres, i que després tanquin d'aquí uns anys i tornem a tindre
el problema. El que hem d'afavorir és aquesta pluja fina, aquest teixit productiu del territori, que
si anem sumant la quantitat d'iniciatives que ja és enorme i el que hem de fer és potenciar allò
que ja tenim i no caure en el mateix error del passat. Amb aquests càlculs que vam fer la CUP
per presentar aquesta proposició de llei, si s'apliqués aquest 90% de l'impost que recaigués al
fons, si hi hagués aquesta gradació en funció de la distància de la població i la superfície,
nosaltres, amb aquest criteri d'assignació, aquell  municipi cada any podríem rebre uns cinc
milions d'euros. Us animem, aprofitem a fer una mica de propaganda, perquè ara, segons me
van dir des del Parlament, doncs a aquest finals de febrer, principis de març, se mirarà de
tornar a presentar, a tramitar aquesta iniciativa al Parlament i  animar els respectius partits,
aquells que tingueu representació o tinguem representants al Parlament, doncs a defensar-la.
Evidentment hi haurà matisos i cadascú ja farà servir els seus, però jo crec que com a mínim
des del municipi, amb aquelles coses que jo crec que estem tots d'acord, fer arribar els partits
a nivell nacional, al Parlament o als seus parlamentaris perquè donin suport com a mínim a la
seua tramitació i després ja al seu debat que d'avui era la seua. I, per tant, tornen a la moció,
diguéssim,  el  tema pròpiament  de la moció,  jo  crec que és  d'això el  que hauríem d'estar
parlant, d'apretar en aquesta línia, de posar-nos més d'acord en exigir més en aquests fons i



poder no tant aplicar uns objectius aquí que ja no els venen marcats per, en aquest cas, per
una llei injusta. Nosaltres farem una abstenció perquè hi ha coses que creiem que estan bé i
d'altres potser no tant. Gràcies.»

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifestant:» Perquè és una
qüestió del Parlament de Catalunya. En qualsevol cas, si ho recordes, Sergi, vam compartir
per  correu aquestes qüestions de la  llei  i  amb les esmenes,  i  crec que en el  fons estem
totalment d'acord. No és una qüestió que estic segur que la resta de l'equip de govern no
estaran tampoc molt apartats del que nosaltres diem. Per tant, responc al regidor. 
Aviam, hi ha unes línies estratègiques?Sí, evidentment. Aquestes línies estratègiques és el
que ha de limitar el que ser propi no m' les línies estratègiques. Aquestes línies tu les has
d'aterrar a partir d'uns objectius. Perquè els objectius, que són aquestes línies de promoció, no
és tant un objectiu numèric, perquè per això són els indicadors. L'objectiu és com ens volem
veure amb un horitzó temporal.
Aquest horitzó temporal és a curt, mig i llarg termini. Com ens volem veure d'aquí dos anys, en
la gestió dels fons, d'aquesta manera. Com ens volem veure d'aquí a cinc anys després que
s'acabi, precisament 2035, ja veurem quin any és, fons de transició nuclear. Es tracta d'això,
els objectius. Com ens volem veure en aquesta situació?
Perquè un cop sabíem com ens volem veure,  podrem saber què hem de fer per veure'ns
d'aquesta  manera que  volem.  El  tema de l'acord,  de l'anàlisi  d'impacte  a  nivell  global,  jo
evidentment el celebro. El que passa que jo dic, només faltaria que amb els milions que es
gestionaran, que no s'hagués fet aquests indicadors a nivell global, i els celebrem que es facin
de veritat. Crec que són molt importants importants i seran fonamentals per entendre en el
còmput global com s'està gestionant els fons d'atenció nuclear. Però no serviran per veure
específicament en el nostre municipi, que és el que a mi d'aquest municipi m'interessa, com
les gestionaran.
Nosaltres portàvem alguns exemples d'indicadors, també perquè la gent es faci una idea del
que  proposàvem.  Estàvem  parlant,  per  exemple,  ja  indicadors  més  fàcils  o  més  difícils.
Comencem  pels  més  fàcils.  Es  pot  parlar,  per  exemple,  del  nombre  de  sol·licituds,  el
percentatge d'empreses sol·licitants, el nombre del joc de feines creat, nombre d'avaluacions
de projectes, tipologia de projectes, temps mitjà de presentació de projectes Són indicadors
que considerem realment que són fàcils d'establir i de portar el seu seguiment. Evidentment,
després ja ens podem, podemos venir arriba, que diríem en castellà i  podem fer aquí una
tassa de retorn, un ROI, és inversió neta, i d’una inversió total, es podríem fer.
Però entenem, per això parlàvem també, de la seva incorporació progressiva, i atenent a les
capacitats  del  nostre  municipi.  Per  tant,  que  es  facin  aquests  indicadors  a  nivell  global  i
homogenis és una fantàstica notícia per entendre com funcionen els fons en el conjunt de
Catalunya  o  específicament  dels  municipis  afectats.  Però  no  ens  servirà  per  saber
específicament el nivell del nostre municipi. I el nostre municipi aquí, evidentment, ha de tenir
un lideratge fonamental. Perquè no som qualsevol municipi.
Som el municipi, juntament amb Ascó, que es veurà més afectat. I en aquest sentit, esperàvem
que l'equip de govern sí que entengués aquest lideratge i que votés a favor d'aquesta moció. I
que decideixi els indicadors si tornem al mateix que l'altra moció. No estem dient els indicadors
específics jo no vinc aquí, no, és que heu de càlcul d'aquesta, no. Calen aquests indicadors.
Entenem que sí. De fet, si se'ns reconeix que calen uns indicadors a nivell global, gairebé s'
Potser  també  caldria  aterrar-nos  al  nostre  municipi.  Per  tant,  aquí  sí  que  esperàvem un
lideratge ferm del nostre municipi, que demostri la resta de municipis, com s'ha de gestionar
això? Nosaltres anem per totes. I, repeteixo, si té una complexitat específica per als nostres
tècnics, per IDETSA, que es comparteixi amb altres municipis.
O a través de la MIDIT, si és que em sembla fantàstic. Que a mi que entrin a valorar-ho també
tècnics de Montroig, per exemple, em sembla una idea fantàstica. Però almenys comencem
nosaltres. Comencem a fer dia, comencem a ser els primers, i estic segur que hi ha altres
municipis que se'ns sumaran. I segurament, el que passarà és que hi ha altres municipis que
se'ns avançaran i que faran aquests indicadors específics.



Estic gairebé segura que això passarà, perquè m'estranya realment que quan ens ho juguem
tot, no siguem capaços de fer uns indicadors específics i esperar els indicadors generals. I, per
tant, doncs, lamentar el futur vot negatiu. Entenc I, en tot cas, l'abstenció de la CUP. Gràcies.»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 30 de gener de
2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1
del  PP,  1  d’AMVH-AM)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que
legalment el componen, amb l’abstenció del regidor de la CUP-AMUNT i amb el vot favorable
de quatre regidors (del PSC-CP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la moció que presenta el grup municipal del PSC-CP explicada.

ÀREA DE SERVEIS TERRITORIALS

Expedient 387/2025. Estudi i  aprovació de la  proposta d'acord que presenta el  grup
municipal  de  la  CUP-AMUNT  per  a  l'elaboració  del  Pla  municipal  d'Accessibilitat  i
realització d'actuacions urgents en matèria d'accessibilitat

Desfavorable

Tipus  de
votació: Ordinària

A  favor:  5,  En  contra:  8,
Abstencions: 0, Absents: 0

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es fa la següent explicació de
la proposta d’acord presentada:
«És una proposta que vam presentar en forma al·legacions als pressupostos que vam debatre
ara a començaments de gener i que ara el que hem fet és adequar-la i presentar-la com a
proposta d'acord o com a moció. Recordem i vam recordar també que el debat electoral que
es va fer organitzat pels mitjans de comunicació municipals, per la darrera campanya electoral
del municipi a l'any 2023, al maig, tots els partits i organitzacions polítiques vam estar d'acord
quan va sortir aquest tema del debat en què era una de les qüestions que havíem d'actuar
durant aquesta legislatura. A més a més, ha donat la coincidència que l'1 de març del 2024 va
entrar en vigor el Decret 209/2023, pel qual s'aprova el Codi de l'Accessibilitat de Catalunya,
que el que fa és desplegar la Llei 13/2014 d'Accessibilitat també de Catalunya. Aquest decret
el que pretén a grans trets és millorar quines són les mesures i de quina manera, en quins
instruments i en quins temps s'han d'emprendre totes les mesures per millorar l'accessibilitat,
ja no només física, sinó també cognitiva. I fa especial èmfasi, l'article 2.1, a l'aplicació o a la,
diguéssim, afectació d'aquesta llei a tots els docents locals de Catalunya. A l'article explica que
s'han de fer una sèrie d'intervencions en totes les instal·lacions, equipaments i espais públics, i
a nivell municipal, doncs, insta els municipis a aprovar un Pla municipal d'accessibilitat que,
diu, ha d'estar fet en el termini no superior als tres anys des de l'entrada en vigor d'aquest codi,
que va ser l'1 de març del 2024. Per tant, tindrem fins a l'1 de març del 1927 per poder fer
aquest pla. Ja ha passat un any, per tant, no en queden dos.

I ja dic, tot i que per elaborar el pla, la normativa mos dona aquest marge encara de dos anys,
nosaltres creiem que no cal apurar aquests terminis i creiem que elaborar un Pla municipal
d'accessibilitat, ara en aquests moments, ens permetria tindre un document clar amb una guia
clara de quines són totes aquelles actuacions que caldria anar fent i que això fins i tot podria
ser independent dels colors polítics que surtin de la propera contesa electoral. Hi hauria una
guia que serviria per als propers anys per anar treballant amb aquesta qüestió, no? I que no
cal apurar els terminis, no cal arribar al març del 2027 per tenir aquest document aprovat, sinó
fer l'ara i anticipar-nos amb aquesta qüestió si realment és una cosa que ens preocupa. Si no
preocupa, doncs bé, es pot fer d'aquí dos anys o d'aquí dos coma a molt, perquè és el que ens
diu la llei. Per altra banda, també el codi d'accessibilitat aprovat l'any passat, doncs detalla tota



una sèrie  d'actuacions que,  independentment  de si  hi  ha pla  municipal  o no,  caldria  anar
emprenent per part de diferents agents, tant públics com privats, i dona una sèrie de terminis
per  anar  executant  totes aquestes actuacions:  Accessos a pavellons,  equipaments públics
homes  d'aquest  Ajuntament,  a  diferents  lavabos,  amb  edificis  de  pública  concurrència,
adequar les pàgines web també per a millorar l'accessibilitat les persones que tenen dificultats
cognitives o visuals, etcètera.
I,  per  tant,  diguéssim,  doncs  marca  aquí  tota  una  sèrie  amb  un  annex  un  tan  complex
d'analitzar, perquè esmenta molts temes, molts apartats, molts afectats, o moltes obres que
s'han d'anar veient millorades, i nosaltres el que demanem bàsicament amb aquesta moció
són  dues  coses.  La  primera  és  que  s'iniciïn  durant  aquest  any  2025  els  tràmits  per  a
l'elaboració del Pla Municipal d'accessibilitat, és a dir, que l'Ajuntament o amb recursos propis
o encarregat a una empresa externa, es faci aquest pla i no esperar dos anys a fer-ho tal com
ens dona a termini la llei. I, segon, que els tècnics municipals, bàsicament els serveis tècnics
d'Urbanisme  i  d'obres  i  serveis,  tot  i  que  també  d'altres  departaments,  facin  un  inventari
d'aquestes actuacions que d'acord amb aquest Codi de l'Accessibilitat caldria anar emprenent,
si és que n'hem d'emprendre algunes, durant aquest any 2025 I, per tant, que puguem anar
complint  la  llei  mentre no tinguem aquest  pla.  I  aquestes mesures que els serveis tècnics
puguin identificar que d'acord amb la llei les hem de començar a fer ja, es puguin pressupostar
i es puguin encarregar les feines o es facin amb recursos propis aquestes tasques, doncs bé,
considerem que és una qüestió que preocupa el conjunt de la ciutadania, que crec que mos
preocupa a tots els grups municipals, tal com vam dir al debat d'eleccions i que alguns partits
se recullen algunes propostes en aquesta matèria dins dels programes electorals, i el que fem
és demanar ús el vot a favor.
Dic com a últim, com a mateix he comentat a la moció anterior que hem presentat al debat de
comissions,  vam  plantejar  la  necessitat  de  debatre  les  qüestions  que  nosaltres  anem
presentant, vam estendre la mà, vam dir que fins i tot si calia retocar alguna cosa ho podríem
parlar. La resposta aquests dies ha sigut ambigua, en el sentit que no hi ha hagut una trobada
presencial. Han sigut a través de missatges, amb la qual cosa ens ha dit que la cosa quedava
tal  com  es  va  quedar  amb  la  votació  negativa  a  les  al·legacions  que  van  presentar  al
pressupost. Creiem que és una llàstima aquesta manca, no diré d'empatia, perquè no heu de
tenir amb nosaltres tampoc empatia amb nosaltres, però sí aquesta manca de voler parlar les
coses, de sentar-nos, de parlar les coses com a grups municipals si realment aquestes coses
preocupen i  es volen tirar  endavant.  Per  tant,  tampoc vull  arriscar a dir  massa cosa més,
perquè un missatge és una mica ambigus I, per tant, a veure què és el que acabeu votant, tot i
que  pressuposem  que  serà  un  vot  contrari,  però  bé,  deixem-ho  així,  en  tot  cas,  amb
l'explicació de vot podem dir alguna cosa més»

Intervé la Regidora Elidia López  :  «Entenem perfectament la seva inquietud a la redacció i
posterior desenvolupament del pla d’accessibilitat a edificis i espais urbans existents, segon
determina el decret 209/2023, tot i que el govern Municipal ja fa dies que treballa per donar-li
compliment.
Tal  com vam dir  al  Ple  passat  (l'equip  de  govern ja  té  al  seu  pla  de treball  en el  tema
d'accessibilitat perquè ja hem fet i fem actuacions i obres per millorar l'accessibilitat) el Pla fins
el 2027 no s'ha de fer i serem l'equip de govern juntament amb els tècnics qui decidirem quan
s'ha d'elaborar, tenim temps suficient per no córrer i fer-lo bé.
Sabem que els ens local han de redactar aquest pla amb un termini de 3 anys des de la seva
aprovació per tant fins al 1 de març 2027.
Amb respecte al redactar de l'exposició de motius fa referència a l’article 34.4 els edificis i
establiments  públics  existents,  cal  dir  que  el  reglament  no  parla  de  edificis  públics
exclusivament  si  no de edificis  existents,  (això es un afegit  que li  fa  vostè)  segon al  seu
redactat (Així mateix, d’acord a l’article 34.4, els edificis i establiments públics existents han
d'executar els ajustos raonables que siguin exigibles per adequar els espais i els elements a
les necessitats d'accessibilitat dels usuaris habituals en condicions de funcionalitat adequades,
d’acord als  terminis d’execució establert  a l’annex 3e i  6e del  Decret  209/2023.)  segon el
redactat del reglament, diu els terminis d’aquest annex NO s’apliquen a edificis i serveis de les
administracions publiques,respecte a l’annex 6e no ens a quedat gens clara la seva invocació



que fa, ja que no existeix per molt que hem repassat el decret no l’hem trobat.
I  tal  i com diu la disposició addicional primera en el seu punt numero 2 tenim 3 anys per
elaborar el pla i segon la 3 tenim 15 per executar-lo per ser un municipi de menys de 20.000
habitants.
Tot i que vostè no vegi cap partida explicita per a la realització d’aquestes actuacions.
Ja treballem des de les diferents regidories en fer  un municipi  mes accessible,  des de la
regidoria de obres i serveis s’han ates mes de 30 demandes de rebaix de voreres i accessos
per PMR, també rampes d'accés per la incorporació a la via publica, inclosa la rampa d'accés
que l’any passat es va fer l’institut Berenguer.
Des de el departament de serveis tècnics el primer que s’ha tingut en comte amb la reforma
del Casal de Masboquera es l'accessibilitat de PMR i l'accessibilitat als serveis públics.
Demandes que des de les l’ajuntament continuarem atenen.
Des de la Regidoria de Turisme es continua treballant amb la millora de l’accessibilitat a les
platges del nostre municipi. En fases anteriors s’ha treballat amb la millora de l'accés a traves
de la passeres, connectant els diferents serveis de temporada i els punts d’alta accessibilitat
mitjançant elements de pas adaptats, amb l’amplada mínima necessària per a PMR i amb les
característiques idònies (franges blaves laterals, icones identificatives, traçat sense pendents
ni  corves pronunciades…). També es van habilitar  espais d’ombra amb prioritat  d’ús a les
persones  amb  mobilitat  reduïda  que  estan  connectades  amb  els  diferents  serveis  de
temporada i amb el servei de socorrisme i salvament. Les cadires amfíbies són un element
amb el que compten les 3 platges accessibles del municipi (Punta del Riu, Arenal i Almadrava)
des de fa molt de temps, i a la temporada 2024 es van incorporar muletes amfíbies a tots els
punts d’alta accessibilitat, d’ús gratuït i amb el suport del servei de socorrisme i salvament.
Aquesta temporada 2025 hi  ha planificades altres accions i  adquisicions per a reforçar els
punts d’alta accessibilitat, a més de requerir al nou plec de licitació del servei de socorrisme
personal especialitzat per a l’atenció de PMR. Una de les adquisicions és una grua/dutxa d’ús
exclusiu per a PMR que s’instal·larà a la zona d’alta afluència d’usuaris PMR que és la zona de
l’espigó de la platja de l’Arenal. També s’han adquirit nous trams de passera adaptada (amb
franges blaves i dimensions necessàries) per a ampliar el traçat adaptat a les nostres platges.
Per a la temporada de bany 2025 també s’està treballant amb la millora de la senyalització
dels espais adaptats d’alta accessibilitat com les zones d’ombratge (on s’instal·laran uns rètols
identificatius  amb  el  pictograma  normatiu)  i  com  la  millora  de  les  places  d’aparcament
reservades per a PMR, a primera línia de platja. Aquesta última millora s’està duent a terme
amb la  col·laboració  del  cos  de  seguretat  ciutadana  municipal,  per  tal  d’ubicar,  marcar  i
senyalitzar  segons  la  normativa  actual  de  manera  correcta  (substitució  de  la  paraula
minusvàlid  per  PMR  a  les  senyals  existents,  marcar  les  franges  de  seguretat  laterals,
posteriors i anteriors a les places reservades per a PMR tal com marca la normativa i ampliar
el número de places al ràtio que la normativa assenyala). A part, l’equip tècnic assisteix a les
formacions  i  congressos  especialitzats  en  aquest  àmbit  per  tal  d’estar  preparat  i  ser
coneixedores  de  les  normatives  i  tendències  vigents  relacionades  amb  la  millora  de
l’accessibilitat i universalitat dels espais públics, en concret a les platges.
Per tant estigui tranquil,  si  es que vol estar-hi,  doncs al  govern municipal  te com a mínim
aquesta legislatura i la que ve per acabar la redacció del pla i les execucions de les obres i o
ajustos necessaris.
I es faràn les reserves pressupostaries adients per a dur a terme el compliment del decret
2009/2023.
Atenent doncs que l’equip de Govern ja te el seu calendari marcat sobre aquest tema i aquesta
moció no aporta res de nou, el nostre vot serà contrari.»

Intervé el Regidor Gerard Martin pel grup municipal del PSC-CP manifesta:«Sí, hi anirà bastant
ràpid. Bé, aquesta és una costat que certament ens preocupa. I més enllà de les discricions
que hi pugui haver sobre els períodes d'entrada, en l'aplicació, que és realment el que més ens
interessa, clar, quan un es va a l’annex 3e i  estableixen el termini màxim d'un any des de
l'entrada en vigor i te'n vas si l'entrada d'en vigor és l'1 de març del 24. I llavors, un es pot
preocupar, però en qualsevol cas és una qüestió que volem que els tècnics i que la que dius
s'ho miri bé i que ens assegurem que no hi ha cap problema. I respecte a això, no gaire cosa



més, el tema de la redacció del pla, que demanaríem és que es faci el més aviat possible per
evitar qualsevol tipus de refresc necessari. I també demanarem que es doni informació a les
empreses del municipi cada cop que això vagi entrant en vigor, perquè bé, és una normativa
molt complexa, és molt llarga. I, repeteixo, fins al punt que un llegeix l'article, l'annex 3è, i es
pot pensar que entra en vigor quan i té problemes. Evidentment entenem que no, però tot i així
repeteixo, que és una qüestió que cal que hi estiguem al damunt, no només per un tema,
entenc jo, de responsabilitat i de moral, sinó per un tema també de compliment normatiu. Per
tant, del nostre punt de vista, votarem a favor per una qüestió que és una moció que entenem
que no està demés que es tingui, només demanaríem això, que la redacció del pla es faci el
més aviat possible i també que d'alguna forma es plantegi des de l'equip de govern de quina
forma donar a conèixer o informar a les empreses a través de les associacions del nostre
municipi  perquè  sàpiguen  les  obligacions  a  les quals  s'hauran  d'enfrontar,  perquè  no  són
poques.»

Torna  a  intervenir  el  Regidor  Sergi  Saladié  pel  grup  municipal  de  la  CUP-AMUNT
manifestant:»La regidora diu que no porta res, diu aquesta moció. Home, intentem anticipar-
nos a una qüestió per la qual no mos calgui córrer més endavant. Vostè ha dit que nosaltres
no volem fer el pla per no córrer. No, no, quan haurem de córrer és, com més tard mos el
comencem a fer, el pla d'estar fet l'1 de març, no començarà a fer l'1 de març. Per tant, ha
d'estar fet l'1 de març.Les coses de Palacio van despacio i hi ha qüestions que requereixen
uns tempos, i com més aviat mos hi posem a idear, a planificar a licita’l si l'ha de fer algú de
fora, doncs no cal esperar a finals d'any ni cal esperar a l'any que ve, perquè el 2017 és aquí,
queden dos anys i poc a què haguem de complir aquest precepte. Per tant, tampoc diguem
cap cosa descavellada. Ostres, comencem-ho a fer ja. I no esperem això, ni mig any, ni un
any, ni tres quarts d'anys. 
Demanarem aquest informe que diu la regidora on diu que tenen programat tot el que volen fer
en matèria d'accessibilitat.
Però ara no l'han vist, sí que podem dir que dins del pressupost hi ha algunes actuacions que
van  destinades  a  algunes  millores,  home,  només faltaria,  però has fet  esment  que  tenim
programat tot el que hem de fer, demanarem aquest informe a veure si existeix o és un ho ha
dit aquí, doncs per diu i realment darrere d'aquí no hi ha res. Si considereu que no cal fer un
buidatge de la llei, com ha dit el Gerard, que és una llei molt complexa, ja ho hdm dit, ho hem
advertit,  sé  quants  annexes  és  enorme,  molts  preceptes  que  entenem edificis  de  pública
concurrència. Ostres, això és tant si és públic com si és privat. Clar, si després vosaltres ja ho
no, però hi ha un annex que ens diu que no cal que ho fem. Bé, doncs vale, doncs no ho fem,
no?
Clar, nosaltres el que demanem és que algú s'ho miri, si perdi un cert temps ho esquematitzi
tot i a partir d'aquí tindré aquesta guia d'aquelles coses que hem de fer ja, o que hauríem de
començar a fer ja al marge del que digui el pla. També ho ha esmentat, hi ha coses que no,
que tenim 15 anys per a ferles, Ja ho anirem fent. Home, ostres, hi haurà coses que potser no
caldrà esperar a 15 anys, ja les haurem de fer ja. Però clar, si no tenim un pla que determini
quines són les més urgents, quines són les necessàries i quines poden esperar una mica més,
doncs clar,  serà sempre aleatori  i  de lliure discreció de cada un dels regidors d'equips de
govern que estiguin a cada moment governant. I per sortir d'aquest partidisme o d'aquesta
visió parcial o reduccionista, el que cal és tenir un pla que sigui públic, que sigui conegut i que
tothom l'anem aplicant independentment de qui governi a cada moment.
Clar, mentre no tenim aquest pla d'accessibilitat, mentre no voleu fer aquest buidatge de la llei
per veure quines coses hauríem d'anar fent, heu esmentat  una sèrie de coses de la seua
cartera, de la seua regidoria de turisme, bàsicament, també d'altres, però és clar, mentrestant,
què els hem de dir als veïns i veïnes i visitants que no poden accedir a les grades del pavelló
de Vandellòs o no poden accedir a l'escenari o no poden accedir al pavelló. I la gent que vol
anar al gimnàstic de Vandellòs amb alguna discapacitat, amb algun problema, com hi arriba.
Clar,  són coses  que estan aquí.  O sempre posem l'exemple que  estem donant  molt  mal
exemple. Aquest equipament, aquesta sala on estem ara, no és accessible a persones amb
mobilitat reduïda.



Clar, totes aquestes qüestions, segons vosaltres, podem anar esperant i ja ho farem, i com
que no estem obligats, i que la llei aquí diu que no ho hem de fer i que encara tenim dos anys,
doncs, doncs escolta, quin dia passa i empeny. Però tornant als programes electorals, tornant
a mirar el de l'equip majoritari de govern, diu, en relació a l' accessibilitat, adeqüar l'accés a les
instal·lacions municipals de les persones amb capacitats diferents i depenents, i facilitar-ne el
seu ús. Bé, a los hechos me remito, ¿no? Que diuen los castellans. De moment sí que heu
esmentat un munt de coses que dieu que fem, però en tenim unes altres per fer, i mentre no
ho planifiquem, tot seguirà així.
I per acabar, com sempre intentem fer, la nostra modèstia pressupostària mirarem que amb
recursos propis de l'Assemblea,  del  grup municipal  que,  com sabeu,  aquest  regidor  no es
queda cap euro sinó que ho dona tot  el  que és l'Assemblea local,  mirarem d'impulsar  un
inventari de punts al municipi que no estan adequats, que d'altres municipis s'ha fet, per veure
si  això  estimula  que  fem  el  pla  o  que  el  Govern  intervingui  en  qüestions  de  manca
d'accessibilitat que es poden considerar clau, més enllà d'anar ficant alguns petits pedaços.
Moltes gràcies.

Al que la Regidora Elidia López torna a intervenir:«Nosaltres hem interpretat la llei. En cap
moment hem dit que no estem d'acord amb l'accessibilitat, hem dit que no. Sabem quins són
els  punts  que  hi  ha  tant  en  aquest  edifici  com en  el  pavelló,  ho  sabem  perfectament,  i
treballarem, estem treballant una cosa que estem treballant amb uns punts tals i que vostè li
agrada que treballéssim amb uns punts altres. I ho farem, i atenem, i només faltaria Que tenim
tres anys?És cert.  Que tenim 15? És cert.  Que hem d'anar  treballant? També.  Però ni  és
desatenem d'aquest tema, ni estem en contra, ni no ho volem fer, és clar que no. Per nosaltres
l'accessibilitat  és  prioritària,  i  ho  anirem  fent  amb  l'agenda  que  té  l'equip  de  govern,
evidentment.»

Per acabar el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT torna a intervenir
per fer la següent explicació de vot: «Sí, jo he votat que sí perquè l'hem presentat nosaltres i
clar, diguéssim que no la presentem per dir s'ha d'intervenir allà on aquest regidor o aquest
grup considera perquè no està d'acord allà on l'Ajuntament, l'equip de govern, està intervenint,
no? Per això demanem que es faci un pla de mobilitat, un pla municipal d'accessibilitat, perquè
quedin clares quines són les qüestions que s'han de fer, quines són les prioritats, quins són els
terminis, quins són els pressupostos Això és  el que demanem, i és això que vosaltres heu
votat en contra, perquè dieu que encara tenim dos anys, doncs ja ho farem, no sabem quan,
però  que encara tenim dos anys doncs ja ho farem, no sabem quan però un dia o altre ho
haurem de fer, però bé, doncs bé, això és un tema que demostra diguéssim una manca de
prioritat d'aquest assumpte, perquè si això fos una cosa considerem que preocupés l'equip de
govern ja la començarem a fer ja»

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis territorials del 30 de gener de
2025.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit regidors (5 de MM-CM, 1 de la FIC, 1
del  PP  i  1  d’AMVH-AM)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que
legalment el componen, i amb el vot en contra de cinc regidors (4 del PSC-CP i 1 de la CUP-
AMUNT),  ACORDA:

Primer. Desestimar la proposta presentada pel grup municipal de la CUP-AMUNT especificada
en aquest punt.

Expedient 156/2025. Presa de raó de la renúncia presentada pel Regidor Aaron Pueyo
Maroto pel grup municipal del PSC-CP

Favorable Tipus de votació: 



Unanimitat/Assentiment

Intervé el  Regidor  Aarón Pueyo Maroto:  «Sí,  gracias Bona tarda a todos y todas,  buenas
tardes a todos y todas las personas aquí presentes y a los que nos puedan estar viendo en los
medios escuchando a través de la ràdio. Bien, tal como has expuesto, presento mi renuncia al
cargo de regidor. No es una decisión fácil de tomar, pero las razones que me llevan a tomarla
son simples y llanas. La dedicación, como ya sabéis que se merece ser regidor, es extensa, la
responsabilidad es elevada.
Y situación vital y familiar, como ya sabéis, tengo dos crios de 3 y 5 años que requieren del
máximo tiempo posible y decido dedicarme únicamente a la labor de ser padre. Entonces,
pues,  daros  las  gracias  a  los  compañeros  que  hemos  estado  este  año  trabajando
conjuntamente,  al  resto  de regidores,  al  resto de gente del  Ayuntamiento,  a la  secretaria,
interventor, a la gente de los medios y poco más. También agradecer a mi pareja, que me ha
aguantado durante este año mis idas y venidas, en mis ausencias, y ya está. Estoy seguro que
la persona que me sustituy esta sillas y en el trabajo que hay detrás, lo va a hacer igual o
mejor que yo, así que adelante con las hachas, que se dice».

Intervé l’Alcaldessa manifestant:»Moltes gràcies, regidor Aarón. Una explicació que entenem
perfectament. Almenys parlo en nom de l'equip de govern. Els motius personals són múltiples
I, per tant, ho entenem molt. Simplement, nosaltres et volem donar també en nom de tot l'equip
de govern les gràcies per la feina feta, el bon fer, la manera del tracte de personal, i que aquí,
ja ho saps, sempre tens una casa i bé, doncs haurem de donar la benvinguda al número 8 del
PSC de la llista, que el senyor Néstor Cano Toledo, aquest accepta el càrrec que suposem
que sí.
Per tant, moltíssimes gràcies, Aaron, endavant, i ens trobem per aquests carrers». 

La Regidora Ma. José Gómez pel grup municipal del PSC-CP manifesta: «  Bueno, jo voldria
dirigirte  unas  palabras,  Aaron,  en  agradecimiento  a  nuestros  el  grupo  municipal,  Los  de
regidores  que  hemos  estado  trabajando  contigo  durante  este  último  año,  agradecerte
muchísimo, este año de dedicación, respetamos, como no podía ser de otra manera,  esta
decisión personal, muchas veces no se ve, pero detrás de las responsabilidades políticas hay
mucho trabajo, hay mucho tiempo de dedicación, aunque no se esté en el equipo de gobierno,
detrás también hay mucho trabajo, y no siempre es fácil compaginar la vida política con la vida
profesional, la vida familiar, etc. Bien, aunque no estés en primera fila, nosotros continuamos
contando contigo igualmente, nos gustaría que continuarás aportando igual que es aportado
hasta ahora, igual que el grosor de personas que forman parte de nuestra base y que nos
ayudan muchísimo,  miembros de la executiva,  la  agrupación local  y simpatizantes se nos
dirigen  a  nosotros  para trasladar  sus  inquietudes  y  al  final  animarte  a  seguir  trabajando,
perdones que estoy barrejant.  Animarte a seguir trabajando por las personas que viven en
nuestro municipio. Muchas gracias Aaron»

Atesa la necessitat que el Ple de la Corporació prengui coneixement de la renúncia presentada
i  procedir  a  la  cobertura  de la  vacant  del  càrrec  de  regidor,  segons la  fórmula  legalment
establerta.
Vist el que disposen els articles 15.2 i 182 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim
Electoral  General  i  9.4 del  Reglament,  d’Organització,  Funcionament i  Règim Jurídicde les
Entitats Locals, aprovat pel Reial Decret 2568/198 de 28 de novembre. Vist així mateix, el que
estableix la Instrucció 1/2025, de 30 de gener, de la Junta Electoral Central, sobre substitució
de càrrecs representatius locals, publicada al BOE número 31, de 5 de febrer de 2025.
Per tot allò exposat, el Ple de la Corporació, ACORDA:
Primer. Donar-se per assabentat de la renúncia presentada pel regidor Aaron Pueyo Maroto
pel grup municipal del PSC-CP.
Segon. Traslladar a la Junta Electoral Central a Madrid la notificació d'aquest acord a l'efecte
d'expedició de la nova credencial a favor del Néstor Cano Toledo pel grup municipal del PSC-
CP,  segons  publicació  de  les  candidatures  definitives  efectuada  al  Butlletí  Oficial  de  la



província de 26 d'abril de 2023.
Tercer. Facultar la Sra. Alcaldessa tan àmpliament com en dret sigui necessari per emplenar
quants tràmits i escrits siguin necessaris fins a la presa de possessió del nou regidor.

Per l’ Alcaldessa es pregunta, de conformitat amb l’article 91.4 i 82.3 del ROF i article 10.3 del
ROM si hi ha algun grup polític o regidor que vulgui presentar de caràcter d’urgència alguna
moció. 

I per cap polític es fa ús de la paraula.

Expedient 2978/2023. Donar compte del Decret de l'Alcaldia de cessament de la Sra.
Joana López García-Abadillo, com a representant de l'Alcaldessa a Masboquera.

Favorable
Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment

Es dona compte del Decret de l’Alcaldia de cessament de la Sra. Joan López García-Abadillo
com a representant de l’alcaldessa a Masboquera

Per l’ Alcaldessa es manifesta: «Doncs dit això, dir que la Joana ha fet molt bona feina durant
aquest temps. Com el regidor Aaron, els motius personals i familiars fan que a vegades no
puguis donar el màxim de tu mateix i hagis d'escollir  entre una banda i l'altra. Aprofito per
donar-li les gràcies per la feina que ha fet a Masboquera i ens ha ajudat l'equip de govern de
govern i ara, avui també, encara, ella està al ple, escoltant-lo.
Per tant, moltíssimes gràcies, Joana, I, per tant, qui portarà ara, doncs més concretament, les 
tasques de MasBoquera serà la regidora Laura Olmo.»

El Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT intervé manifestant:
«No només fa una observació, em sembla, perquè ara ja ho heu anunciat, que aquesta idea de
la representació d'alcaldia als diferents nuclis sembla que no acaba de rutllar, no hem tingut ja
la primera baixa i a més no serà reposada per una veïna de Masboquera sinó com heu dit per
la regidora que actualment té al domicili de Vandellòs tot i que ella és natural de l'Hospitalet i
per tant no és de Masboquera, diguéssim. Clar, això ja xerria una mica, no? Aquí creiem que el
que hauríem d'apostar i mirarem de tornar a portar en algun ple, com van fer la legislatura
passada,  és  la  creació  dels  consells  de  poble,  perquè  pensem  que  és  la  manera  més
democràtica i participativa a l'hora de prendre decisions i, com veu anunciat, que no recaiguin
sempre en una sola persona, que al final la pot sobrecarregar de feina i, evidentment, si un té
feina aquí, té feina allà, té família, doncs no s'arriba a tot arreu. Doncs, a l'hora de prendre
decisions per evitar que això recaigui sempre en una sola persona, una de les fórmules que no
ens la invente, nosaltres és que això està previst a nivell del ROM i d'altres textos orgànics, i
tot i que ho anomenen de forma diferent, juntes de districte, etcètera, hi ha llocs que ho tenen
aplicat,  i  pensem que seria  una bona fórmula justament per  treure aquesta pressió que a
vegades  poden  tenir  algunes  persones  que  ocupen  aquests  càrrecs  de  representació
d'alcaldia en un lloc si les decisions, en comptes de recaure en una sola persona, puguéssin
ser preses pel conjunt de veïns i veïnes dels diferents nuclis o barris que també es podria fer
per barris».

Pel Regidor Aaron Pueyo pel grup municipal del PSC-CP es manifesta:
«Yo simplemente, y como vecino, agradecerle el tiempo dedicado porque yo te he visto el
trabajo, el esfuerzo y me parece que la decisión que has tomado la comparto,cono puedes ver,
pero muchas gracias por el tiempo dedicado. No era fácil, no era fácil la labor.»

Expedient  3001/2023.  Donar  compte  del  Decret  de  l'Alcaldia  de  reassignació  de
regidoria.

Favorable Tipus de votació: 



Unanimitat/Assentiment

Es dona compte del Decret de l’Alcaldia de reasignació de regidories.

Per l’Alcaldessa es manifesta:  «Aquí per motius de càrrega de treball  i té per compaginar,
doncs  també,  amb  la  seva  feina,  la  regidora  Esmeralda,  Saladié  Barroso,  doncs,  deixa,
diguéssim, la regidoria d' igualtat i Joventut. Ja mirarem si es reestructuren d'una altra manera.
Per  tant,  també,  Esmeralda,  moltes  gràcies  a  la  feina  feta  en  aquesta  regidoria  perquè
realment ha tirat endavant, s'han fet molts projectes nous i molt satisfets dels resultats.
Per tant, moltíssimes gràcies i donar les gràcies a tot el teu equip d'igualtat i de joventut que
t'ha acompanyat. Moltes gràcies per la feina feta.»

La Regidora Ma José  Gómez pel  grup municipal  del  PSC-CP manifesta:  «Sí,  simplement
comentar que si és una decisió personal, al tema professional, evidentment, com no podia ser
d'una altra manera, nosaltres ho respectem. Ara bé, la redistribució de responsabilitats a les
regidories tal com vam dir en el seu dia, en el moment en què es va aprovar el cartipàs, potser
hauria sigut més convenient que la regidoria de recursos humans hagués passat a l'alcaldia
perquè,  com  sabeu,  ja  porteu  pràcticament  dos  anys  al  mandat.  És  una  regidoria  molt
complicada que mereix moltíssima dedicació gestionar els recursos humans de pràcticament
250  persones,  precisament  per  temes  professionals,  doncs  potser  es  requereix  de  més
dedicació. Simplement qüestionem una miqueta aquesta reestructuració que estava plantejat i
res més, per lo demés, nosaltres, com no podia ser d'una altra manera, respectem la teva
decisió. Gràcies.»

Intervé també el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT manifestant: «Sí,
només un apunt. Dir que a nosaltres ens sembla contradictori el fet fet que l'argument sigui la
càrrega de feina amb el fet que s'estigui estudiant assignar-li  noves regidories»

Al  que  l’Alcaldessa  manifesta:  «Bé,  no s'ha  dit  això,  he dit  de  reestructurar,  no  he  dit  si
assignar o no signar o reestructurar. Reestructurar. « 

Expedient 5618/2024. Donar compte de l'expedient de modificació de crèdit 11/2024

Favorable
Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Es dona compte de l’expedient de la modificació de crèdit 11/2024

Per l’Alcaldessa es manifesta:» Aquí ho farem en bloc als dos. Són modificacions de crèdit per
transferència de l'any 2024. No són modificacions de crèdit del 2025, per tant, no afecta res al
pressupost  del  2025,  per  deixar  això clar,  i  que  són  transferències  que  no es treuen  del
romànic  de  tresoreria,  sinó  que  es  fan  dins  d'una  mateixa  àrea,  és  a  dir,  del  mateix
departament doncs posa d'aquí  i  es posa allà.  Aquestes transferències unes són de medi
ambient  a  medi  ambient  que  es  van  fer  al  novembre,  i  unes  altres  són  de  protocol  i
d'ensenyament que també es van fer al mes de desembre.
No afecta l'estabilitat pressupostària, no s'incrementa la despesa del pressupost, i no s'utilitza 
romanent de tresoreria pel seu finançament. Entenc que tenim tota la informació, no calen 
detalls amb el que s'ha passat i si hi han d'entrar, doncs hi entrarem.»

Intervé  la  Regidora  Ma  José  Gómez  pel  grup  municipal  del  PSC-CP  manifestant:»Sí,
simplement comentar que, efectivament, aquestes dues modificacions de crèdit pel import. No
són gaire rellevants, però ens agradaria recordar que l'equip de Govern ha fet modificacions de
crèdit  per valor  de 5.500.000 euros durant  l'exercici  24,  dels quals més de 3 milions crec
recordar,  3  milions  i  mig  s'anaven  a  càrrec  del  romanent  de  tresoreria,  que  van  ser  les
primeres modificacions de crèdit. Esperem que aquest any, aquest exercici 2025, millori una
miqueta més la gestió de la previsió del pressupost. «



Intervé el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT que manifesta:
«No,  només  per  fer  un  parell  d'apunts  que  venim  repetint  cada  vegada,  que  hi  ha
modificacions de crèdit. Els grups municipals que la passada legislatura estàvem a l'oposició
critiquen durament la governació especialista per les seues constants modificacions de crèdit, i
ara aquest govern esteu fent el mateix. Jo no sé si és el rècord, però 12 modificacions de
crèdit en un any, Déu-n'hi-do, Jo no recordo que el grup municipal del PSC hagués fet 12
modificacions,  potser algun any s'hi  ha.  Però bé,  que en tot  cas esteu seguint  la  mateixa
pràctica. I ja ho vam dir, entenem.
La modificació de crèdit és una eina que els ajuntaments tenen i que s'ha d'utilitzar quan toca
utilitzar,  perquè  és  això,  te  poden  sortir  imprevistos,  hi  ha  qüestions  que  no  s'han  pogut
executar i sobre un diner, doncs potser no pots passar a un altre. És correcte, això. Una cosa
és fer ús, com diem, i l'altra és un abús. En total, s'hauran aprovat 12 modificacions de crèdit
de l'any 24 per un valor de quasi 2 milions d'euros. És una partida força important.
Ja ho han dit, ho ha dit el grup socialista i l'alcaldessa també ho ha comentat, són partides
menors, aquestes dues últimes. És cert, una de 16.000 euros que a més és tota íntegra el
Departament de Medi Ambient, que mou diners entre el mateix Departament i que, mira d'una
per una, entraríem dins la lògica del funcionament de qualsevol departament. Són bàsicament
imprevistos, una mica més per gasolina, una miqueta menys per no sé què, no m'he gastat
amb això, acabes de tancar l'any i ja està. I després n'hi ha una altra de 28.000 euros, que
aparentment no és una gran quantitat, però sí que aquí ens sobta l'increment d'una partida de
4.000 euros, que si ho compares amb los 20 i pico.23 milions i pico d'euros de l'any passat, 23
milions d'euros l'any passat, doncs és poquet, que van a suplementar atencions protocol·làries
d'alcaldia, que en total s'ha gastat quasi 24.000 euros en atencions protocol·làries. No sé si
podria  fer  l'alcaldessa  un  breu  resum  de  què  s'han  gastat  aquests  24.000  euros  en
representacions amb atencions protocol·làries.»

Per l’Alcaldessa manifesta: «Moltes gràcies, regidors. Dit que són quasi de totes, i aquestes
dues en concret, i moltes de les que han fet durant tot l'equip de govern, aquest any del 2024
han sigut mitjançant quasi bé transferència de crèdit o generació de crèdit. De romanent de
tresoreria, poques, i van ser les primeres per potser enllestir coses que venien endarrerides.
Dit això, perquè estem a donar compte, no amb un debat. Dit això, la primera són 16.200 euros
de medi ambient  la segona, 28.000,  i  què no en tenen,  amb protocol?Amb protocol  hi  ha
moltes despeses, despeses que són per actes que es fan institucionals, bàsicament, i que es
gasten per això, i com ha vist,  era per cobrir actes que s'han fet durant tot aquest any. Si
l'interessa tant, se li pot donar un detall de totes les qüestions protocol.làries, perquè no n'hi ha
ni una que s'hagi fet perquè sí. Totes són qüestions, com sap, per qüestions de festes, amb
gent amb els jubilats, amb persones amb actes que es fan dins de l'Ajuntament, per donar
obsequis  als  pregoners  o  pregoneres  És  que  ara  en  diria  tantes  que  és  impossible,  és
impossible ara, detallar-les, la veritat. Però no hi ha cap problema. A més, vostè no les ha
pogut veure en cada comissió de pagaments, perquè sempre han estat i no, no faci la cara de
distret, perquè realment les comissions de pagament se passen totes les factures, vostè les ha
pogut veure, les ha pogut comprovar i han estat detallades.
Per tant, si vostè no els ha comptabilitzat, ara vol que la gent o els nostres treballadors facin
aquesta tasca que de més a més.  No,  jo personalment,  com pot  comprendre,  no l'hi  faré
perquè ho havia de fer vostè amb totes les comissions de pagament o amb les comissions de
pagaments que han passat les factures. Per tant, si vostè no ho ha fet, no pretendrà que jo li
faci la seua feina. La seua feina era comptabilitzat si ho volia preguntar. Per tant, dit això, ja
s'ha donat compte.
Jo li acabo d'explicar i si vol les factures, vostè les ha tingut a les mans i les ha comprovat
durant tot l'any. Per tant, les ha comprovat tot l'any. Per tant, les ha comprovat tot l'any. Per
Per tant, les ha pogut comptabilitzar i no hi ha res a amagar transparència total.» 

Expedient 5877/2024. Donar compte de l'expedient de modificació de crèdit 12/2024

Favorable Tipus  de



votació: Unanimitat/Assentiment

Es dona compte de l’expedient de modificació de crèdit 12/2024

Expedient 5282/2024. Donar compte del pla anual de contractació 2025

Favorable
Tipus de votació:
 Unanimitat/Assentiment

Es dona compte de l’expedient del pla anual de contractació 2025

Per l’Alcaldessa es manifesta:
Això és el primer cop que es fa. Sí? És una de les feines de la nova tècnica de contractació
que ha executat. El primer apartat són licitacions previstes que superen més de 220.000 euros.
Això s'ha ficat perquè aquestes zones s'han de publicar als diaris oficials i necessiten uns 35
dies d'exposició pública, i vam anar fent aquesta feina, doncs, reduïm els terminis a 15 dies. I
després,  amb  això  ja  l'hi  va  exclòs.  I  després,  a  l'altre  requadre,  que  és  la  regulació
harmonitzada de molts departaments nostres, de comerç, urbanisme, TIC, bé, de tots molts
departaments, doncs aquí és una estimació, una previsió de la durada del contracte, més la
pròrroga, més unes modificacions que es puguin fer, i aquest preu d'aquí és orientatiu, com diu
aquí, i a vegades a les licitacions no és aquest preu el que surt, però és per tenir-ho i és la
primera  vegada  que  això  es  fa  i  que  realment  volem  agrair  ara  a  la  nova  tècnica  de
contractació  i  a  l'equip  d'intervenció  aquesta  tasca.  Dit  això,  si  hi  ha  algun  comentari  al
respecte, doncs Sí?

Pel Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es manifesta: «Una qüestió
d'ordre. Com és que no s'ha portat aquí al ple l'expedient 379/2005, que era un dona compte
del decret d'alcaldia pel qual es va aprovar factures el mes de gener de 2025 amb un decret
d'alcaldia i no es va fer la comissió informativa de serveis interns corresponent.

Intervé la Secretària General manifestant:  «Només dir que, com heu explicat, les factures es
dictaminen a les comissions i no al ple, però ara no estem aquí dictaminen les factures, sinó un
dona compte que, evidentment, se'n va adonar a la Comissió de Serveis Interns, però és on
donar compte.»

Torn a intervenir el Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT: «Vull dir, no
entenem per què aquell dono compte ara no es porta al ple, no estem dictaminant factures,
sinó que és on donar compte que l'ha de donar al ple també aquest compte.»

Al que torna a manifestar la Secretària General: «No, nosaltres quan es dona compte als plens
són punts que s'ha de donar compte dintre de l'activitat de control. No és el cas de les factures,
perquè en cap moment han estat ni s'han aprovat mai en tot el procediment per part del Ple.
Quan se dona compte de los decrets és perquè de ho marca la normativa. Quan dones compte
de la modificació de crèdit, perquè també ho marca la normativa. A l'hora d'establir factures,
millor dir, el procediment o el circuit de factures, cada municipi té el seu propi procediment, en
el cas de Vandellòs i   l'Hospitalet, que ja ho sabeu, es dictamina per la Comissió informativa i
després  s'ha  aprovat  en  Junta  en  altres  municipis,  no  són  informats  ni  dictaminats  per
Comissió  informativa,  sinó  que  són  dictaminats,  en  aquest  cas  no,  per  l'alcaldia,  inclús
aprovats per la pròpia alcaldia  a cada municipi,  i  per  això no passen aquí.  Este punt,  i  el
perquè se va fer por decret, ja t'he dit que t’ ho explicarà l’interventor.»

Intervé l’Interventor manifestant:» «Bé, com ja vaig explicar a la Comissió de l'altre dia que es
va donar d'aquest decret, es va fer puntualment, atès que nosaltres amb data 31 de gener
havíem de donar compte de l'execució trimestral del pressupost al Ministeri d'Hisenda i per
aportar  les  dades  més  reals  possibles  aquestes  factures  havien  de  ser  comptabilitzades.



Llavors com la comissió no se celebrava fins al dia 30 havíem d'introduir la informació a la
plataforma del ministeri amb anterioritat i la setmana anterior no hi va haver comissió. Llavors
la  solució  era  evocar  les  competències  en  l'alcaldia  perquè  al  final  la  titularitat  de  la
competència és l'alcaldia que les delega a la Junta de Govern que normalment les aprova i
s'ha de donar compte a la Comissió de tal manera que tinguéssim temps per introduir-les a la
comptabilitat i tinguéssim l'oportunitat d'aportar les dades més reals possibles al Ministeri del
tancament del quart trimestre del 2024, perquè al final és el trimestre que més informació et
demanen i on més real l'has de donar, perquè el final són les dades de tancament de l'exercici.
El motiu va ser aquest. Després es volia donar compte, igualment que es fa habitualment,
perquè  la  totalitat  dels  regidors  poguessin  comprovar  les  factures,  i  jo  em  vaig  oferir
personalment a solucionar qualsevol tipus de qüestió que pogués saber en les mateixes, però
ja et dic, va ser una proposta pròpia del Departament per tal d'introduir les dades més reals
possibles al Ministeri perquè no teníem marge, sent la Junta el dia 30 de gener i havíem de
finançar el termini el dia 31 d'aportació d'aquestes dades al Ministeri simplement per això».

Expedient 286/2024. Donar compte del preu públic de l'Aula mentor

Favorable
Tipus  de
votació: Unanimitat/Assentiment

Es dona compte del preu públic de l’Aula mentor

Per la Regidora Yolanda Marqués es fa la següent explicació:»No, simplement aquests preus
estan a l'abast de tothom. Qui vulgui interessar-se pot anar a la mateixa biblioteca i consultar-
los, perquè allí és on està instaurada l’Aula Mentor, i no res, ho podeu veure, són preus molt
assequibles, i amb això el que es pretén és donar un abast educatiu molt més ampli a partir de
mitjans web, i que així qualsevol pugui continuar aprenent i continuar formant-se».

Expedient 376/2025. Donar compte dels Decrets de l'Alcaldia des del 15 de novembre de
2024 al 24 de gener de 2025 (ambdós inclosos)

Favorable
Tipus de votació: 
Unanimitat/Assentiment

Donar compte de l’expedient dels Decrets de l’Alcaldia des del 15 de novembre de 2024 al 24
de gener de 2025.

C) INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA
L’ Alcaldessa dóna la següent informació:
«Simplement hi ha quatre punts per informar així ràpidament.
El dia 25 de febrer tenim una reunió de l'òrgan de governança dels fons de transició nuclear al
Consell Comarcal de la Terra Alta, aquí doncs ja tornem a ratificar i IDETSA després també
farà una reunió i també també també formarem part de la Xarxa Impuls.
El següent punt és que estem en procés de mancomunar els serveis d'autobús amb Montroig
del  Camp, estem en una fase diguéssim mitja, no inicial  sinó intermèdia. Encara s'han de
tancar molts serrells, però ens estem bastant d'acord amb moltes coses. S'està parlant també
amb la Generalitat.
I  el  18 de febrer  tenim una reunió als serveis  territorials  amb transports per anar  acabant
tancant. Això, a la pràctica, evidentment, creiem que com a molt aviat, però quasi bé serà una
mica difícil, pugueu portar a terme aquest estiu, però després sí que creiem que, si tot arriba a
bon port,  el  servei  que es farà quan comenci  el curs escolar podrà cobrir  tots els  horaris
escolars i podrà cobrir totes, totes, tots els serveis de Renfe. Hi haurà molts més, moltes més
parades, i  ampliarem molt aquest servei.  I a més, mancomunar ens enriqueix a tots. Però,
doncs, jo us comento que encara estem en una fase intermitja i no podem donar-ho per tancat
perquè mai se sap què pot passar.



I després també el tema de la via verda. A la via verda estem tancant qüestions. Està costant
una mica més de l'esperat. El dia 27 de febrer tornem a tenir una altra reunió per veure si les
al·legacions  presentades  pels  tres municipis  afectats  de  la  Via verda,  Cambrils,  Montroig,
Miami, i Vandellòs i l’Hospitalet de l'Infant, doncs poden donar una resposta i doncs puguem
desencallar aquests temes. 
I doncs, i per últim, doncs, que sapigueu doncs que hem arribat a un acord marc amb l'ACM,
pel subministrament de sistemes de vídeo o actes i equips de gravació d'actes i manteniment
per poder que els plens estiguin enregistrats i que surti fidelment tot el que es diu en aquest
ple.També hem de facilitar la tasca als nostres tècnics i treballadors municipals, que és
molta. Això ho han passat per Junta de Govern i ho portarem a terme.

D) PRECS I PREGUNTES
Per   la  Regidora Ma José Gómez pel  grup municipal  del  PSC-CP es manifesta:  «Hem registrat
moltíssimes preguntes, 30 en total, que no és habitual per part del nostre grup municipal, perquè 20
d'elles fan referència precisament a l'expedient que comentava abans el regidor de la CUP, aquest
decret d'alcaldia, pel qual l'alcalde s'assigna un total de quasi 700 factures per un import de 650.000
euros, perdó, 624.000 euros, quan l'habitual és que es convoqui la comissió informativa pertinent
perquè  tant  els  partits  polítics  de  l'oposició  exposéssim  en  aquella  comissió  informativa  que es
convoca únicament per donar compte d'aquestes factures i donar l'oportunitat a tots els regidors i
regidores que conformen l'equip de govern les explicacions oportunes. Nosaltres hem decidit portar
aquestes  preguntes  al  Ple.Però,crec  que  això  serà bastant  feixuc  per  als  oients  que ens  estan
veient, però si aquesta és la decisió, jo torno a pregar si puc ferles d'una en una. Penso que serà
millor per als oients, no per mi. Però potser és més, no sé, més correcte ferles d'una amb una mica
que l'interventor que ha decidit ell contestar-la, sinó als regidors, que és el que habitual passa quan
es fan aquestes comissions informatives, pensem que és millor. Ho puc fer així?

Per  l’Interventor  es  manifesta:  «Bé,  bona  tarda.  Al  final  jo  no  tinc  problema  en  respondre  les
qüestions, jo no ho he decidit, se m'ha requerit perquè les respongui millor, no tinc cap problema
perquè al final la informació surt del Departament d'Intervenció i és el mateix contestar-les jo que
traslladar-les i que les responguin des dels departaments corresponents, perquè al final les factures
les gestionem des del Departament. Si voleu, dona en una, si voleu totes conjuntament.

La Regidora Ma José pel grup municipal del PSC-CP diu: «Preferim d'una en una. Bé. doncs, per no
ser repetitiva dient tot el rato el número de l'expedient, el número de la factura, aniré una miqueta
més directa. 

 1.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.003.796 de
1.331,00 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit més de sis mesos el pagament? Per què està
al llistat d'objeccions? 
Al que contesta l’Interventor:Aquesta factura va ser presentada el 03/07/2024 i no hi havia proposta
de despesa correctament aprovada, es va reclamar la proposta al departament de Festes i no va ser
presentada ni aprovada fins el 23/12/2024. Està en una relació d’objeccions perquè s’entén que ho
hauria d’assumir la Comissió de Festes amb la seva corresponent subvenció.

2.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.006.774  de
24.602,99 € de ESPORTS De què es tracta?
Al  que contesta l’Interventor:Correspon a la llum consumida derivada d’enganxada directa de la
Piscina i el Pavelló de Vandellòs.

3.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.007.089  de
13.068,00 € de URBANISME De què es tracta? 
Al  que  contesta  l’Interventor:Contractació  del  servei  que  correspon  als  treballs  de  redacció  de
l’avantprojecte de la platja de de l’Hospitalet de l’Infant (zona litoral).

4.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.005.242  de
10.710,92 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament?
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  11/09/2024 i no tenia la proposta de



despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 10/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

5.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.007.208  de
8.344,88 € de ESPORTS De què es tracta? 
Al  que  contesta  l´Interventor:  Correspon  a l’adquisició  d’un elevador  elèctric   per  tal  de  facilitar
l’accés a les persones usuàries amb mobilitat reduïda.

6.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.005.501  de
3.500,00 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament?

Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  30/09/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

7.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.005.619  de
2.003,76 € de FESTES De què es tracta? Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament?
Al que contesta l’Interventor:Correspon a l’adquisició dels barrets de la Festa Major  de Sant Roc
2024. La factura va ser registrada el  07/10/2024 i no tenia la proposta de despesa correctament
aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i aprovar fins el 23/12/2024,
la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el 31/01/2025.

8.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.004.761  de
1.970,61 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament?
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  23/08/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

9.-  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.005.588  de
1.573,00 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament? 
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  03/10/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

10.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.005.589  de
1.573,00 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament? 
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  03/10/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

11.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.005.419  de
1.403,66 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament? 
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  23/09/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

12.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.006.920  de
907,50 € de MEDI AMBIENT On s'ha publicat aquest anunci? 
Al que contesta la Regidora Laura Olmo: «És per anuncis per fer campanyes pel tema del residus»

13.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.007.213  de
907,50 € de MEDI AMBIENT On s'ha publicat aquest anunci? 



Al que contesta la Regidora Laura Olmo: «Per Anuncis per fer campanyes per xarxes pel tema dels
residus»

14.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.007.153  de
907,50 € de OBRES I SERVEIS Per què no s'ha encarregat aquesta feina a la brigada municipal? 
Al que contesta l’Interventor:

El  Regidor  Ochoa contesta:  Para la encendida de luces de Navidad,  una empresa externa para
encender el alumbrado de navidad dels nuclis d´interior

15.- En relació a "l'expedient 379/2025 Decret d'Alcaldia", les factures número: 20.240.007.084 de
9.637,65 € de MEDI AMBIENT 20.240.007.083 de 8.899,55 € de MEDI AMBIENT 20.240.007.082 de
8.367,15 € de MEDI AMBIENT 20.240.007.080 de 8.185,65 € de MEDI AMBIENT, totes del mateix
proveïdor  Quantes obres d'execució de àrees d'emergència s'ha encomanat a aquesta empresa?
Per què no es licita el servei? 

Al  que  contesta  l’Interventor:  Les  licitacions  de  forma  individual,  es  poden  adjudicar  de  forma
separada.
La secretària dona per exemple la pavimentació de carrers

17.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.007.088  de
3.193,49 € de ESPORTS De què es tracta? 
Al que contesta l’Interventor:Compra de 5 ordinadors per a les oficines de l’Àrea d’Esports atès que
els actuals han quedat obsolets.

18.  En  relació  a  "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número  20.240.007.315  de
1.297,99 € de ENSENYAMENT De què es tracta?
Al que contesta l’Interventor:Videoporter  IP d'un polsador RFID per la porta d'entrada de l'escola
Valdelors.

19.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.004.715  de
1.391,50 € de FESTES Per quin motiu s'ha endarrerit tant el pagament?
Al  que contesta l’Interventor:La factura va ser registrada el  20/08/2024 i no tenia la proposta de
despesa correctament aprovada, es va reclamar al departament de Festes i no es va presentar i
aprovar fins el 23/12/2024, la següent comissió de comptes per aprovar el pagament no va ser fins el
31/01/2025.

20.-  En  relació  a "l'expedient  379/2025  Decret  d'Alcaldia",  la  factura  número 20.240.006.805  de
6.688,76 € de CULTURA A quins actes es refereix? 
Al que contesta l’Interventor:Servei tècnic al CCIP "Diversos actes, audicions, festivals, concerts i
graduacions" juny 2024. 

21.-A la sessió plenària del novembre del 2024, es va informar sobre l’estat del procés de la relació
de llocs de treball i sobre les fases que contempla l’estudi. S’avança amb el calendari previst? 

Al que contesta la Regidora Esmeralda Saladié:Tots els departaments han fet arribar la descripció
dels seus llocs de treball. Aquest procés ha tingut una lleu demora respecte al temps inicialment
programat, ja que durant aquest procés de descripció ha portat a alguns serveis a tenir una visió
objectiva de la seva organització interna actual i això ha facilitat alguns debats constructius per a la
millora de l'estructura i ordre intern del departament.

La fase valorativa es durà a terme entre el 24 de febrer i el 7 de març. Un cop finalitzada aquesta
fase  es  faran  sessions  informatives  perquè  cada  treballador  pugui  conèixer  en  detall  tota  la
informació  descriptiva  i  valorativa  del  lloc  de  treball  que  ocupa  i  perquè  pugui  plantejar  les
al·legacions que consideri oportunes.

Per tant, l'avançament de l'estudi es troba dins dels termes previstos. El temps d'execució de l'estudi
és un referent important perquè aquest treball es faci ràpid, no obstant això encara hi ha un altre
element més important que el temps;  la garantia dels treball ben fet, i que serveix per aportar valor i



rigor al nostre ajuntament.

22.-Per conèixer el nivell d’usuaris diaris del servei del casalet de forma diferenciada a Vandellòs i a
l’Hospitalet  de  l’Infant,  quina  ha  estat  la  mitja  diària  d’usuaris  del  mes  de  setembre,  octubre,
novembre i desembre del 2024? 

Al que contesta la Regidora Laura Olmo:CASALET VANDELLÒS
Mitjana d’infants entre el 16 de setembre i el 23 de desembre = 2,32 infants per dia. 

Hi ha topalls durant aquests 3 mesos de 5,6,9,11,13 infants.

CASALET L’HOSPITALET

Mitjana d’infants entre el 9 de setembre i el 18 de desembre = 2,70 infants per día

Hi ha topalls durant aquest 3 mesos de 5,6,7,8 infants per dia.

23.- En un passat Ple vam presentar una moció per oferir als joves formació en economia domèstica
i coneixements financers. En quin estat es troba aquesta formació? 

Al que contesta el Regidora Yolanda Marquès:
«Bé, com ja us vaig dir en aquella moció que vau presentar, és una formació que volem dur a terme,
o sigui que la farem al llarg de la legislatura, el que encara no la tenim programada, de moment, per
aquests mesos propers».

24.-  La regidoria  de comerç va actualitzar  el  pla  estratègic  de comerç  del  2016.  En aquest  pla
s’estableixen unes línies estratègiques i un pla de treball per abordar el creixent nombre de locals
tancats a la zona comercials. Quines de les accions proposades al pla es prioritzaran pel 2025?

Al que contesta la Regidora Silvia Pujol:Donat que des de la Regidoria de Comerç varem creure
oportú que un cop pasada la crisi del  COVID’19 ens calia una diagnosi real  i detallada del  teixit
comercial del municipi, ja que com tots saben entre d’altres coses ens va modificar el nostre hàbit de
compra, incrementant de gran manera les vendes online..
Un cop ja varem fer aquesta “fotografía” de l’estat actual dels nostres comerços varem detectar un
degoteig de locals buits, passant a ser de 63 a l’any 2016 a 77 a l’any 2024 .

Des de la seva aprovació i  tenint  en compte que des del  Departament  de Comerç sempre hem
mantingut una estreta col.laboració amb L’ACHV i hem consensuat algunes de les actuacions que
preveu el Pla de Treball del Pec :

· Continuarem fomentant activitats de dinamització, el que recomana el PEC. HospiClick, Hospibeer,
Mercat de Nadal, CastaHalloween, Mostres de Comerç….

·  Impulsarem  la  formació  i  el  desenvolupament  del  comerç:  Organitzant  tallers,  seminaris  i
formacions que ajuden els comerços a adaptar-se a les noves tendències de consum i a millorar els
seus coneixements en àrees clau com el màrqueting digital, la gestió d’inventaris, i el servei al client.

· Millorarem la imatge de la marca comercial: Canvi de la cartelleria i els tótems.

·  Implantació  dels  Bons Comerç  per  tal  de fidelitzar  la compra  als  Establiments  comerç  als  del
municipi.

 25.-Els veïns de Masboquera estan des de l’octubre del 2023 sense poder gaudir del Casal a causa
de les reformes de millora que s’estan fent . Quan està previst obrir portes? 

Al que contesta el Regidor Ferran X. Conejo: «Contestaré jo, a veure si que és cert que des del 2023
a MasBoquera no té el Casal però al final el procediment per tal de poder executar tant un projecte
d'activitat com un projecte d'obra és llarg. El passat dilluns vam tenir una trobada MasBoquera per



explicar-los  el projecte, perquè el vegèssin in situ i com a Ajuntament es va rebre el projecte fins a
l'abril.  Necessita informes sectorials tant de cultura com de carreteres, implica que s'ha de donar
compliment a aquests informes sectorials General de Cultura, s'havia d'avaluar que no suposés un
canvi substancial en el projecte, es va aprovar definitivament al juliol, els plecs, que també hi ha tota
la informació pública i anem assumint temps. Ara ja falta rematar una part de l'obra que seria la
fusteria, instal·lar  la campana extractora, que acabin d'arribar els electrodomèstics per  equipar  el
que és la cuina, netejar i ja després és el corresponent plec per al tema de la concessió i que no
quedi desert, perquè seria una mica el que marcarà el temps. Però l'obra calculo que, com a molt en
una setmana o quinze dies, hauria d'estar acabada i després seria tot el temps que implicaria el plec
que potser si voleu no sé si pot respondre més detalladament la Sílvia.»

26.-Un any més el nostre municipi ha estat present a la fira internacional de turisme FITUR. Quina
valoració es fa des de la regidoria de Turisme? 
Al que contesta la Regidora Elidia López:»Fituur és una porta de presentació del municipi i ho fem a
través de la signatura del Conveni Cornet amb el Patronat de Turisme de la Diputació de Tarragona.
A Fitur es treballa intensament per fer xarxa amb els alicients turístics del territori, ja sigui des del
Departament d'Empresa, a través de la Direcció General de Turisme, o de les diferents destinacions
del  territori  amb  les  quals  s'estableixen  col·laboracions.  S'aprofita  també  Fitur  per  corroborar  la
col·laboració entre els municipis que conformem l'Estació Nàutica. Així mateix, a banda del treball en
xarxa des del  Departament de Turisme, s'aprofita aquest esdeveniment per mantenir  reunions de
treball  amb empreses i professionals del turisme per tal de portar  a terme els diferents projectes
enxegats o bé en què s'està treballant o s'estan posant en marxa.

27.- EL govern socialista va treballar intensament per aconseguir que totes les platges del municipi
estiguessin  guardonades  amb  la  Bandera  Blava.  Aquesta  fita  es  va  aconseguir  l’any  2022,amb
l’atorgament d’aquest distintiu a la platja de l’Almadrava, l’única platja que restava pendent. S’han fet
els tràmits per renovar les Banderes Blaves de totes les platges del municipi? 
Al que contesta la Regidora Elidia López: «Cada any s'han preparat les candidatures a les quatre
platges en el termini corresponent, i actualment les candidatures es troben al Jurat Internacional per
la seva resolució».

28.-També es va treballar  per  seguir  posar  en valor  el  patrimoni  natural  i  cultural  que conforma
l’àmplia  xarxa de  camins  del  municipi.  Així,  al  febrer  del  2023 es va aconseguir  que  el  Sender
Masboquera-Castelló obtingués el distintiu Sender Blau, que sumava al ja guardonat Sender Litoral
del Jonquet.  Més enllà de treballar per  la renovació,  l’ajuntament està treballant  per  obtenir  més
Senders Blaus al municipi? 

Al que contesta la Regidora Elidia López:»Des del Departament de Turisme treballem per posar en
valor dos senders blaus, un de l'interior i un del litoral. Un es va demanar el 2023 i l'altre el 2017. Un
sender  blau  implica  una  sèrie  d'actuacions,  com per  exemple  senyalitzacions,  activitats,  també
perquè ho demana ADEAC. ADEAC demana que es facin intervencions amb aquest  sender. De
moment volem posar en valor aquests dos que tenim.
Se'ns ha demanat que féssim una mena de formació per a gent que ha d'anar als senders, sobretot
amb medi  ambient,  amb l'indret  de medi  ambient,  de consciència  de la  gent  que quan va a la
muntanya, que començarem ara a la primavera, però estem treballant per posar en valor aquests
dos tal i com se'ls demana.

29.-  El  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  dins  el  Pla  Únic  d’Obres  i  Serveis  2025-2029
(PUOSC) destina al nostre municipi 500.516€, un 500% més que el que es va destinar durant el
període 2020-2024. Quina planificació d’obres i serveis té previst finançar amb aquests recursos? 

Al  que  contesta  l’Alcaldessa:Nosaltres,  com sabeu,  tenim una  prioritat  important  aquests  anys  i
necessitem molts diners, sobretot el camp de futbol de l'Hospitalet de l'Infant. Però malgrat això, no
podem dir que quasi segur que volem destinar a això, però com que, com sabeu perfectament, el dia
8, és a dir de febrer, tenim una reunió que ens ha convocat la senyora Lucia López, delegada del
Govern de Tarragona, i que vindrà al conseller de Presidència de la Generalitat de Catalunya per
explicar bé com ha aquest pla, i llavors si hem de rectificar o hem de fer alguna desviació, segons el
que  diguin  farem.  Però  ara  per  ara  tenim  molt  clara  la  prioritat  que  és  el  camp  de  futbol  de
l'Hospitalet de l'Infant, perquè necessitem molts diners.



30.- Quin cost final ha tingut les reformes de la sala d’actes de la casa de la Vila (obres, pintura,
mobiliari,etc)? Quants mesos han durat aquests treballs? 
 A veure, la primera pregunta és, doncs, el cost són 12.72926 euros. S'ha fet bàsicament el que han
pogut amb els serveis nostres de l'Ajuntament perquè tingués un cost molt  més baix. Els temps,
doncs els tempos són més llargs, perquè tenim el  personal  que tenim i a més ho fan excel·lent
perquè  ha  quedat  preciosa,  però  com  sabeu,  en  aquest  espai  de  temps  que  són  sis  mesos,
bàsicament, s'ha quedat estroncat també perquè va passar el temporal del Dana. Allí vam acumular
tot el que es va recaptar, que és moltíssim, durant el nostre municipi.Va ser molt solidari. Vam estar
uns mesos parats allí amb molt de material. I com sabeu ara, quan ho volíem començar a posar en
funcionament  es va trencar  l'aire condicionat.  També s'està reparant ara, és un nou cos que no
l'esperàvem, però s'assumirà, evidentment, ja s'ha reparat quasi bé tot. I ara, com nosaltres tenim
previst que ara a la primera planta es faran obres, per tant, les persones que estan a la primera
planta, que ens afectaran les obres, doncs haurem de baixar a baix a la sala d'actes a fer la feina de
la tasca diària, per tant, no es podrà obrir, i quan s'acabi la primera planta anirem a la segona.
Per tant, doncs, estarem un temps bastant llarg, diguéssim, a poder obrir la sala d'actes de la Casa
de la Vila de l'Hospitalet de l'Infant, perquè haurà de fer altres serveis. Per tant, El tancament serà i
s'utilitzarà per aquestes tasques administratives del nostre Ajuntament.

Per la Regidora Ma José es fan preguntes perquè són sobrevingudes arrel de les informacions que
acaba de dir l'alcaldessa en la part d'informacions d'alcaldia. És en relació, per exemple, la primera
és de l'autobús interurbà, aquest nou servei que ha anunciat que es posarà en marxa dues línies
interurbanes entre els dos municipis. Simplement és preguntar si des de l'equip de govern l'alcalde
serà coneixedora que la proposta de millora de la oferta de transport pública davant de Vandellòs i
l'Hospitalet  de l'Infant ja es venia treballant  des de l'any 2020. Hi ha un informe al  respecte.  En
aquest informe es contemplava exactament les línies que finalment sembla ser que es posaran en
marxa.Perdó, el número d'expedicions i les noves línies, és a dir, que Vandellòs passar de 18 a 20,
que Montroig de 8 a 16, Miami, La pregunta la he fet simplement és preguntar si dins d'aquest bloc
de l'autobús interurbà, si era coneixedora, l'alcaldessa que existia ja aquesta aliança estratègica amb
el  municipi  del  costat  per  intentar  treballar  col·laborativament  per  demanar  als  organismes
autonòmics  i  estatals  actuacions  d'interès  comú  en  matèria  d'infraestructures.  I  segons  aquest
informe, el conveni s'ha de signar a cinc bandes. A les informacions que s'han donat a través dels
canals  d'informació  de  l'Ajuntament,  es  parlava  de  l'Ajuntament  de  Montroig  i  de  Vandellós  i
l'Hospitalet. En aquest informe es proposava un cop més. És pregunta i no exposició.
El  conveni  contemplava  que  l'informe  s'havia  d'elaborar  a  cinc  bandes,  és  a  dir,  el  dos  de
l'Ajuntament, l'empresa concesionària, la Generalitat i l'ATM. Continua aquesta proposta en vigor?
Se signarà a cinc bandes, no com s'edita als mitjans de comunicació, A 2. 

L’ Alcaldessa contesta:Moltes gràcies. Primer érem coneixedors d'aquest, es va estroncar. No hi va
haver un acord entre els dos  ajuntaments i la Generalitat o el servei de transport. Sabíem que això
s'havia aturat  dos o tres anys. I amb la voluntat dels dos ajuntaments han volgut reprendre-ho i
continuar i millorar, si podia ser com tots volem, aquest servei. Per tant, érem coneixedors, la feina
prèvia ha servit per millorar ara el que estem fent, i que esperem. Jo no vull dir que sigui total ja que
això es farà, perquè sempre hi ha coses, i vostès ho saben molt bé, perquè a vostès també se'ls va
estronca, doncs dir doncs que, sí, que érem coneixedors i ho estem millorant. Sobretot, donar les
gràcies  a  tot  l'equip  de  tècniques  d'hores  i  serveis  i  al  regidor,  que  estan  fent  una  feina  molt
important. I a cinc bandes, farà si no es debat, és preguntaresposta. 

La segona pregunta és si se signarà a cinc bandes. De moment, ho estem signant a dues
Tenim  dues  preguntes  més,  sobretingudes  una,  en  relació  amb  l'autobús  interurbà.  No  s'havia
trencat res. Sap l'alcaldessa que l'abril del 2022, gràcies a aquest informe, no es van trucar res, a
l'abril  del 2022 es van posar en marxa dues línies de funcionament d'autobús entre l'Hospitalet i
Montroig, Miami, amb Reus i Tarragona. Primer es va posar en marxa el 2022.De la línia que estem
acordant. No dic del que s'havia fet prèvia, simplement era coneixedora, s'està utilitzant i adono per
fet. Estem parlant del que vostè m'ha preguntat i el que s'ha preguntat s'havia tallat i ara ho han
continuat.

El següent bloc de preguntes?



El  següent  bloc  de  preguntes  fa  relació  amb  aquestes  converses  que  s'han  mantingut  al
Departament  d'Educació.  Vau  informar  que  us  havíeu  reunit  amb  la  Directora  Territorial
d'Ensenyament. Doncs ens consta, i així crec que ho vau dir també, en la comunicació a través dels
mitjans de comunicació, el Govern de la Generalitat està més proactiu i vol donar resposta a les
demandes  del  territori,  escolta  els  municipis  i  tothom,  independentment  dels  colors  polítics  dels
governs municipals.  Una cosa bastant  diferent  del  que ens vam trobar  en el  mandat  passat.  La
nostra  pregunta  és  que  va  relacionada  amb  l'exposició  que  estic  fent.Al  nostre  municipi  tenia
moltíssimes  reivindicacions  sobre  qüestions  de  competència  de  la  Generalitat.  Veieu  que  la
Generalitat estigui més proactiva en la qüestió de les línies educatives de l'escola Valdelors que es
van perdre? Recuperarles. 

Al que contesta la Regidora Yolanda Marqués: Es refereix al professorat? Sí, al professorat

Sí.  Quan  vam anar,  els  hi  vam exposar,  un  cop  més,  la  problemàtica  que  hi  havia  a  l'escola
Valdelors  ho vam veure amb bons ulls, perquè, de fet, el passat 5 de febrer, ahir, sí, ahir, es va
matricular un nen nou. Llavors, amb aquest nen nou sumava ja passaven de 20 a 21 alumnes a
infantil, i això era el que feia saltar aquest 0,5 més de mestre que necessitaven a l'aulari Infantil de
l'escola Valdelors. Llavors, diguem que ha sigut un bueno, causa afecte, no?Nova matrícula, això
supera els 20 alumnes, que és la xifra màxima que manté el departament. Al passat 21 tenim nou
professorat.

La Regidora Ma José pregunta si ja està el professor a l'Escola de Valdelors? S'està planificant de
cara al nou curs.

La Regidora Yolanda Marquès contesta:»La incorporació serà immediata. El que no sé és com va
ser ahir la incorporació del nen, no sé si avui ja estava el professorat. Entenc que no, que això té
uns 34 dies de flexibilitat,  perquè al  final  has de fer  la petició,  buscar  la borsa,  trucar al proper
professor que sigui de la borsa, i s'entén que hi ha uns dies flexibles entremig.»

La  Regidora  Ma José pregunta:Vau parlant  d'aquesta  conversació  amb la  directora  territorial  d'
Educació sobre la renovació del conveni de l'horari de l'escola més tard. Regidora.

La Regidora Ma José pregunta:»Sí, també va ser un tema que Bé, de fet, era el tema principal que
portàvem a la taula. Els vam comentar com estava, si estaven predisposats a firmar aquest nou
conveni,  perquè recordem que l'anterior estava caducat des de 2019, el que ens van dir és que,
mentre que no estiguin aprovats els pressupostos de l'Estat,  els generals,  i  el  de l'Estat  i  de la
Generalitat, dels dos, perquè un correspon a l'altre. Ens van dir que no podrien saber quina quantitat
destinaven a el que són inversions en el Departament, llavors aquest conveni s'havia d'esperar una
miqueta fins que no estiguessin aprovats aquests pressupostos.

La Regidora Ma José: En el suposat cas que es retari molt la signatura d'aquest conveni, l'equip
d'ego continua amb la idea de posar en un calaix el projecte i fer esperar als alumnes de P3, P4, que
encara hi pesin, que encara estan en barracons I, per tant, no ha d'avançar aquesta inversió per part
de l'Ajuntament. Continuo amb aquesta idea.

La Regidora Yolanda Marqués:
Com bé has dit, el projecte el tenim, en un calaix el tenim aprovat damunt la taula. En el moment que
es firmi aquest conveni serà el primer que executarem, però sí que és veritat que sense veure el
conveni, sense veure el que ensenyament es pot comprometre, nosaltres tampoc ens avançarem,
perquè,  torno a repetir,  el  conveni  estava caducat des de 2019,  el projecte  ha sofert  en aquest
temps, en aquesta espera, un augment d'un milió a un 2,4mili ons, és a dir, més del doble, i això ara
mateix el nostre Ajuntament no ho pot assumir, menys encara quan és una inversió que li pertoca
100% al Departament d'Ensenyament, no a un Ajuntament. Llavors, el que nosaltres volem fer és
esperar aquest conveni, que es comprometin a ajudar en el nou edifici, en el nou aulari, i llavors, a
partir d'aquí, parlem, sentem-nos i portem el projecte endavant.

La  Regidora Ma José Gómez:Simplement  és  en relació  a esta afirmació  que  ha  dit  que no és



competència municipal. Si sap la regidora que la propietat de l'escola mestral és de l'ajuntament. És
a dir, en el seu dia la va executar l'Ajuntament. Per tant, és molt qüestionable això.

La Regidora Yolanda Marqués:.  Bé, les coses han canviat.  Allò potser fa 30 o 40 anys que està
l'escola mestral construïda. Sí que hi ha una titularitat municipal, jo això no ho discuteixo, però ara
les inversions, el que és construcció nova, pertoca al Departament. El que li toca als municipis, als
ajuntaments, és la part de manteniment, i així ho estem fent a dia d'avui.

El manteniment de l'escola mestral ens pertoca a nosaltres, però tot el que és inversió li pertoca al
Departament.  I  li  el  dia  4,  o  sigui,  dilluns,  dimarts,  ens  vam reunir  amb els  serveis  tècnics del
Departament d'Ensenyament. Vam venir a fer una valoració dels barracons que hi ha a P3, P4 i P5,
perquè aquesta va ser una altra part de la reunió que vam mantenir amb ells, que es comprometien
que fins que no estigués a l'Aulari els millorarien o canviarien si fos necessari. Vam tenir aquesta cita
amb ells, vam vindre a veure'ls in situ i es van comprometre que estan en molt mal estat i s'han de
fer inversions de millora. Aquestes inversions de millora corren a càrrec del Departament, no corren
a càrrec de l'Ajuntament.
Per què? Perquè és un mobiliari d'ells, perquè és un edifici d'ells i al final ells són els encarregats de
fer aquestes inversions. L'Ajuntament fa petits manteniments, manteniments de dia a dia, però el
que és una inversió grossa depèn del Departament.

Moltes gràcies, regidora. 

Es fan els precs per la Regidora Ma José Gómez:
Bé, és en relació amb l'acord d'increment de les tarifes del subministrament de l'aigua. Preguem que
no feu jocs de paraules. Les tarifes que s'han aprovat avui suposen un increment del 79, que té més
conceptes, sí que és cert que incrementa un 25%. Disculpi,  però les tarifes, que no feu llocs de
paraules i preguem que en la comunicació institucional que demà surti informe d'aquests increments
que afecten la butxaca dels veïns i veïnes del nostre municipi.el segon parell i últim, si els meus
companys  no  tenen  res  més,  d’un  nidó  de  factura  sense  proposta  de  despesa  que  hi  ha  a
l'Ajuntament vinculades a un departament concret. Aneu amb compte aquest és el prec, perquè això
pot afectar el període mig de pagament, que ja sabeu que per llei són 30 dies. Per tant, milloreu una
miqueta la gestió econòmica de les factures. Gràcies.

Regidor Sergi Saladié pel grup municipal de la CUP-AMUNT es formulen els següents precs:

1. Portem un any i mig de legislatura i ningú està notant EL CANVI que tant havíeu pregonat en
campanya electoral. Continueu amb esdeveniments, festes, fotos i protocols. Demanem que us
poseu a planificar i treballar pel futur postnuclear del municipi, o com a mínim no us dediqueu a
votar en contra sistemàticament de les propostes que fem la CUP.

2. Sigueu més coherents:  Aproveu declaracions de suport als damnificats  per la DANA al País
Valencià, però voteu en contra de tenir actualitzats els plans de protecció civil i el PENTA del
nostre  municipi.  O  porteu  al  programa  electoral  millorar  l’accessibilitat,  i  voteu  en  contra
d’elaborar un pla d’accessibilitat municipal amb temps suficient.

3. Compliu les propostes d’acord que aprova el Ple, com per exemple:

 Elaboració d’un Pla Integral del Patrimoni (novembre 2023)
 Elaboració  nou  reglament  de  participació  de  regidors  i  grups  municipals  als  mitjans  de

comunicació municipals (febrer 2024)
 Pla municipal d’habitatge (març 2024)

Va sortir fa poc una noticia que diu que al municipi som el 5è de la província de Tarragona amb
els preus més alts de compra d’habitatge. Més de 2.000€/m2.

4. Poseu-se a treballar per solucionar d’una vegada per totes el problema de la carretera C44 al
seu pas pels nuclis d’interior i a l’entrada de l’Hospitalet. A finals d’octubre l’Hospitalet va tornar
a quedar incomunicat amb la inundació de totes les entrades sortides. Portem més d’un any
demanant que s’iniciïn els tràmits per solucionar aquest problema, s’encarreguin els estudis i
projectes que facin falta i es programin les actuacions. Al darrer Ple de setembre vam portar
una moció per tal que se signés un conveni amb el Servei Català de Trànsit per elaborar un
Treball Tècnic per a la reurbanització de la C44. L’equip de govern hi vau votar en contra. Als



pressupostos hi vam presentar esmenes i al·legacions per tal que s’iniciïn els estudis pertinents,
i també hi heu votat en contra.

5. Fa un any vau votar en contra d’actualitzar els Plans de Protecció Civil i reforçar el Departament
de Protecció Civil,  al  novembre passat  hi vau tornar  a votar  en contra, i  avui  un altre cop.
Portem dos anys amb els Plans de Protecció Civil caducats, amb un PENTA desactualitzat des
de 2009, i valtros com si sentíssiu ploure. No digueu mentides dient que Bombers us està dient
que ho feu molt bé, això ja ho va dir la regidora Olmo, ho vaig demanar per escrit i després em
va respondre dient que no hi havia cap informe.

6. Per cert, fa unes setmanes va caure una antena de la Casa de la Vila on, segons tenim entès hi
havia sistemes de comunicacions i  registradors de radioactivitat del PENTA. Encara no s’ha
reposat. Reposeu-la.

7. Fa més d’un any que us vam demanar de fer xerrades informatives i de debat sobre el projecte
de l’ATI a la CN Vandellòs2. Vau dir que les faríeu a principis d’any passat. Un any més tard i
encara no les heu fet.

8. Formació a la ciutadania en emergència nuclear. Us hem demanat reiteradament fer formacions
a la ciutadania i no feu res. Ara us ho hem tornat a portar i també hi heu tornat a votar en contra.

9. Estacions  meteorològiques  oficials.  Alguns  veïns  ens  fan  notar  que  les  estacions
meteorològiques municipals no sempre funcionen bé i que no estan homologades pel  Servei
Meteorològic  de  Catalunya.  Demanem  que  estudieu  la  possibilitat  d’instal·lar  estacions
meteorològiques homologades pel METEOCAT.

10. Aclariu les restriccions d’aigua als nuclis d’interior. Vam registrar instància per conèixer l’estat
del Pou Beltran que abasteix Vandellòs i Masboquera, i la resposta és que està millor que mai,
amb un increment de l’aforament durant els darrers anys, tot i  la sequera. Aleshores, perquè
tenim restriccions als nuclis d’interior i, per exemple, perquè teniu les fonts tancades?

11. Definir ús Clínica Rural de Vandellòs A tots els plens anteriors hem demanat/preguntat al govern
municipal sobre la rehabilitació de l’edifici de la Clínica Rural Vandellòs i si hi estava prevista la
construcció d’habitatge social per a gent jove. L’equip de govern heu anat responent que esteu
estudiant diferents alternatives d’usos, però a dia d’avui no ens heu informat de res. Demanem
que definiu quins usos es té previst de donar. Encara millor,  obrir  una consulta  al poble per
decidir entre tothom.

12. Canvieu la ubicació i dignifiqueu l’àrea d’autocaravanes de Vandellòs rep nombroses crítiques a
les diferents aplicacions especialitzades en camper, i realment hi ha pocs usuaris. Està al costat
de la carretera, de la deixalleria, i està ple de caquetes de gos.

13. Millora de la gestió de les aigües residuals als nuclis d’interior. Masboquera i Masriudoms no
tenen depuradora. Avui ens ha semblat sentir que la regidora de Medi Ambient deia algo sobre
això. Va ànims!

14. Perfil Instagram Turisme, després d’un any demanant-ho heu canviat a mitges el nom del perfil
de Turisme a Instagram. Ara cal que canvieu la denominació de Vall de Llors per Vandellòs. Vau
dir que ho estudiaríeu i valoraríeu, i no feu res. Naltros hem fet una consulta a la ciutadania com
les que feu vosaltres (p.e. canvi data festiu Vandellòs), i ens la ciutadania de Vandellòs demana
que feu efectiu el canvi de nom tal com Vandellòs es mereix.

15. Millora dels camins rurals. A tots els plens que us ho hem demanat/pregat, heu anat dient que
ho arreglaríeu.  Vau posar  quatre pedaços al camí de Remullà i  no heu fet res més. Ara us
gastareu 120.000€ em posar formigó al camí dels Graus de Castelló, amb l’excusa de l’extinció
d’incendis, quan Bombers té prohibit passar per allà. Un despropòsit. Mentre la resta de camins
segueixen fent un drap.

16. Cal que milloreu la nostra xarxa de sendes empedrats i protegir-los de les motos, que es un
descontrol!

17. Instal·lació de desfibril·ladors en espais públics exteriors de Vandellòs. 

Després de deu plens i més d’un any demanant-ho, al setembre en vau posar un a la Plaça Drs
Gil-Vernet. Cal que en poseu un altre tal com us hem anat insistint. Un lloc adient seria l’entorn
escolar.



18. Pla de Municipal de Gent Gran. Al Ple del 30 de maig de 2024 el Grup Municipal de la CUP vam
presentar una proposta per a l’elaboració d’un Pla Municipal de Gent Gran, i l’equip de govern
(Més Municipi-JUNTS, Acció Municipal-ERC, FIC i PP) hi vau votar en contra. Ara heu anunciat
que el fareu. Benvinguts sigueu, i poseu-vos a treballar per fer-lo realitat el més aviat possible.
La nostra gent gran s’ho mereix.

19. Retirada  dels  contenidors soterrats. Portem tots el  plens  de la legislatura  demanant  que els
retireu, heu anat dient que sí que sí, i resulta que els contenidors soterrats continuen a la via
pública sense cap ús i molestant. I a més, ara hi ha una partida als pressupostos per fer-ho, i
mentre a Hospitalet sí que els heu començat a retirar, a Vandellòs encara no els heu retirat i
estan molestant.

20. Clots a diversos carrers, places i voreres, o faroles que semblen discoteques,... Vau dir que ho
solucionaríeu, i no tant sols no ho heu solucionat sinó que ara encara hi ha més desperfectes.

21. Solucioneu el problema amb el mur del Carrer Nou de Vandellòs. Encarregueu les obres per
refer-lo  i  alinear-lo  amb  el  carrer.  Ara  està  generant  molts  problemes  als  veïns.  Instància
registrada 30/10/2024.

22.  Encara que en hagueu votat en contra d’elaborar el Pla Municipal d’Accessibilitat, us demanem
que, igual que heu fet amb el Pla de Gent Gran, us poseu a treballar per fer-lo realitat el més
aviat possible.

23. Al ple del mes de febrer de fa un any vam aprovar una moció nostra per constituir un grup de
treball  per  a  la  modificació  el  reglament  de  participació  en  els  mitjans  de  comunicació
municipals.  Ha passat un any i no tenim cap novetat.  Mentrestant,  des del govern municipal
s’està incomplint la llei i se’ns aplica la censura i se’ns prohibeix al grup municipal de la CUP a
publicar noticies als canals d’informació municipals com son la Revista o les xarxes socials o la
web de l’Ajuntament. Ara teniu un requeriment que us ha fet arribar el Síndic de Greuges en
resposta a una queixa que li vam fer arribar, on us insta a permetre l’ús de TOTS els mitjans de
comunicació municipals a TOTS els Grups Municipals, tal com marca la normativa.  O també
fareu cas omís al que us diu el Síndic de Greuges?

Demanem que es deixi de fer ús partidista de la Revista i les xarxes socials de l’Ajuntament i es
doni  veu a  la  diversitat  política  de  l’Ajuntament,  tal  com us  reclama l’informe del  Síndic  de
Greuges que heu rebut.

24. Hi ha un pressupost de més de 300.000€ per fer el  projecte de reforma del Camp de futbol
Vandellòs. Us demanem que us poseu a treballar-hi el més aviat possible, i no ho deixeu per
finals de legislatura.

25. Demanem que  l’Ajuntament  assumeixi  els  SAV  en  estalvi  energètic  i  autoconsum i  agrari  i
cadastral, tal com fan altres ajuntaments. Així aquests serveis tant necessaris podrien arribar a
tots els nuclis i més hores al mes. Ara, amb mitjans de la CUP només podem assumir prestar-los
un cop al mes a Vandellòs: el passat dimarts 28 de gener Energètic; i demà divendres de 9 a
11h. Agrari i Cadastral.

26. Demanem que es contracti  un tècnic de Protecció Civil  i  es reforci  aquest  departament  dins
l’Ajuntament.  No  pot  ser  que  un  municipi  amb  tants  riscos  com  tenim  (nuclear,  tèrmica,
autopista,  ferrocarril,  inundacions,  incendis  forestals,...,  no  tinguem cap  persona  treballant  a
temps complert en Protecció Civil, i el Departament funcioni a temps parcial amb hores que hi
dedica un Policia Local.

27. En relació a l’Expedient 379/2025. Donar compte del decret de l'Alcaldia d'aprovació de factures
del mes de gener de 2025.

Decret de data 24 de gener (cinc dies abans de les comissions) en el que l’alcaldessa aprova el
pagament de 650.930,37€ sense passar per la comissió de serveis interns, com sempre s’ha de fer.

L’argument  que  vau  donar  que  durant  el  gener  no  teniu  temps  de  convocar-la  per  qüestions
d’agenda. Durant el mes de gener s’han celebrat dos Juntes govern (9 i 15 de gener).

Hi havia factures per pagar des del mesos de juliol, agost i setembre passat per un total de 30.000€.
Valtros que tan un queixeu que els socialistes tenien factures pendents de pagar.

A més com sempre adverteix l’interventor en els seus informes, hi ha un munt de factures que es
paguen per prestació de serveis que s’han saltat el procediment licitatori i de publicitat que garanteixi



els principis d'eficiència, lliure concurrència i igualtat de la contractació municipal:

En aquest cas:

100% de les factures de contractació menor de l’Ajuntament

Gairebé el 50% (44,34%) de la resta de factures de l’Ajuntament

I  el  100% de totes les factures que han pagat  els  Patronats (Música,  Mitjans Comunicació,  Llar
Infants)

L’interventor  us  recorda  que  les  contractacions  menors  haurien  de ser  l'excepció  i  no  la  norma
general a l'hora de tramitar les contractacions públiques, havent de complir amb principis bàsics com
la publicitat, la igualtat o la concurrència.

És a dir, que ve a dir que aquí una part de la prestació de serveis s’adjudiquen a dit.

Demanem més transparència i que no es torni a repetir aquesta pràctica.

28. Realització de plens rotatoris entre els diversos nuclis de població. Sempre dieu que no, però
continuem insistint. Tots els habitants del municipi tenen el mateix dret a que els plens es facin
al seu nucli de població.

Agrair la tasca del conjunt de treballadors i treballadores dels serveis d’intervenció i de secretaria,
així com dels serveis tècnics de l’Ajuntament per tota l’atenció que ens dispensen quan els fem
qualsevol sol·licitud d’informació.

Per l’Alcaldessa es manifesta:Bé, sí que vull acabar el ple dient, doncs, que, com que normalment,
doncs, aquestes torns de preguntes i precs són molt reiteratius, ple a ple, i perquè la dinàmica sigui
molt més àgil, sí que farem, com diu molt bé el rom, farem una junta de portaveus, on aquí decidirem
tot  això.  S’ahuria  d'haver  fet  al  principi  del  mandat,  però  sempre  hi  som  a  temps.  Per  tant,
moltíssimes gràcies a tothom. Ja direm a la resta de grups polítics quin dia.»

I no havent més assumptes per tractar per l’Alcaldessa es dóna per finalitzada la sessió.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT



Conveni de col·laboració entre el Departament d’Interior i Seguretat Pública i 
l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant per a la seva adhesió a la Xarxa de 
Radiocomunicacions i Emergències de Seguretat de Catalunya (Rescat) en l’àmbit de 
les policies locals.

HI INTERVENEN

D’una banda, [nom i cognoms del secretari o secretària, sense senyor/senyora], secretari 
general/secretària general del Departament d’Interior i Seguretat Pública, que actua en nom i
representació d’aquest Departament per delegació del conseller/de la consellera en virtut de 
l’article 1.d) de la Resolució INT/81/2011, de 18 de gener, de delegació de competències del
conseller d’Interior en el secretari general del Departament d’Interior.

De l’altra, [nom i cognoms de l’alcalde o alcaldessa, sense senyor/senyora], 
alcalde/alcaldessa de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, en virtut de l’Acord 
de la Junta de Govern Local/del Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 
que el/la faculta per signar aquest Conveni.

Les dues parts es reconeixen mútuament la capacitat legal per formalitzar aquest Conveni i

MANIFESTEN

1. El Departament d’Interior i Seguretat Pública, en compliment de les competències que 
exerceix en matèria de seguretat i emergències, té la responsabilitat en la gestió de la Xarxa
de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya (d’ara endavant, xarxa 
Rescat).

2. La xarxa Rescat és una xarxa de radiocomunicacions mòbils, creada mitjançant el Centre 
de Telecomunicacions i Tecnologies de la Informació de la Generalitat de Catalunya (CTTI), 
que dona servei de manera transversal a diferents col·lectius en l’àmbit de la seguretat i les 
emergències. La seva finalitat és facilitar la tasca de cadascun d’aquests col·lectius, 
augmentant-ne l’eficàcia i eficiència i permetre una millor coordinació entre ells. 

3. La xarxa Rescat es basa en la tecnologia TETRA i es caracteritza per un ús eficient de la 
banda de freqüències de seguretat i emergències, la possibilitat de comptar amb 
comunicacions xifrades, una bona cobertura en els àmbits urbà i rural i la capacitat d’establir
comunicacions entre grups d’usuaris de forma independent, o bé activar grups comuns per 
facilitar-los la coordinació. 

4. La xarxa Rescat és propietat de la Generalitat de Catalunya i la seva gestió tècnica ha 
estat encomanada pel Departament al Centre de Telecomunicacions i Tecnologies de la 
Informació de la Generalitat de Catalunya. 
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5. Per l’Acord del Govern GOV/174/2022, de 30 d’agost, pel qual es modifica l’organització 
de la direcció i gestió de la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de 
Catalunya (Rescat), el Consell Rector de la Xarxa Rescat n’és el màxim òrgan de direcció, 
en defineix les funcions i determina la forma de representació de l’Administració local de 
Catalunya en aquest òrgan col·legiat. 

6. La Llei 4/2003, de 7 d’abril, d’ordenació del sistema de seguretat pública de Catalunya, 
estableix que integren el sistema de seguretat pública de Catalunya les autoritats amb 
competències en la matèria i els serveis dependents de les administracions respectives, i 
també, els òrgans de coordinació i participació ciutadana. El sistema de seguretat pública de
Catalunya té per finalitat contribuir al desenvolupament de polítiques públiques de prevenció 
i protecció eficaces en l’assegurament dels drets i les llibertats dels ciutadans, la preservació
de la convivència i el foment de la cohesió social. Així mateix, l’apartat 5 de l’article 5 de la 
Llei estableix que el Govern, sobretot per mitjà del departament titular de les competències 
en matèria de seguretat pública, i els ajuntaments han de promoure, en el si dels òrgans 
conjunts, la planificació operativa dels seus serveis de seguretat i l’assignació eficient i 
l’aprofitament conjunt dels recursos, la integració dels sistemes d’informació policial i 
l’homogeneïtzació dels estàndards organitzatius i operacionals.

En virtut d’això, les parts decideixen subscriure el present Conveni de col·laboració per a 
l’adhesió de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant a la xarxa Rescat, mitjançant 
els següents

ACORDS

1. Objecte i finalitat del Conveni

L’objecte d’aquest Conveni és regular les condicions generals d’adhesió de l’Ajuntament de 
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant a la xarxa Rescat, amb la finalitat de cobrir les necessitats 
de comunicació dels serveis d’emergència i seguretat de la Generalitat de Catalunya i de les
administracions locals de Catalunya que s’hi adhereixin. 

2. Obligacions del Departament

El Departament s’obliga a:

a) Garantir la continuïtat i l’evolució de la xarxa Rescat en els propers anys, i la seva 
disponibilitat per a l’Ajuntament, sempre que les condicions econòmiques de la Generalitat 
ho permetin.

b) Assegurar que els costos d’inversió en infraestructura de la xarxa Rescat els assumeix la 
Generalitat de Catalunya, per la qual cosa no es repercutiran a l’Ajuntament.

c) Informar l’Ajuntament dels contractes d’explotació o assistència tècnica de la xarxa 
Rescat i de la previsió de l’evolució de la mateixa xarxa que puguin afectar el que estableix 
aquest Conveni, amb prou antelació.
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d) Oferir a l’Ajuntament un servei integral d’explotació de la xarxa Rescat que, mitjançant el 
Centre d’Operacions Rescat (en endavant, COR), proporcioni a l’Ajuntament, entre d’altres, 
un servei per atendre les incidències que puguin afectar el funcionament de la xarxa Rescat i
dels seus terminals, utilitzant els recursos necessaris per solucionar-les. Aquest servei 
complementarà, per tant, el manteniment dels equips terminals ofert per les empreses 
subministradores. 

3. Obligacions de l’Ajuntament

L’Ajuntament s’obliga a:

a) Utilitzar de forma adequada els sistemes de comunicacions, respectant les normes d’ús i 
les condicions tècniques que hi siguin aplicables.

b) Adaptar l’ús de la xarxa a les instruccions rebudes, en qualsevol moment, de la direcció 
de la xarxa Rescat.

c) Seguir les instruccions de la direcció de la xarxa Rescat per garantir la seguretat i l’ús 
eficient de la xarxa.

d) Facilitar al Departament la informació funcional i organitzativa de l’Ajuntament que sigui 
necessària per tal d’ajustar els plans de numeració i la configuració dels grups de la xarxa 
Rescat, tant com sigui possible, a la seva organització.

e) Informar el Departament amb prou antelació sobre noves necessitats detectades per 
l’Ajuntament amb relació a la xarxa Rescat, de manera que es disposi d’un termini adequat 
per poder estudiar la viabilitat de la solució tècnica. 

f) Assegurar que tots els usuaris de terminals de la xarxa són membres o col·laboradors de 
serveis de seguretat i emergències i obligar-se de forma explícita a no permetre que utilitzin 
els terminals donats d’alta a la xarxa Rescat usuaris amb altres funcions alienes a la 
seguretat i les emergències del municipi, llevat d’aquells a qui el Departament autoritzi 
explícitament.

g) Participar en els costos de manteniment, operació, transport, arrendament d’espais, 
control i gestió de la xarxa Rescat que no es prestin amb caràcter general. Aquests costos 
hauran de ser validats per l’Oficina Rescat, d’acord amb l’annex tècnic.

h) Autoritzar gratuïtament la instal·lació d’equipament tècnic de Rescat en espai municipal, si
el funcionament òptim de la xarxa ho requereix. Aquesta autorització s’ha de formalitzar 
mitjançant el conveni de col·laboració corresponent per a la instal·lació d’aquest 
equipament, que s’ha de subscriure en el termini màxim de quatre mesos des de la data de 
comunicació de la necessitat per part de la Generalitat.

i) Adquirir terminals que estiguin homologats per la xarxa Rescat, a fi de garantir la 
compatibilitat dels equips amb els estàndards de la tecnologia TETRA i les especificacions 
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de la xarxa Rescat, i assumir el cost de l’adquisició i de manteniment del material, tal com es
detalla a l’acord 6. 

j) Assumir el compromís que tots els equips i accessoris de la xarxa Rescat adquirits només 
seran mantinguts pel COR, el qual gestionarà directament amb les empreses 
subministradores la reparació dels equips avariats i s’encarregarà de totes les gestions per 
resoldre les incidències que afectin els equips terminals (excepte material fungible). Per tal 
de facilitar aquesta gestió i poder oferir un servei àgil i eficient amb uns temps de resposta 
adequats, el COR, quan rebi un equip avariat de l’Ajuntament, en facilitarà provisionalment 
un altre d’operatiu de la mateixa marca i model amb la mateixa configuració, la mateixa 
programació i la mateixa identitat. Una vegada s’hagi reparat el terminal de l’Ajuntament, el 
COR el retornarà a l’Ajuntament i recollirà el terminal provisional, tal com es detalla a l’acord 
6. 

k) Adquirir directament el material fungible a què fa referència el paràgraf anterior i els 
paquets d’instal·lació de terminals mòbils quan siguin necessaris per canvi de vehicle.

l) Facilitar informació periòdica relativa a les incidències d’emergències policials, així com 
d’activitats del municipi derivades de la participació en els plans de protecció civil. En tot cas,
als efectes de l’aplicació d’aquest Conveni, és obligatori presentar en el primer trimestre de 
l’any la memòria dels serveis prestats l’any anterior, les dades registrals de delictes, faltes i 
incidències diverses i les dotacions de recursos humans i materials, d’acord amb l’article 
24.6 de la Llei 4/2003.

m) Permetre la instal·lació a les seves dependències dels equips de la Xarxa d’Alarmes i 
Comunicacions (XAC) que preveu l’article 22 de la Llei 4/1997, en els termes de l’article 21 
del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març.

n) Actualitzar, com a mínim un cop l’any, els telèfons, adreces de correu electrònic i números
de fax dels responsables amb qui hagi de contactar la Direcció General de Protecció Civil en
cas d’activació d’algun pla d’emergència de protecció civil (alcalde, policia local, CRA, tècnic 
de protecció civil, etc.).

o) Facilitar, en el format compatible amb sistemes d’informació geogràfica que fixi la Direcció
General de Protecció Civil, la informació geogràfica propietat del municipi relativa als plans 
d’actuació municipals que l’afectin (elements vulnerables, ubicació de mitjans i recursos, 
punts negres en zones inundables, etc.).

p) Facilitar informació de les sancions de trànsit per carnet per punts, memòria d’activitats i 
serveis.

q) En cas que l’Ajuntament requereixi altres serveis que pugui incloure la xarxa Rescat, però
que no es presten amb caràcter general, com les cobertures d’interiors d’edificis, aquests 
serveis seran a càrrec de l’Ajuntament i hauran de ser validats per l’Oficina Rescat. 
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r) En cas que l’Ajuntament adquireixi nous dispositius per emprar en la xarxa Rescat, haurà 
de comunicar al Departament aquesta adquisició eventual com més aviat millor.

s) L’Ajuntament es compromet a avisar el COR cada vegada que detecti un mal 
funcionament o avaria del servei. 

t) L’Ajuntament es compromet a tractar les comunicacions rebudes per mitjà de la xarxa 
Rescat de manera segura pel seu contingut confidencial, d’acord amb la normativa de 
protecció de dades.

4. Clàusula de reciprocitat de la informació

El Departament i l’Ajuntament es comprometen mútuament en la reciprocitat de la informació
sobre emergències policials i de protecció civil en el marc de la Junta Local de Seguretat, 
d’acord amb els principis que recull l’article 21 de la Llei 4/2003, per donar compliment al 
que disposen els articles 22 i 23 de la mateixa Llei, relatius a la informació estadística i a 
l’elaboració d’informes de seguretat. 

5. Costos d’explotació de la xarxa Rescat

El servei de manteniment, operació, transport, arrendament d’espais, control i gestió de la 
xarxa Rescat serà gratuït per a l’Ajuntament. 

6. Adquisició de terminals 

L’Ajuntament es compromet a adquirir els terminals i accessoris Rescat que necessiti, i a 
contractar-ne el manteniment, amb les mateixes condicions d’homologació i compatibilitat 
tecnològica amb la xarxa exigides en les contractacions de terminals i accessoris del 
Departament. 

L’Ajuntament pot adquirir l’equipament segons el procediment de contractació que estableixi 
garantint la compatibilitat dels equips amb els estàndards de la tecnologia TETRA i les 
especificacions de la xarxa Rescat. 

7. Costos corresponents al servei Centre d’Operacions Rescat (COR)

El servei integral d’incidències del COR serà gratuït per a l’Ajuntament.

8. Representació en el Consell Rector de la Xarxa Rescat

La representació en el Consell Rector es farà d’acord amb el que estableix l’Acord 
GOV/174/2022 o una norma posterior que el reguli. 

L’Ajuntament estarà representat en el Consell Rector a través de la participació dels vocals 
de l’Administració local en aquest òrgan, designats per l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques i la Federació de Municipis de Catalunya.

9. Protecció de dades i deure de confidencialitat
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Les parts es comprometen a considerar confidencial la informació tècnica, comercial o de 
qualsevol altra naturalesa que rebin de l’altra part. En conseqüència, es comprometen a no 
divulgar aquesta informació a tercers sense consentiment exprés de l’altra part.

Els signataris d’aquest conveni de col·laboració s’obliguen al compliment del que estableixen
el Reglament (UE) 2016/679, del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril de 2016, 
relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de dades personals i a
la lliure circulació d’aquestes dades i pel qual es deroga la Directiva 95/46/CE (RGPD) i la 
Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels 
drets digitals, en relació amb les dades personals a les quals tinguin accés durant la vigència
d’aquest Conveni.

L’annex al present conveni conté informació tècnica que ha de ser protegida i, per tant, no 
ha de ser objecte de publicació, d’acord amb el previst a l’article 7.1 en relació amb els 
articles 8.1.f) i 21.1.a) de la Llei 19/2014, del 29 de desembre de transparència, accés a la 
informació i bon govern.

Aquesta clàusula no expira amb la resolució d’aquest Conveni, i les parts es comprometen a
complir-la fins al moment en què la informació esdevingui de coneixement públic, d’acord 
amb el marc jurídic aplicable vigent.

10. Condicions tècniques 

Els usuaris de l’Ajuntament disposaran de la xarxa Rescat amb els mateixos nivells de 
qualitat i disponibilitat que els definits per a la resta d’usuaris del servei de la Generalitat de 
Catalunya.

Les condicions tècniques i funcionals amb base a les quals s’ha de prestar el servei objecte 
d’aquest Conveni estan recollides a l’annex, Condicions tècniques del servei de 
radiocomunicacions. En el futur es podran afegir altres annexos que el modifiquin i que 
s’hauran de numerar a continuació de l’annex inicial.

En cas que un terminal de l’Ajuntament donat d’alta a la xarxa provoqui algun tipus d’avaria, 
bloqueig o mal funcionament de la xarxa Rescat, es donarà de baixa temporalment fins que 
es comprovi que funciona correctament.

11. Modificacions del Conveni

En cas que en un futur es modifiqui el Conveni, s’ha de fer de conformitat amb l’article 49.g) 
de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 

Si s’afegeixen annexos que modifiquen el Conveni, s’ha de fer a través de la signatura 
d’addendes. En cas que sigui necessari modificar l’annex inicial, la modificació s’haurà 
d’aprovar mitjançant un acord del Consell Rector, sense necessitat de formalitzar una 
addenda. 
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12. Annex

Forma part d’aquest Conveni l’annex Condicions tècniques del servei de 
radiocomunicacions.

13. Vigència del Conveni, pròrrogues i resolució 

L’adhesió de l’Ajuntament a la xarxa Rescat serà vigent a partir de la signatura del Conveni i 
operativa a partir de l’activació dels terminals corresponents.

Aquest Conveni té una durada de quatre anys i es pot prorrogar per un màxim de quatre 
anys més. La pròrroga s’haurà d’acordar de manera unànime abans que finalitzi el termini 
previst en el Conveni, d’acord amb l’article 49.h.2n de la Llei 40/2015.

No obstant això, el present Conveni s’extingirà si es dona alguna de les causes de resolució 
que es detallen a continuació:

a) El transcurs del seu termini de vigència sense que se n’hagi acordat la pròrroga.

b) L’acord unànime de tots els signants.

c) La voluntat unilateral d’una de les parts, prèvia denuncia comunicada a l’altra part amb 
una antelació de dos mesos.

d) L’incompliment de les obligacions i compromisos assumits per algun dels signants. En 
aquest cas, qualsevol de les parts podrà notificar a la part incomplidora un requeriment 
perquè compleixi en un determinat termini les obligacions o compromisos que es consideren
incomplerts. El requeriment s’ha de comunicar al responsable del mecanisme de seguiment, 
vigilància i control de l’execució del Conveni i a l’altra part signant. Si transcorre el termini 
indicat en el requeriment i persisteix l’incompliment, la part que l’hagi dirigit notificarà a l’altra
part que es dona la causa de resolució i s’entendrà resolt el Conveni. La resolució del 
Conveni per aquesta causa comporta una indemnització dels perjudicis causats a la part 
complidora.

e) Una decisió judicial declaratòria de la nul·litat del Conveni.

f) La impossibilitat sobrevinguda, legal o material, de complir-ne l’objecte. 

g) Qualsevol altra causa prevista a la legislació.

14. Règim jurídic i resolució de controvèrsies

Aquest Conveni té caràcter administratiu i obliga les parts signatàries, de conformitat amb 
les previsions acordades, i, en el que no preveu específicament, es regeix per la Llei 
40/2015 i per la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya.
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Les qüestions litigioses que es puguin plantejar sobre la interpretació, la modificació, la 
resolució i els efectes d’aquest Conveni s’han de sotmetre prèviament a la consideració del 
Consell Rector.

Si aquest acord no és possible, correspondrà a la jurisdicció contenciosa administrativa 
resoldre les qüestions litigioses, d’acord amb la Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la
jurisdicció contenciosa administrativa.

I, com a prova de conformitat amb tot el que s’exposa i s’acorda, les parts signen aquest 
Conveni.

El secretari general/La secretària general

P. d. (Resolució INT/81/2011, de 18 de 
gener, DOGC de 24.1.2011)

[Nom i cognoms]

L’alcalde/ L’alcaldessa de [localitat]

[Nom i cognoms]
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1. Objecte

L’objecte d’aquest document és establir les condicions tècniques i funcionals sobre la base 
de les quals l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant ha de prestar el servei de 
radiocomunicacions digitals de grup tancat TETRA (terrestrial trunked radio) mitjançant l’ús 
de la Xarxa de Radiocomunicacions d’Emergències i Seguretat de Catalunya (xarxa Rescat) 
de la Generalitat de Catalunya.

2. Condicions de servei de la xarxa 

2.1 Condicions generals de servei

La xarxa Rescat oferirà al cos de Policia Local de l’Ajuntament els serveis de 
radiocomunicacions de veu i dades. La xarxa Rescat permetrà la comunicació entre els 
grups operatius de l’Ajuntament de forma permanent i fiable.

La xarxa Rescat haurà de suportar les comunicacions de veu i dades SDS simultànies de 
tots els terminals TETRA de la Policia Local en el seu àmbit territorial, de forma contínua i 
permanent.

El servei haurà de reunir les condicions de seguretat i fiabilitat necessàries perquè la xarxa 
tingui els màxims nivells de disponibilitat possibles. La xarxa Rescat garantirà la 
confidencialitat de totes les comunicacions de veu i dades, mitjançant els protocols 
d’autenticació, xifratge i codificació estàndards del sistema TETRA.

2.2 Paràmetres de configuració de la xarxa 

2.2.1 Pla de numeració

Els cossos de policia local tenen assignat el rang de numeració 6xxxxxx. 

A l’Ajuntament se li concedirà un rang de 900 números individuals d’abonat ISSI (Individual 
Subscriber Short Identity). En el cas de la Policia Local de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 
aquest rang va del 6581000 al 6581999

La xarxa preveurà inicialment els terminals següents:

- 3 bases per a la Sala de Comandament Operativa.

- 6 mòbils instal·lats als vehicles de la Policia Local.

- 39 portàtils per als agents.

Els usuaris de la xarxa seran els serveis de la Policia Local de Vandellòs i l’Hospitalet de 
l’Infant.
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2.2.2 Organitzacions i suborganitzacions

Els terminals i grups s’estructuren en blocs organitzatius amb l’objectiu de facilitar la gestió: 
alta i baixa de terminals, assignació de drets i prioritats, etc. L’estructura dels terminals en 
blocs organitzatius permet localitzar-los més ràpidament. Aquesta estructura pot establir 
diferents nivells.

La Policia Local de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant té definides les següents 
suborganitzacions dins de la seva organització: 

2.2.3 Paràmetres de configuració de les organitzacions 

Per a totes les policies locals es fixen els següents valors als paràmetres d’organització en 
relació amb el temps de trucada:
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SUB - ORGANITZACIO (Nivell 2)

Identificador Mnemònic

581 - 1 BASES

581 - 2 MÒBILS

581 - 3 COMANDAMENTS

581 - 4 PORTÀTILS

581 - 5 PROTECCIÓ CIVIL

581 - 6 COORDINACIÓ

Absence time for visiting members 5 minuts

Direct call inactivity time 5 segons

Ind call setup time for called MS 30 segons

Ind call setup time for called TCS client 180 segons

Max duration for emergency call 2 minuts 

Max duration for normal individual call (1) 2 minuts

Max handover time for individual calls 10 segons



(1) El valor d’aquest paràmetre pot tenir una gran incidència sobre l’ocupació de xarxa, per a
aquells terminals que utilitzin la trucada individual. 

2.2.4 Serveis de dades: missatges d’estat i SDS

Els missatges d’estat són missatges curts de dades enviats a través del canal de control 
(s’envia un codi que correspon a un text predefinit). Es defineix el següent rang de 
missatges d’estat:

Rang estats Quantitat

41380– 41389 10

A més, s’inclouen una sèrie de missatges d’estat reservats pel sistema i que són gestionats 
de manera especial per la xarxa, perquè es consideren necessaris en situacions 
d’emergència:

Valor Status Text

0 Petició Emergència

65279 Petició Trucada

65276 Peti.Truc.Urgent

65277 Alerta.Selectiva

Tots els terminals tindran drets per enviar i rebre missatges d’estat i de petició de trucada. 

Tots els terminals tindran drets per enviar i rebre missatges de text SDS al bloc organitzatiu 
corresponent al servidor SDS que tinguin assignat. 

2.2.5 Paràmetres de configuració dels serveis de dades

El servei de dades es configurarà com a “Desactivat” per a totes les flotes de policia local, 
excepte missatges d’estat i SDS.

2.2.6 Trucada individual

Segons el tipus d’usuari, els terminals tindran diferents drets respecte a les trucades 
individuals. La configuració recomanada per a totes les policies locals és la següent:
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- Les bases fixes de la sala de comandament tindran dret a enviar i rebre trucades 
individuals.

- Els terminals de comandaments principals (fins a un màxim d’un 10% total de la flota) 
tindran dret a enviar i rebre trucades individuals.

- La resta de terminals tindran dret a rebre trucades individuals.

2.2.7 Trucada d’emergència

Es podrà definir la trucada d’emergència com una trucada al grup seleccionat en el terminal 
en el moment de fer-la o bé definir el grup al qual es farà la trucada de forma permanent.

Actualment està definit com una trucada al grup seleccionat en el terminal.

2.2.8 Paràmetres de configuració de les trucades entrants i sortints de l’usuari

Quant a les trucades entrants, es defineixen els paràmetres següents:

Presentació d’identificació de terminal que truca 
(CLIP)

SÍ

Eliminació de la restricció d’identificació de 
terminal que truca (anul·lació de CLIR)

NO

Desviament de trucades No activat

Quant a les trucades sortints:

Prioritat normal 6

Permetre trucades dúplex NO

Permetre trucades semidúplex SÍ

Confirmació de lliurament per 
missatges

SÍ

Restricció de la identificació del 
terminal que truca (CLR)

NO

Serveis preemptius Desactivat i sense drets 
(funcionalitat no operativa)
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2.2.9 Trucada de grup: grups de treball

Totes les flotes de policia local disposaran com a mínim de dos grups locals per a les 
tasques habituals dins del municipi, tres grups per demarcació (regió policial a la qual 
pertany el municipi) per a la coordinació entre municipis, tres grups globals (àmbit de 
Catalunya), un grup comarcal de Protecció Civil (per a comunicació amb el CECAT), grups 
de coordinació amb la Policia de la Generalitat-Mossos d’Esquadra (PG-ME) (àmbit de regió 
policial) i grups de coordinació amb diferents flotes.

La Policia Local de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant disposa dels grups de treball propis 
següents:

Els grups locals es crearan dintre de l’organització corresponent a l’Ajuntament, de forma 
que només tinguin accés als terminals del propi Ajuntament i, en cas de necessitat i 
temporalment, als terminals de gestió de xarxa per resoldre possibles incidències.

2.2.10 Paràmetres de configuració de la trucada de grup

Els atributs d’àrea per a tots els grups seran els següents:

Tipus Àrea Àrea de cobertura selectiva

Prioritat mínima Prioritat baixa

Commutador (DXT) Tota la xarxa

Abast Màxim

Aquests paràmetres permeten que qualsevol grup tingui cobertura en qualsevol punt de la 
xarxa Rescat a tot el territori.

Els atributs de comunicació per a tots els grups seran:

Prioritat al torn de conversa del usuari anterior Activat
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GSSI Mnemònic

6581900 000 PL1

6581901 001 PL2

6581902 002 P. Civil



Prioritat de grup 7

Permetre els serveis preemptius No

Identificació del terminal que parla (TPI) ISSI

Tipus trucada emergència Trucada de grup

Temps de lliurament de report d’estat a DWS 15 segons

Enviament de missatge a la combinació de grups Cap

Descarregar grups a les ràdios Activat

2.2.11 Mode directe: DMO

S’assigna un canal de mode directe a la flota de Policia Local de l’Ajuntament de Vandellòs i 
l’Hospitalet de l’Infant, que permet la comunicació entre terminals sense passar per la xarxa. 
En concret, el canal assignat és:

GSSI MNEMÒNIC FREQÜÈNCIA

6581999 DIRECTE 1 406,9 MHz

Prèviament a l’assignació del canal DMO a una policia local, s’analitzarà la utilització de 
canals DMO de les policies locals que treballin en municipis propers per evitar una 
assignació que provoqui interferències.

2.2.12 Paràmetres de configuració de seguretat 

Es defineixen els següents paràmetres com a comuns per a totes les flotes:

8/21

Autenticació requerida Obligatòria

Xifratge – Mètode de xifratge TEA2

Permetre xifratge extrem a extrem NO

Activació/desactivació terminal
NO

(Funcionalitat no operativa)



2.2.13 Paràmetres de configuració de senyalització

Es defineixen els paràmetres següents:

LÍMITS DE TEMPS

Temps màxim d’establiment 2 segons

Durada trucada de grup 5 minuts

Durada del torn de paraula 29 segons

Temps de latència 300 ms

ENTRADA TARDANA

Entrada tardana Activat

PERÍODE RÀPID

Nombre de missatges 2

Interval del missatge 800 ms

PERÍODE LENT

Interval del missatge 2000 ms

ALLIBERAMENT DE TRUCADA

Camí Ràdio 6 segons

Recursos de control de trucada 10 segons

ESTALVI ENERGÈTIC

Estalvi energètic Immediat

ESCANEJAT AMB PRIORITAT

Prioritat d’exploració No escanejat

2.2.14 Paràmetres de configuració del GPS
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La configuració del mòdul GPS dels terminals es farà segons la configuració següent:

El destí de GPS està configurat per realitzar l’enviament a:

DESTÍ ENVIAMENTS

GPS Status Destination 1 119001

GPS Status Destination 2

GPS Command 119001

GPS Assistance 119001

2.3 Condicions de cobertura

El municipi disposarà de la xarxa Rescat amb els mateixos nivells de cobertura, qualitat i 
disponibilitat que els definits per a la resta d’usuaris del servei de la Generalitat de 
Catalunya.

En cas que l’Ajuntament requereixi altres serveis que pugui incloure la xarxa Rescat, però 
que no es presten amb caràcter general, com les cobertures d’interiors d’edificis, aquests 
serveis seran a càrrec de l’Ajuntament i hauran de ser validats per l’Oficina Rescat. 

2.4 Condicions del servei de gestió integral de la xarxa Rescat
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DEFAUL GPS REPORT

Type ETSI LIP Short

State Enabled

Distance 0,3 km 

Interval (portàtil) 1 minut 

Interval (mòbil) 3 minuts 

Maximum time between wakeup 5 minuts 



Els serveis oferts tenen compromisos de qualitat (Acord de Nivell de Servei). L’ANS està 
suportat contractualment amb el prestador del servei COR (Centre d’Operacions Rescat), 
amb penalitzacions en cas d’incompliment.

2.4.1 Serveis de gestió integral de la xarxa Rescat

El Servei de Gestió Integral de la Xarxa Rescat ofereix els serveis següents:

- Atenció telefònica 24 hores els 7 dies de la setmana.

- Resolució de dubtes d’ús de terminals i programari.

- Gestió d’adquisició de terminals (portàtils, mòbils i fixos).

- Gestió d’instal·lació i configuració de terminals mòbils i fixos.

- Configuracions massives de terminals.

- Configuracions de grups d’usuaris.

- Configuracions de seguretat.

- Gestió de tot tipus d’incidències.

- Atenció a consultes sobre l’estat d’incidències obertes.

- Notificacions proactives d’incidències de xarxa.

- Notificacions de treballs programats que afecten els serveis Rescat.

- Recepció de suggeriments.

- Formació bàsica d’integració de flotes.

- Formació avançada per a usuaris experimentats.

- Portal web.

3. Paràmetres de qualitat de la xarxa

3.1 Condicions generals de qualitat

La xarxa Rescat està dissenyada per estar operativa 24 hores al dia, tots els dies de l’any.

Degut a la criticitat dels serveis suportats, es garanteix la disponibilitat de les estacions base 
que proporcionen el servei, minimitzant l’impacte de les tasques de manteniment.

El sistema disposa d’elements redundants que proporcionen una fiabilitat més gran en el seu
funcionament.
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Es durà a terme un manteniment preventiu anual per a tots els elements que componen la 
xarxa.

L’Ajuntament s’ha de comprometre a avisar el COR cada vegada que detecti un mal 
funcionament o avaria del servei, mitjançant el telèfon o adreça de correu electrònic que es 
determini a aquest efecte o a través de l’extranet.

El Servei de Gestió Integral de la xarxa Rescat es compromet a utilitzar tots els mitjans de 
què disposi per tal de solucionar en el termini més breu possible les avaries que es 
produeixin.

3.2 Qualitat de servei

La xarxa Rescat haurà de garantir el compliment dels paràmetres de qualitat de servei que 
s’estableixen a continuació.

Els serveis oferts tenen compromisos de qualitat (Acord de Nivell de Servei, ANS).

L’ANS està suportat contractualment amb el prestador del servei de manteniment i operació 
amb penalització en cas d’incompliment.

3.2.1 Índex de continuïtat 

L’índex de continuïtat es defineix com la relació del nombre d’hores de funcionament 
ininterromput i no degradat, respecte al nombre total d’hores del període en què s’efectua el 
càlcul.

L’índex de continuïtat per al conjunt d’estacions base (TBS) serà del 99,80%.

La durada màxima de manca de servei d’una estació base serà de 4 hores.

L’índex de continuïtat per als commutadors de la xarxa serà del 99,95%.

La durada màxima de manca de servei d’un commutador de la xarxa serà de 4 hores.

Es durà a terme un manteniment preventiu anual per a tots els elements que componen la 
xarxa.

La quantificació es farà cada tres mesos de manera global per a totes les estacions de la 
xarxa.

Als efectes de l’índex de continuïtat, no es computaran les interrupcions en el funcionament 
de la xarxa provocades, directament o indirectament, per causes de força major.

El manteniment dels equips de xarxa utilitzats per prestar el servei requereix intervencions 
periòdiques. Per això, el COR i l’Ajuntament acordaran els calendaris i moments 
d’intervenció més convenients. En qualsevol cas, el COR es reservarà fins a un màxim de 
dues hores per any i per centre de cobertura per dur a terme aquestes actuacions. Abans de
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tallar el servei, s’avisarà la persona que l’Ajuntament designi amb una antelació mínima 
d’una setmana.

El temps de tall per manteniment indicat al paràgraf anterior no computarà als efectes del 
càlcul de l’índex de continuïtat.

3.2.2 Grau de tràfic i temps màxim de permanència en cua

Es defineix el grau de tràfic com el percentatge de trucades que resten en cua un període de
temps superior al fixat com a temps màxim de permanència en cua en situació de tràfic 
regular:

Grau de tràfic = 5%

Temps màxim de permanència en cua = 10 segons
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CAPÍTOL ICAPÍTOL I

DISPOSICIONS GENERALS

ARTICLE 1. OBJECTE

L’objecte del present reglament és regular l’ús interior i el funcionament dels equipaments juvenils
de Vandellòs i de l’Hospitalet de l’Infant.

ARTICLE 2. ÀMBIT D 'APLICACIÓ  

L’àmbit d’aplicació d'aquest RRI va dirigit a: 

1. Joves usuaris/àries dels equipaments juvenils.

2. Infants usuaris dels serveis de la Regidoria d’Igualtat

3. Professionals  responsables  dels  serveis  i  a  totes  aquelles  persones  que  hi  col·laborin  en
qualsevol de las seves modalitats: contractats, de suport, voluntaris, en pràctiques, etc.

4. Mares, pares o tutors/es legals dels infants i joves usuaris/àries.

5. Qualsevol persona que participi en les activitats organitzades des de les Regidories de Joventut
i Igualtat.

6. Totes aquelles persones o entitats que per qualsevol motiu facin ús dels equipaments juvenils:

- Espai Jove de l’Hospitalet de l’Infant
- Casal de Joves de Vandellòs
- Buc d’assaig

ARTICLE 3. FUNCIONS DELS EQUIPAMENTS JUVENILS

Els equipaments juvenils, com a locals públics, constitueixen un marc físic per a la realització de les
activitats lúdiques, culturals i formatives principalment relacionades amb temàtica juvenil, però també
amb les polítiques de gènere i d’igualtat, per ser un espai compartit per les regidories de Joventut i
Igualtat.

És per tant, un element dinamitzador sociocultural que té com a finalitat la promoció del civisme,
la col·laboració amb el teixit associatiu, facilitant espais dotats d’infraestructures i recursos per a la
participació i l’intercanvi entre les persones i els col·lectius.
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ARTICLE 4. USUARIS/ÀRIES

Com a usuari/ària entenem a joves des de 12 anys (o estudiants de 1r de l’ESO) fins que compleixen
18 anys en el cas del servei de joventut i d’infants de 3 a 12 anys en el cas del servei de canguratge.

Qualsevol  associació,  col·lectiu  o  institució  podrà  fer  ús  dels  equipaments  juvenils  sempre que
compleixi la present normativa i ho sol·liciti a través d’instància a les Oficines Municipals d’Atenció
Ciutadana almenys amb 2 setmanes d’antelació.

CAPÍTOL IICAPÍTOL II

NORMES DE FUNCIONAMENT DELS CASALS DE JOVES

ARTICLE 5. PRINCIPIS GENERALS DE CONVIVÈNCIA

1. Respectar la dignitat dels companys i les companyes, així com dels/de les responsables del
servei i de totes aquelles persones que col·laborin amb joventut i igualtat.

2. Utilitzar els recursos del diàleg i la mediació per fomentar les relacions i la convivència,
per tal de prevenir i garantir la resolució pacífica de possibles conflictes.

3. Reconèixer i defensar la igualtat del dret de tots els/totes les joves i infants a gaudir del
lleure i l’educació.

4. Promoure el desenvolupament de l'educació i la convivència dins un marc de tolerància i
respecte a la llibertat de l'individu, la seva personalitat i conviccions. 

5. Garantir el dret de tots/totes a expressar el seu pensament, idees i opinions, sempre i quan
no atemptin contra la dignitat de la resta.

6. Assegurar l'ordre intern que permeti assolir en major plenitud els objectius educatius i de
lleure. 

7. Vigilar, avaluar i sancionar les normes inherents al present RRI, sempre amb un esperit de
comprensió i de recerca de solucions, més enllà de la repressió i el càstig.

8. Autoavaluar i proposar esmenes al present RRI, segons s'evolucioni i s'adapti a la realitat
del servei.

ARTICLE 6. NORMES  GENERALS DE FUNCIONAMENT I CONVIVÈNCIA

1. Conèixer els principis generals esmentats a la introducció.
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2. L’accés als equipaments juvenils és lliure però es prioritza l’entrada dels/de les joves de 12 a
18 anys en el cas del servei de joventut i amb inscripció prèvia en el servei de canguratge.

3. S’ha de tenir un tracte respectuós amb les persones i bona disposició per aclarir conflictes.
S'evitarà qualsevol tipus d'humiliació, insult, agressió, etc. 

4. Fer un  bon ús  dels  edificis,  instal·lacions,  mobiliari  i  material,  mantenir  la  sala,  lavabos  i
l’exterior nets i ordenats. 

5. Respectar els horaris establerts tant dels equipaments com de les activitats que es duguin a
terme. 

6. Pel que fa a la ingestió de begudes, no estan permeses les begudes alcohòliques. Es pot limitar
el menjar i el beure a les instal·lacions si així ho determina l’equip de joventut i igualtat.

7. S'haurà  de  posar  especial  esment  en  utilitzar  les  papereres  per  dipositar  tots  els  residus
resultants de la ingestió d'aliments i begudes.

8. La legislació vigent impedeix fumar als espais interiors.

9. S'ha de mantenir la higiene personal i utilitzar correctament els serveis. 

10. Es podran aportar, a través dels mecanismes adients, suggeriments que permetin millorar el
funcionament dels equipaments.

11. Per tal d’evitar possibles danys físics i materials, no està permès córrer, patinar ni jugar a la
pilota dins dels equipaments.

12. S’ha de mantenir un volum (de veu, música, TV...) adequat tant dins com fora del equipaments
juvenils.

13. S’ha de tancar la porta d’entrada a l’entrar i sortir.

14. En el  servei  de joventut,  quan es fa una activitat, taller o curs  o la sala queda reservada
exclusivament per aquesta activitat i els/les que no participen hauran de sortir de l’equipament.

15. Es disposa de 6 pilotes de ping-pong al mes, en cas de que es trenquin les 6 abans d’acabar el
mes, no es podrà jugar a ping-pong fins al mes següent.

16. Els jocs de taula es poden agafar lliurement, s'han de tractar amb respecte i retornar al seu
lloc del prestatge, en cas contrari, el joc quedarà retirat una setmana. 

ARTICLE 7. FUNCIONS DELS /DE  LES MONITORS/ES I AUXILIARS DE  LLEURE

a) Coordinar,  supervisar  i  avaluar  el  funcionament general  de l’equipament i de les  activitats
organitzades.

b) Dissenyar i executar el programa d’activitats periòdiques.
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c) Gestió quotidiana de l’equipament: horaris de funcionament, compliment del reglament intern,
manteniment de l’equipament...

d) Promoure la difusió de les activitats organitzades des de la Regidoria de Joventut.

e) Fer inventari del material necessari per a la realització de les activitats i controlar que no en
falti.

F) Garantir la optimització dels recursos i serveis.

ARTICLE 8. HORARI DE FUNCIONAMENT DELS EQUIPAMENTS 

CASALET VANDELLÒS: dilluns, dimarts i dimecres de 17 h a 19 h*.

CASAL DE JOVES DE VANDELLÒS: divendres i dissabtes de 16h a 21h.**

CASALET L’HOSPITLALET: dilluns, dimarts i dimecres de 16 ha 19 h*.

ESPAI JOVE DE L’HOSPITALET: de dilluns a divendres de 16h a 21h.**

*Seguint el calendari escolar del municipi.

**Excepte dia festiu del personal o per activitat realitzada fora del casal.

L’horari previst anteriorment podrà modificar-se per motius d’interès públic. Així mateix, qualsevol
canvi d’horari o tancament de les instal·lacions es farà públic amb suficient antelació i s’anunciarà a
l’exterior de l’equipament.

ARTICLE 9. CAUSES DE TANCAMENT  TEMPORAL  DELS EQUIPAMENTS.

L’equipament tancarà total o parcialment quan es doni alguna de les següents circumstàncies:

1. Per  motius  d’organització  i  funcionament  intern  (sortides,  activitats  extraordinàries,
festius, etc.)

2. Davant d’una situació de perill o en prevenció d’aquest.

3. Per realització d’obres.

4. Com a conseqüència de mal comportament generalitzat per part dels i de les joves.
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CAPÍTOL IIICAPÍTOL III

RÈGIM SANCIONADOR

ARTICLE 10. PRINCIPIS GENERALS

La filosofia del règim sancionador dels equipaments juvenils està basada en la promoció de valors,
destacant entre ells, la no tolerància de cap acte de discriminació sigui quina sigui la circumstància
social o personal del/la jove/infant. 

S’orienta a partir de la intervenció en el procés educatiu, la tolerància amb els desequilibris socials
i la prevenció de les conductes no desitjades.

Les sancions, seguint aquesta línia de treball, no tindran únicament un efecte punitiu, sinó que
tindran un caràcter més integrador i positiu. 

L’aplicació de sancions haurà de ser proporcional a la conducta del/de la jove/infant i contribuirà,
en la mesura que això sigui possible, al manteniment i a la millora del procés educatiu.

A efectes  de graduar les  sancions  que s’apliquin es  tindran en  compte possibles  circumstàncies
atenuants  o  agreujants.  Com  per  exemple,  en  els  supòsits  d’una  manca  d’intencionalitat,  d’un
reconeixement de conducta incorrecta, d’una petició pública de disculpes; o bé, pel contrari,  si es
detecta una premeditació i reiteració intencionada de faltes per part del/la jove/infant.

En el procés d’aplicació d’una sanció, la responsabilitat recau en tots els agents socials implicats:
el/la  propi/pròpia  jove/infant,  mares,  pares  o  tutors/es,  professionals  i  responsables  polítics.  És
necessària la intervenció coordinada de tots ells/es per tal de fer efectiu el compliment d’unes normes
bàsiques de convivència i de funcionament d’un servei municipal.

ARTICLE 11. INFRACCIONS

Les infraccions es classifiquen en faltes lleus i greus.

11.1. FALTES  LLEUS:

a) Alterar el funcionament normal dels tallers o altres activitats.

b) Actes d’incorrecció o desconsideració amb el personal i/o companys...

c) Fumar o beure alcohol dintre de l’equipament.

d) Deteriorament lleu de l’equipament, del material d’aquest o dels objectes i les pertinences
d’altres joves/infants.



REGLAMENT DE RÈGIM INTERN DELS EQUIPAMENTS
JUVENILS DE VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE

L’INFANT

202
4

11.2. FALTES  GREUS:

a) Reiteració de tres faltes lleus.

b) Actes d’indisciplina, injúries o ofenses contra el personal i/o companys.

c) Agressió física o amenaces contra el personal i/o companys.

d) Deteriorament greu, causat intencionadament del material de l’equipament o dels objectes
i les pertinences del personal i/o companys.

e) Els actes injustificats que alterin greument el desenvolupament normal de les activitats.

f) La  incitació  sistemàtica  a  actuacions  perjudicials  per  la  salut  i  la  integritat  personal
dels/de les companys/es.

g) Promoure el consum de drogues a l’equipament juvenil.

h) Qualsevol altra falta de les normes contingudes en el present reglament no contemplada
com a falta lleu.

i) Suplantació  de  la  personalitat  en  activitats  del  casal  i  la  falsificació  o  sostracció  de
documents i/o material de l’equipament.

En el  supòsit  de que alguna infracció pogués  ésser constitutiva de delicte, es donarà compte a
l’autoritat judicial competent.

ARTICLE 12. SANCIONS

12.1. AVISOS  VERBALS:  

Comunicat dirigit al/a la jove/infant, amb l’objectiu de que comprengui la importància de la falta
comesa i les seves conseqüències, sol·licitant-li un canvi de conducta. 

El responsable del servei farà fins a 3 avisos verbals abans de considerar que s’ha comès una falta.

12.2. PACTES  REPARADORS:

Acords presos conjuntament entre el/la jove/infant que ha comès una falta i el/la responsable per
compensar els danys causats a l’equipament o altres persones.

Comportaran,  entre d’altres  accions, la  demanda de disculpes, la  restitució  material dels  danys
ocasionats, la realització d’una activitat en benefici del departament de joventut i igualtat... amb el
compromís explícit de no reincidir.   
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12.2.1 PROCEDIMENT  A  SEGUIR :

Per la comissió d’una falta tipificada com a lleu, els/les responsables, s’entrevistaran amb l’autor/a
de l’esmentada falta i s’arribarà a la confecció dels pactes reparadors amb compromís verbal i/o escrit
del/de la jove/infant a reparar els danys que se l’imputin (ja siguin materials, morals...)

Si  es  reitera  la  comissió  de  faltes  lleus  i/o  s’incompleixen  els  pactes  reparadors,  els/les
professionals anteriorment esmentats, procediran a la notificació escrita als pares/mares i/o tutors/es
legals  de  l’autor/a  dels  fets  i  s’entrevistaran  amb  ells/es  i  el/la  jove/infant,  per  tal  d’elaborar
conjuntament acords de reparació dels fets imputats amb el compromís escrit i signat per tothom.

12.2.2.   SUSPENSIÓ  DEL DRET  D’ASS ISTÈNCIA:

a) Per  l’incompliment  dels  pactes  reparadors  confeccionats  juntament  amb els  pares/mares  i/o
tutors/es, donarà lloc a una suspensió del dret a assistència a l’equipament d’entre 15 dies i 3 mesos.

b) Per la comissió d’una falta greu, sanció d’entre 3 i 6 mesos.

c) Per la reiteració de faltes greus, d’entre 6 mesos i 1 any.

En tots tres supòsits s’inclou el compromís escrit de reparació de danys signat pels pares/mares i/o
tutors/es legals i el/la jove/infant autor/a dels fets imputats.

ARTICLE 13. PROCEDIMENT SANCIONADOR

Per  l’incompliment  de  pactes  reparadors  i  la  comissió  de  faltes  greus,  el  procediment  serà  el
següent:

a)  La  imposició  de  la  sanció  s’efectuarà  previ  nomenament  del  funcionari  instructor  per  part
d’alcadía.. 

b) S’obrirà un període d’audiència en el termini de 10 dies per les al·legacions oportunes.

c) S’efectuarà la proposta de resolució: descripció dels fets, persones responsables i les infraccions
ocasionades amb la normativa infringida i les sancions aplicables.

d) La resolució i imposició de les sancions correspon a Alcaldía.

e) Es podrà interposar recurs de reposició en el termini d’un mes.
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CAPÍTOL  IVCAPÍTOL  IV

ALTRES RESPONSABILITATS

ARTICLE 14. RESPONSABIL ITATS DERIVADA DE  L’ÚS

Mitjançant instància per a la cessió d’espais a l’Ajuntament dirigida a la Regidoria de Joventut,
qualsevol associació, col·lectiu o entitat podrà sol·licitar fer ús de les instal·lacions  juvenils per dur-hi
a terme una activitat pròpia i d’interès pels joves i sense ànim de lucre.

Les sol·licituds per a la utilització fora de l’horari existent requeriran l’exposició dels motius i el
període d’utilització. Aquesta petició podrà ser autoritzada o denegada segons les necessitats de la
Regidoria de Joventut, procurant buscar alternatives per a la realització de l’activitat.

A  les  dependències  indicades  se’ls  donarà  un  bon  ús  no  causant  cap  dany,  perjudici  o
deteriorament.

Són responsables del  bon ús de les instal·lacions i  dels danys  i perjudicis  que es puguin causar,
l’entitat  o  persona  sol·licitant  i  sotasignant  del  contracte  d’ús,  així  com  els/les  joves  i/o  els
pares,mares, tutors/es o representants legals, en la mesura que legalment els correspongui.

En el supòsit de danys i perjudicis produïts en els equipaments juvenils o a les seves instal·lacions,
l’Ajuntament podrà, de conformitat amb allò previst al Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual
s’aprova el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya, imposar al responsable una
multa, l’import de la qual podrà establir-se entre el valor i el doble del valor del perjudici causat,
persistint, a més a més, l’obligació de reparar els danys i perjudicis o restituir el que haguessin sostret.

DISPOSICIÓ ADICIONAL

Aquest reglament resta obert a les possibles modificacions o ampliacions que per al seu bon 
desenvolupament segons determini el/la responsable del servei. 

Es contempla una primera revisió en el tercer trimestre de l’any de la seva aprovació.



CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  ENTRE  IDETSA  I  L’AJUNTAMENT  DE
VANDELLÒS  I  L’HOSPITALET  DE  L’INFANT  PER  A  L’EXECUCIÓ  DE  LES
ACTUACIONS FINANÇADES A TRAVÉS DELS FONS DE TRANSICIÓ NUCLEAR.

REUNITS 

D’una part, el Sr. Ferran X. Conejo da Pena en qualitat de vicepresident d’IDETSA
(Iniciatives de Desenvolupament Empresarial Les Tàpies SA) amb CIF A43616382 i
domicili  al  Carrer  Martí  Franquès 5  de  l’Hospitalet  de  l’Infant,  de  conformitat  amb
l’acord del Consell d’Administració del dia 17 de juliol  de 2023 i elevat a públic en
l’escriptura del dia 24 d’agost de 2023 davant la notaria Teresa María Villazán Tovar
amb protocol núm. 325.

D’altra part, la Sra. Assumpció Castellví Auví, en qualitat d’alcaldessa de l’Ajuntament
de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  amb  CIF  P4316400C i  domicili  a  Plaça  de
l’Ajuntament número 6, de conformitat amb l’article 53, del decret legislatiu 2/2003, de
28  d’abril,  pel  qual  s’aprova el  text  refós  de  la  Llei  municipal  i  de  règim local  de
Catalunya.

Les  parts  es  reconeixen  competència  i  capacitat  respectivament  per  formalitzar  el
present conveni,

ANTECEDENTS

La Llei  5/2020,  del  29 d’abril,  de mesures  fiscals,  financeres,  administratives  i  del
sector públic i de creació de l’impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi
ambient, regula a l’article 8 l’impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi
ambient com a tribut propi de la Generalitat de Catalunya.

Aquesta llei ha estat modificada per la Llei 2/2021, del 29 de desembre, de mesures
fiscals,  financeres,  administratives  i  del  sector  públic,  que  introdueix  la  lletra  c  de
l’apartat  4 de l’article 8, segons la qual  el  20% dels ingressos relacionats amb les
activitats de producció, emmagatzematge i transformació d’energia elèctrica d’origen
nuclear s’han de destinar a finançar actuacions de desenvolupament socioeconòmic i
de transformació energètica justa a les zones afectades per l’impacte ambiental de la
producció d’energia elèctrica nuclear.

Posteriorment, la Llei 10/2022, de 23 de desembre, de modificació de la Llei 5/2020,
de  mesures  fiscals,  financeres,  administratives i  del  sector  públic  i  de  creació  de
l’impost sobre les instal·lacions que incideixen en el medi ambient, amb relació al fons
de  transició  nuclear,  i  de  creació  de  l’òrgan  de  govern  del  fons,  augmenta  el
percentatge  d’afectació  dels  ingressos  relacionats  amb les  activitats  de  producció,
emmagatzematge i transformació d’energia elèctrica d’origen nuclear al 50%.

La Resolució del conseller d’Empresa i Treball mitjançant la qual s’aprova la distribució
del Fons de Transició Nuclear als municipis de la zona PENTA I i II de les centrals
nuclears de Vandellòs i Ascó del 11 de desembre de 2023, estableix que en l’execució
dels fons rebuts, els ens locals poden coordinar-se, cooperar i associar-se amb els seu
ens vinculats  o  dependents  i  que  a  aquestes  efectes,  tenen capacitat  per  establir
convenis.



MOTIVACIÓ

Primer.- L’Ajuntament de Vandellòs i  l’Hospitalet  de l’Infant davant del repte de fer
front  a  l’impacte  del  tancament  de  les  centrals  nuclears  del  territori  vol  promoure
diferents actuacions  dins  del  propi  municipi,  ubicat  dins de la  zona de  planificació
d'emergència  nuclear  a  les  centrals  nuclears  d'Ascó  i  Vandellòs  (PENTA),
relacionades amb la promoció econòmica, la generació de llocs de treball o la transició
energètica,  tot  tenint  en  compte  les  línies  d’actuació  prioritàries  i  objecte  de
finançament per part del Fons de Transició Nuclear i amb la finalitat de promoure el
desenvolupament socioeconòmic i de transició energètica.

Segon.- Des  de  IDETSA,  com  Àrea  de  Promoció  Econòmica  de  l’Ajuntament  de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, es considera fonamental incentivar el sector públic i
privat  perquè  liderin  actuacions  amb  capacitat  de  contribuir  a  la  reactivació  de
l’economia  i  la  dinamització  del  territori.  Les  iniciatives  i  projectes  integrats  que
s’impulsen  busquen  estimular,  fomentar  i  diversificar  l’activitat  econòmica,  crear
ocupació, renda i riquesa i millorar la qualitat de vida i el benestar de la població local.

Tercer.- IDETSA és l’empresa pública de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant que treballa per la promoció econòmica del municipi i la seva àrea d’influència.
L’objectiu principal de l’entitat és promoure l’activitat econòmica del  territori i  el seu
desenvolupament, per això es configura com una Agència de Desenvolupament Local
que aposta per millorar el territori i aconseguir que les persones que hi viuen gaudeixin
de la més alta qualitat de vida possible. (www.idetsa.cat).

Està  format  per  un  equip  de  tècnics  i  tècniques  de  l’Administració  Pública
pluridisciplinar que treballen dins de les següents àrees d’actuació: ocupació, formació
i orientació, empresa i emprenedoria, concertació territorial i ajuts i subvencions.

A més  a  més,  Idetsa  és  una  de  les  entitats  impulsores  de  la  Declaració  de  la
Cessetània i membre de la Xarxa de Desenvolupament Local del Camp de Tarragona
que treballa per  l’impuls de la concertació territorial  al  Camp de Tarragona amb el
propòsit  de  fomentar  un territori  sostenible  i  de  qualitat,  amb espais  idonis  per  al
naixement i la promoció de projectes conjunts de foment de l’ocupació, la formació i el
desenvolupament social i econòmic al territori.

Quart.- Les parts manifesten interès recíproc en que a IDETSA li sigui encomanada
l’execució de determinades actuacions en matèria de promoció econòmica i objecte de
finançament per part del Fons de Transició Nuclear amb la finalitat de promoure el
desenvolupament socioeconòmic i de transició energètica.

I és per això, que les parts atorguen el present conveni de col·laboració, d’acord amb
els següents:

PACTES

Primer.- Objecte del conveni 

L'objecte  del  present  conveni  és  regular  la  col·laboració  entre  l’Ajuntament  de
Vandellòs i  l’Hospitalet  de l’Infant i  la  societat pública IDETSA, per a l’execució de



determinades  accions  en  matèria  de  promoció  econòmica,  ocupació  i  transició
energètica, objecte de finançament per part del Fons de Transició Nuclear.

Segon.- Actuacions del conveni

Les actuacions directes a executar per part d’IDETSA es detallen a l’annex 1 d’aquest
conveni.

Tercer.- Lloc de realització i període

Les actuacions a executar es duran a terme al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant fins a 31 de desembre de 2026.

Quart.- Contingut econòmic

L’ajuntament abonarà a IDETSA la quantitat de 370.000€, segons el següent detall:

 Quota 2024: 170.716,60 €
 Quota 2025: 174.000,00€
 Quota a la justificació de l’acció: 25.283,40€

El  crèdit  pressupostari  per  atendre  aquest  conveni  correspon  a  la  partida  del
pressupost municipal 22-433-74000 / 433-7: Inversió planta fotovoltaica autoconsum.

Cinquè- Obligacions de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

L’ajuntament assumeix les obligacions derivades pel que fa als aspectes següents: 

 Revisió i validació dels projectes a implementar.
 Col·laboració i prestació de suport tècnic en l’execució, si s’escau.
 Seguiment  i  control  per  la  correcta  execució  de  les  activitats  objecte  del

conveni. 
 Comprovació de la justificació de les activitats.

Sisè- Obligacions d’IDETSA

IDETSA assumeix les obligacions derivades pel que fa als aspectes següents: 

 Informar a l’Ajuntament previ inici de la implantació de les activitats objecte del
conveni.

 Executar les activitats objecte del conveni. 
 Justificar  la realització de l’activitat  i  el  compliment  de la finalitat  prevista al

conveni.

Setè.-  Conseqüències aplicables  en  cas d'incompliment,  i  en  el  seu  cas,  els
criteris per determinar la possible indemnització per l'incompliment.

Iniciatives  de  Desenvolupament  Empresarial  Les  Tàpies,  SA  (IDETSA)  té  la
consideració del mitjà propi personificat i servei tècnic de l’Ajuntament de Vandellòs i



l’Hospitalet de l’Infant sempre que es compleixi l’article 32.2 de la Llei 9/2017, de 8 de
novembre, de contractes del sector públic, per la qual cosa IDETSA queda exonerada
d’aquesta matèria.

Vuitè.- Seguiment i execució del conveni 

Per  facilitar  el  desenvolupament  d’aquest  acord,  el  seguiment  i  compliment  dels
projectes o accions que es duguin a terme arran de la seva signatura i resoldre els
possibles problemes d’interpretació i compliment en relació als compromisos adquirits
en  el  marc  del  conveni,  es  crearà  una  comissió  de  seguiment  que  es  reunirà
presencialment un mínim de dos cops a l’any durant la vigència del conveni i de forma
puntual tantes vegades com sigui necessari a petició d’una de les parts. 

Les funcions de la comissió de seguiment seran vetllar pel correcte desenvolupament
del conveni, analitzant les actuacions realitzades i els seus resultats i proposant els
ajustaments necessaris, si s’escau, per al correcte desenvolupament del conveni. 

S’aixecaran les corresponents actes de cadascuna de les reunions de la comissió de
seguiment. 

La Comissió estarà formada pel regidor de l’àrea de promoció econòmica i l’interventor
de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  i  el  gerent  i  la  tècnica  de
promoció econòmica d’Idetsa.

Novè.- Règim de protecció de dades 

Termini  de  conservació  de les  dades:  Les  dades  es  conservaran  durant  el  temps
necessari per a acomplir amb la finalitat per a la que es van obtenir, en l’exercici de les
funcions i competències del responsable, i en tot cas, durant els terminis necessaris
per determinar les possibles responsabilitats que es puguin derivar. 

La  documentació  que  suporta  les  dades  subministrades  es  conservarà  als  arxius
d’IDETSA de forma indefinida, per als únics efectes de la seva conservació conforme a
allò  disposat  a  la  legislació  sobre  arxius  del  sector  públic  i  a  la  legislació  sobre
patrimoni documental cultural. 

Drets: La persona usuària podrà en tot moment, exercitar els drets d'accés a les seves
dades, així com també a la seva rectificació. També podrà demanar l’oposició, limitació
del tractament, la portabilitat de les dades i la supressió mitjançant sol·licitud escrita al
correu electrònic dpd@idetsa.net del responsable del tractament de dades.

Efectes: La falta de subministrament, per part del sol·licitant, de les dades personals
requerides,  al  constituir  un  requisit  legal,  donarà  lloc  a  la  seva  exclusió  del
procediment. 

Així mateix pot presentar una reclamació davant l’Autoritat Catalana de Protecció de
Dades a través de la seva seu electrònica a www.apd.cat. 

Al mateix temps, les parts, mitjançant la signatura d’aquest conveni, es comprometen
al compliment de les previsions legals contingudes a la Llei orgànica 3/2018, de 5 de



desembre, de protecció de dades personals i garantia del drets digitals, en relació a la
recollida de dades derivada de la gestió i justificació de la subvenció objecte d’aquest
Conveni,  exonerant  a  IDETSA  de  qualsevol  responsabilitat  derivada  del  seu
incompliment per part dl beneficiari. 

Desè.- Jurisdicció 

Aquest conveni té caràcter administratiu; les qüestions en litigi que poguessin sorgir
respecte  al  compliment  del  mateix,  seran  sotmeses  a  la  jurisdicció  contenciosa
administrativa. 

Onzè.- Règim de modificació del conveni

El present conveni no permet cap modificació ja que està subjecte a l’execució de
determinades actuacions en matèria de promoció econòmica i objecte de finançament
per part del Fons de Transició Nuclear i a la Resolució mitjançant la qual s’aprova la
distribució dels fons del Fons de Transició Nuclear als municipis de la zona PENTA I i
II de les centrals nuclears de Vandellòs i Ascó.

Dotzè.- Vigència del conveni 

El present conveni tindrà una vigència de quatre anys.

En qualsevol moment abans de la finalització del termini previst a l'apartat anterior, els
signants del conveni podran acordar unànimement la seva pròrroga per un període de
fins a quatre anys addicionals o la seva extinció.

Tretzè.- Publicació. 

En compliment del  que preveu l’article 110.3  de la Llei  26/2010, del  3 d’agost,  de
Règim  Jurídic  i  de  Procediment  de  les  Administracions  Públiques  de  Catalunya,
l’Ajuntament de Vandellòs i  l’Hospitalet  de l’Infant  publicarà aquest conveni al  Diari
Oficial  de  la  Generalitat  de  Catalunya  i  al  web  del  Registre  de  convenis  de
col·laboració i  cooperació de la Generalitat, que és accessible des del  Portal de la
Transparència

Les parts  accepten les estipulacions precedents i,  en prova de conformitat,  signen
aquest  conveni,  en  tres  exemplars  originals,  essent  els  textos  idèntics  i  igualment
autèntics, en la data de la darrera signatura electrònica. 

Ferran X. Conejo da Pena
Vicepresident d’IDETSA

Assumpció Castellví Auví
Alcaldessa de Vandellòs i



l’Hospitalet de l’Infant



ANNEX 1

ACCIONS A EXECUTAR

D’acord amb la sol·licitud “Aportació de documentació a la primera distribució del Fons
de  Transició  Nuclear  per  a  PENTA II”  presentada per  l’Ajuntament  de Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant el dia 18 de juliol de 2024 al Departament d’Empresa i Treball de
la Generalitat de Catalunya i segons la memòria d’actuacions a finançar i pressupost
d’aquestes queda definit que l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant pretén
impulsar la instal·lació de diverses instal·lacions energètiques eficients i sostenibles,
concretament plantes fotovoltaiques per autoconsum compartir al municipi (Actuació 4:
Instal·lació de plaques fotovoltaiques per autoconsum compartit).

L’actuació presenta diversos avantatges socials, energètics, ambientals i econòmics,
tant des d’un punt de vista global com des d’un punt de vista particular del consumidor
i del sistema elèctric.

Pel que fa als avantatges energètics i ambientals destaquem que l’actuació  reduirà el
consum de combustibles fòssils i la dependència energètica amb l’exterior, contribuirà
a la descarbonització de l’energia i a la millora de la qualitat de l’aire i ajudarà a complir
els objectius de Catalunya i de la UE en matèria d’energies renovables.

Com a aspecte  socioeconòmics  remarquem que  afavorirà  nous  models  de negoci
lligats a l’agregació de l’energia, incentivarà l’activitat econòmica i industrial i millorarà
la  competitivitat  de  les  empreses  i  fomentarà  la  creació  de  llocs  d’ocupació  no
deslocalitzables.  I,  per  als  consumidors,  suposarà un  estalvi  energètic i  econòmic,
permetrà que els consumidors tinguin el control de la seva gestió energètica i afavorirà
l’apoderament del ciutadà en el model energètic i pot impulsar el vehicle elèctric amb
energia km zero.

Tenint en compte l’experiència de la societat municipal Idetsa en el desenvolupament
d’una planta fotovoltaica en  règim d’autoconsum compartit  al  Polígon Industrial  les
Tàpies  del  municipi,  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  decideix
encomanar a Idetsa la valoració i definició del dimensionament òptim per desenvolupar
altres  instal·lacions  fotovoltaiques  en  modalitat  d’autoconsum compartit  al  municipi
conformades  per  una  entitat  generadora  energètica  (gestionada  per  Idetsa)  i  una
comunitat de consumidors energètics.

Així doncs, es proposa que Idetsa executi la instal·lació de com a mínim dues plantes
fotovoltaiques més en modalitat d’autoconsum compartit pel conjunt residencial dels
nuclis amb més població del municipi i les inversions associades a les plantes per a la
seva correcta execució, objecte de finançament per part del Fons de Transició Nuclear.


